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HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR 

DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Er komen in rap tempo een paar belang-
rijke weken op ons af. Overal in het land 
draait de campagne nu op volle toeren. 
De spanning van de verkiezingsdag 
hangt in de lucht. Samen werken we nu 
keihard voor een geweldig resultaat op 
21 maart.

Dat resultaat behalen we niet door een 
enkele poster op te hangen, of een flyer 
uit te delen op de markt. Door het hele 
land gaan vrijwilligers langs de deuren 
om in gesprek te gaan met de kiezer. 
En niet alleen aan de voordeur, ook op 
straat onder het genot van een bakkie 
gaan we in gesprek over de problemen 
in de buurt.  Want wij zijn aanpakkers. 
Als er problemen zijn, lossen we ze op. 
Zo worden onze wijken, dorpen en ste-
den stap voor stap mooier, fijner en vei-
liger. 

Maar campagnevoeren is niet alleen 
canvassen. Een klein leger vrijwilligers 
houdt zich bezig met het bedenken van 
de lokale campagnestrategie, de plan-
ning, het trainen van onze mensen, het 
bestellen van campagnemateriaal of het 
beheren van de socialmediakanalen. 
Dat kost veel tijd. Ik wil al die vrijwil-
ligers die zich dag en nacht, door weer 

en wind inzetten, bedanken voor hun 
onuitputtelijke inzet.

Naast partijvoorzitter ben ik sinds vier 
jaar wethouder in Harderwijk en Hier-
den. Er is niets zo leuk en eervol om sa-
men met andere inwoners iedere dag te 
werken aan het nog mooier maken van 
onze stad. Zo is er de afgelopen jaren 
flink geïnvesteerd in de sport en hebben 
we samen Harderwijk op de kaart gezet 
bij toeristen. Klaar ben ik nog niet, er is 
nog behoorlijk wat werk te doen.  Zo 
maak ik mij zorgen over de files in onze 
stad. Ook moeten we blijven werken 
aan de veiligheid in onze wijken. Na de 
gemeenteraadsverkiezingen ga ik daar, 
net als jullie in steden en dorpen door 
heel Nederland, mee door.

Dat is dan ook de belangrijkste bood-
schap richting de kiezer: kies je VVD, 
dan kies je voor doen. Laten we dan 
ook samen de mouwen blijven opstro-
pen. VVD’ers schrijven niet eindeloos 
dikke dossiers. Wij schreeuwen niet 
vanaf de zijlijn. Wij drammen niet over 
randzaken. Wij doen!

Christianne van der Wal - Zeggelink

Partijvoorzitter 

Op dit moment steunen bijna 28.000 leden de VVD. 

Velen van u zetten zich actief in voor de partij. Uw 

steun, op welke manier ook, is van onschatbare 

waarde voor onze vereniging. 

Daarom nodigen wij u op zaterdag 7 april van 

harte uit voor de ledendag. Deze dag ontvangen de 

Tweede Kamerfractie, het Hoofdbestuur, de leden 

van het Kabinet (waaronder Mark Rutte) en de 

medewerkers van het Algemeen Secretariaat u in 

het Tweede Kamergebouw.

U krijgt een rondleiding door het parlementaire 

hart van Nederland, kunt direct in gesprek met 

onze volksvertegenwoordigers en u neemt deel 

aan een debat in de plenaire zaal. Reserveer deze 

datum alvast in uw agenda! Aanmelden voor 

deze dag kan via MijnVVD (www.mijnvvd.nl).  

Het volledige programma vindt u binnenkort op 

www.vvd.nl/activiteiten. 

7 APRIL
IN DE TWEEDE KAMER
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AAN ALLE VRIJWILLIGERS: 

“Eigenlijk is het heel liberaal. Als het fout gaat 

niet direct naar een ander wijzen maar de oor-

zaak zoeken bij jezelf,” aldus Boudewijn Revis. 

In 2014 zag hij als lijsttrekker zijn Haagse VVD 

drie zetels verliezen tijdens de gemeenteraads-

verkiezingen. Tijd om het tij te keren.

“Vier jaar geleden verloren we, acht jaar geleden 

verloren we. Sterker nog we hebben de afgelopen 

twintig jaar nooit gewonnen. Je kunt het verlies 

wijten aan oorzaken buiten jezelf. Dat hebben 

we niet gedaan. Direct na de gemeenteraadsver-

kiezing van 2014 zijn we met een team binnen de 

Haagse VVD aan de slag gegaan met de vraag: ‘Hoe 

kunnen we het de komende jaren beter doen?’. 

We zijn met de leden gaan praten en voormalig 

Tweede Kamerlid Pieter Duisenberg heeft des-

tijds een analyse gemaakt.”  Zelf is Boudewijn de 

straat op gegaan om het gesprek met de kiezer te 

voeren. “Ik kwam tot de ontdekking dat mensen 

de Haagse VVD niet meer kennen. Onze politici 

waren onvoldoende  verbonden met  de wijken.”

Politiek & Pils
De afgelopen vier jaar stonden daarom voor de 

Haagse VVD in het teken van vernieuwing. Bou-

dewijn: “Onze lokale club kent ongeveer 1300 le-

den. Op de  bijeenkomsten zag je altijd dezelfde 

mensen. Maar bijzonder weinig van deze actieve 

leden hebben hun wortels in de stad, zijn actief 

binnen een sportvereniging of hebben een lokale 

onderneming. Om nieuwe leden aan te trekken 

zijn wij een ander soort activiteiten gaan organi-

seren zoals ‘Politiek & Pils’. Iedereen is welkom in 

de kroeg om te debatteren over zowel lokale als 

landelijke onderwerpen of je nu voor of fel tegen 

bent. We namen een open houding aan, je zag 

steeds meer nieuwe gezichten.”

Voor de stad Den Haag
Onlosmakelijk verbonden met de verkiezingen is 

het verkiezingsprogramma. “Den Haag is een gro-

te stad, met een gevarieerde samenstelling van 

de bevolking. We breiden steeds verder uit. Daar 

hoort een vernieuwd programma bij. We hebben 

Frits Huffnagel gevraagd om het verkiezingspro-

gramma te schrijven. Frits had één voorwaarde: 

geen verkiezingsprogrammacommissie. Weken-

lang is hij alleen de straat op gegaan om met de 

inwoners van Den Haag in gesprek te gaan. Dat 

kan hij enorm goed. Hij kent de stad maar is ook 

toegankelijk. ” In het najaar van 2017 werd ver na 

middernacht, na een goede discussie en onder het 

genot van een biertje, het verkiezingsprogramma 

vastgesteld. Een modern programma. Toegespitst 

op wat leeft in de stad, óók op gebied van duur-

zaamheid en mobiliteit. Ik ben ontzettend trots 

dat het verkiezingsprogramma zo breed gedragen 

wordt door onze leden. Het is echt een lokaal pro-

gramma. Een programma met oplossingen voor 

de lokale problemen van de stad Den Haag.” 

Wij maken het waar
Ook is er een verandering waarneembaar op de 

kandidatenlijst voor deze gemeenteraadsverkie-

zingen. “Petra Ginjaar en haar commissie heb-

ben goed werk afgeleverd. Ze zijn met een échte 

Haagse lijst gekomen. Voorheen stonden er te wei-

nig mensen op de lijst met echt liefde voor hun 

wijk, mensen die opgegroeid zijn in het Haagse. 

Neem nu onze nummer twee Judith Oudshoorn 

- van Ginderen op de huidige lijst. Zij is ongelo-

felijk actief in de wijk en op school, werkelijk ie-

dereen kent haar. Maar ook staan op de lijst een 

bedrijfsleider uit de Scheveningse haven, een Hin-

doestaanse ondernemer en een kandidaat met 

enorm veel contacten in de Haagse cultuursector. 

Dit maakt dat we nu een partij zijn die in alle wij-

ken mensen heeft. Mensen die herkend worden 

als buurman of voorzitter van de wijkvereniging. 

Dat de ledenvergadering deze lijst heeft vast-

gesteld, laat zien dat er breed draagvlak is voor 

een lokalere VVD. Dat is wat mij betreft ook het 

antwoord op de opkomst van lokale partijen. De 

VVD  Den Haag laat zien dat het een lokale partij 

ís.  Wél met realistische plannen en die maken 

we  ook waar.” 

De campagnemachine
Al deze stappen dragen op 21 maart hopelijk 

bij aan een mooi resultaat voor de Haagse VVD. 

Maar voor het zover is, moet er ook nog campag-

ne worden gevoerd. Hagenaar Floris Wolf leidt op 

dit moment de Haagse campagnemachine. Can-

vassen is volgens Boudewijn onmisbaar in cam-

pagnetijd.  Vanaf de nieuwjaarsbijeenkomst zijn 

de vrijwilligers elke dag op straat te vinden. Niet 

alleen in de week voor de verkiezingen. “Ik denk 

dat in een tijd waarin iedereen zich bezighoudt 

met Twitter en Facebook mensen het persoon-

lijke contact nog belangrijker zijn gaan vinden. 

Zo zien kiezers dat je echt belangstelling toont.” 

Een mooi voorbeeld hiervan is volgens Boudewijn 

VVD-kandidaat Chris van der Helm.  “Chris is ons 

lid in Loosduinen. In de raad heeft hij het voor 

elkaar gekregen dat er geld vrij kwam om de wijk 

Kraayenstein op te knappen. Gedurende dit pro-

ces heeft hij de inwoners van de wijk uitgebreid 

gesproken, uitgenodigd tijdens raadszittingen en 

het uiteindelijke succes teruggekoppeld. Zo laat 

je zien hoe je lokale problemen aanpakt!” 

Maar hoe gaat de VVD in Den Haag het doen ten 

opzichte van de lokale partijen? “Een lokale par-

tij zoals de Haagse Stadspartij heeft de inwoners 

van Den Haag echt teleurgesteld de afgelopen 

jaren want besturen bleek moeilijker dan uit de 

oppositiebanken wat roepen. Als VVD probeer ik 

te laten zien dat we stabiel en betrouwbaar zijn. 

Wij voeren plannen ook uit . Je kunt op de VVD 

vertrouwen als je op de VVD stemt. We zijn 

een lokale, stabiele, betrouwbare 

partij met toekomstplannen voor 

een nóg mooier Den Haag. ”   

De Haagse VVD 
Haagser dan ooit
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De kaart
Bent u vrijwilliger en heeft u een leuk gesprek gevoerd aan de deur of op straat? 
Maak dan gebruik van de ‘we hebben een date’-kaart die uw campagneleider begin 
februari heeft ontvangen. Belooft de kiezer te gaan stemmen? Vul dan samen de
kaart in. Belangrijk: neem de kaart weer mee naar huis!

Op 21 maart
Waarom moet de kaart weer mee? Omdat voor 20 maart de kaart weer bij de kiezer 
op de deurmat moet liggen. Zo herinneren wij de kiezer aan zijn of haar belofte. 
Een perfecte manier op de opkomstkans te verhogen. Want meer VVD-kiezers is winst!

Geen kaarten ontvangen?
Heeft uw campagneleider geen kaarten ontvangen? 
Stuur dan een e-mail naar campagne@vvd.nl.

De laatste maand van deze campagne is aan-
gebroken. Nu zouden de laatste loodjes het 
zwaarst moeten wegen, maar bij ons geldt 
dat ze de leukste zijn! Want we staan er goed 
voor. Ons doel komt dichterbij: Voor het eerst 
ook  lokaal de grootste landelijke partij wor-
den.

In deze laatste maand gaan we volop door. 
Onze 3000 vrijwilligers gaan dagelijks de 
straat op om huis-aan-huis het gesprek met 
de kiezer aan te gaan. Ik hoor daar veel en-
thousiaste verhalen over terug. Die gesprek-
ken gaan vaak niet over ingewikkelde beleids-
stukken of de zoveelste motie waar de Kamer 
over heeft gestemd, maar over de zaken die - 
heel concreet en heel dichtbij - belangrijk zijn 
voor mensen. Over straatlantaarns die kapot 
zijn. Rommel op straat. Asociale automobilis-
ten die door de woonwijk scheuren. Mensen 
die zich hier zorgen over maken, zitten niet 
te wachten op ingewikkelde beleidsnotities of 
geschreeuw langs de zijlijn, maar op politici 

die hun mouwen opstropen en wat doen aan 
de problemen!

Deze campagne gaat natuurlijk over lokale 
politiek. Maar onze kiezers gaan ook graag 
met ons in gesprek over wat er landelijk 
speelt. Wat we doen om het land veilig te 
houden. Wat we doen om de zorg verder te 
verbeteren. Onze bewindspersonen en Ka-
merleden zullen dan ook op heel veel plek-
ken in het land zijn om de lokale campaig-
ners te ondersteunen. Ook via social media, 
billboards en radio & televisie zullen we de 
lokale Doeners van de VVD helpen om onze 
boodschap over het voetlicht te brengen.

De afgelopen weken hebben we huis-aan-
huis met zoveel mogelijk kiezers de afspraak 
gemaakt om te gaan stemmen. Wil je dat ook 
doen? De lokale campagneleiders hebben 
“We hebben een date op 21 maart”-ansicht-
kaarten klaarliggen om uit te delen!

We doen er dus alles aan om met zijn allen 
opnieuw geschiedenis te schrijven: de VVD 
de grootste partij van Nederland maken, ook 
lokaal.  Omdat het hoognodig is dat de VVD 
daar aan de slag gaat. Want huizen bouwen 
zichzelf niet. Straten worden niet zomaar vei-
liger. En de zorg voor onze ouders en groot-
ouders niet vanzelf beter en liefdevoller. Daar 
moet je wat voor doen!.  En gelukkig kunnen 
mensen daar voor kiezen: Kies voor Doen, 
Stem VVD! De komende maand zetten we 
alles op alles om de kiezer daarvan te over-
tuigen. En iedere stem telt daarbij. Daarom 
vraag ik al onze VVD-leden om te helpen. 
Praat met je buren, vrienden, kennissen fa-
milie en overtuig ze om op 21 maart naar de 
stembus te gaan
en ook te kiezen 
voor Doen!
 
Bas van ’t Wout
Campagneleider

Vicefractievoorzitter 

Tweede Kamer

We 
hebben een

DATE OP

Op de dag van de gemeenteraadsverkiezingen op 21 maart 
hebben wij een date. Niet met elkaar natuurlijk, maar wel met 
de kiezer! De afgelopen weken zijn vele vrijwilligers de straat 
op gegaan om het gesprek aan te gaan met de kiezer. In de 
aankomende weken gaan we de kiezer nog een belangrijke 
vraag stellen: Gaat u stemmen op 21 maart? En zoals u 
misschien weet, belofte maakt schuld!

Hoe houd je Nederland veilig en stabiel? Hoe laat 

je iedere Nederlander onze welvaart voelen? Hoe 

zorg je dat de belangen van gewone Nederlanders 

altijd voorop staan? Met die grote vragen ben je 

bezig als je de verantwoordelijkheid voor Neder-

land draagt. 

Sommigen zoeken het antwoord in het schrijven 

van dikke plannen. In het uitstippelen van beleid 

voor de komende tig jaar. In ellenlang vergade-

ren en overal een wet voor maken. Anderen zijn 

doodsbang voor die verantwoordelijkheid en kie-

zen ervoor om te schreeuwen aan de zijlijn. Zij 

vertellen met ronkende woorden hoe het beter 

moet. Maar als je doorvraagt, blijven oplossingen 

uit.

Beide werken niet. Want woorden bouwen geen 

huizen. Een aanslag voorkomt zichzelf niet. Inter-

nationale bedreigingen verdwijnen niet vanzelf. 

En welvaart is geen gegeven. Daar moet je iets 

voor doen. 

Voor doen is lef nodig. Het betekent namelijk pro-

beren, fouten maken, leren, bijsturen, en weer 

aan de slag. Het gaat met vallen en opstaan. Niet 

alles lukt. Maar het is de enige manier om iets 

voor elkaar te krijgen. Het is dankzij de doeners 

dat ons land zich uit de crisis knokte. We komen 

uit een diep dal, maar inmiddels gaat het veel be-

ter. We zijn er nog niet. Er is een groep die het nog 

altijd heel lastig heeft. Maar we werken er keihard 

aan om te zorgen dat ook zij meekomen. 

De welvaart waaraan wij gewend zijn geraakt is 

alleen mogelijk in een stabiel en veilig land. Ie-

dereen weet dat 100% veiligheid niet mogelijk is. 

Toch kijken mensen terecht naar hun leiders als 

het om veiligheid gaat. Ze verwachten dat zij er 

alles aan doen om ons land zo veilig mogelijk te 

maken. Het is een verantwoordelijkheid die nooit 

ophoudt.

Nu stoppen terroristen niet als je heel hard 

schreeuwt en houden dikke plannen geen bom-

aanslag tegen. Je kunt Nederland alleen zo vei-

lig mogelijk houden door in actie te komen. Dat 

doen bijvoorbeeld onze militairen, op verschillen-

de plaatsen in de wereld. Onze politiemensen, in 

alle buurten in het land. En onze inlichtingen-

diensten, dag in dag uit. Zij doen wat nodig is. En 

de politiek moet ze daarvoor de middelen geven.

Nederland veilig houden doe je ook door interna-

tionaal te opereren. De wereld is minder stabiel 

dan een jaar of tien geleden. Rusland roert zich. 

Turkije glijdt af. De VS is onrustig. En onze Britse 

buren stappen uit de EU. Tussen zulke ontwikke-

lingen zijn wij ineens een heel klein landje. Dan 

is het ontzettend belangrijk om goede vrienden 

in Europa te hebben. Maar de verhoudingen bin-

nen Europa verschuiven na de Brexit ook. Wij 

moeten zelf onze nieuwe rol uitvinden. 

Vroeger had Nederland daarin een afwachtende 

houding. Nu nemen we steeds vaker het initiatief. 

Dat ziet er niet altijd mooi uit. Het is geven en ne-

men. Het is deals sluiten. Maar het is allemaal om 

de belangen van Nederlanders in een grote, ge-

vaarlijke wereld te verdedigen. Dat kan alleen als 

je de weg weet in Europa. Als mensen je kennen 

en respecteren. Als men weet dat je problemen 

aanpakt en dat er dus zaken met je te doen is.

Resultaten op het wereldtoneel zijn vaak niet 

meteen zichtbaar. Hoe anders is dat op lokaal 

niveau. Juist de gemeente kan heel concreet iets 

voor mensen betekenen. Door een buurt op te 

knappen of een straat veiliger te maken. Daar 

gaan de komende verkiezingen over. In de cam-

pagne zullen de schreeuwers de aandacht echter 

weer voor zich opeisen. Want de kleine groepjes 

op de flanken bepalen steeds meer de maatschap-

pelijke discussies. 

De stem van de grote groep die daartussen zit, is 

bijna niet te horen. De normale Nederlanders, die 

gewoon in een fijne buurt en een veilige straat 

willen wonen. Die hard werken om hun geld te 

verdienen en iets moois van hun leven te maken. 

Die geen boodschap hebben aan geschreeuw en 

niet verveeld willen worden met dikke plannen. 

Die Nederlanders weten het: buurten knappen 

zichzelf niet op en straten worden niet vanzelf 

veiliger. Daar moet je iets voor doen. Gelukkig 

kunnen zij kiezen voor een partij die dat snapt. 

Die verantwoordelijkheid neemt, ook als dat niet 

altijd populair maakt. Die met concrete oplossin-

gen komt voor de problemen waar mensen tegen-

aan lopen. En die ook niet te beroerd is om waar 

nodig compromissen te sluiten. Want je komt 

niet verder als je altijd vasthoudt aan je eigen ge-

lijk. Wij blijven niet hangen in beleidsnotities en 

schreeuwen ook niet langs de zijlijn. Wij stropen 

onze mouwen op en gaan aan de slag. 

De VVD werkt aan een vrij, veilig en welvarend Nederland waar 
mensen de ruimte hebben om hun eigen keuzes te maken en te le-
ven zoals ze willen. Iedere dag worden er beslissingen genomen die 
dit mogelijk maken. In deze rubriek leest u het ‘waarom’ van deze 
beslissingen. 
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Onze lokale campaigners zetten zich al maanden in voor een grandioze campagne. Daar kunnen zij wel wat hulp en 

ondersteuning bij gebruiken. Die krijgen zij van de campagnecoaches. Door heel het land staan zij dag en nacht klaar. 

Maak kennis met de 25!

Wat vind je het 
allerleukste aan het zijn van 
campagnecoach?
Moeilijk kiezen... Natuurlijk de 
mooie momenten met de 25, 
maar ook de toffe acties met de 
toppers in Groningen!
(Sabine Koebrugge) 

Waar ga jij de uitslag 
afwachten op 21 maart?
De landelijke uitslagenavond is in 
Den Haag, en bij ‘toeval' is dat ook 
de stad waar ik 
geboren en getogen 
ben. Sinds 2009 
voer ik in die stad al 
campagne, en voor ik 
afgelopen september 
begon als Campaign 
Organizer op het 
partijbureau heb ik de 
voorbereidingen mogen treffen voor de 
gemeenteraadsverkiezingen in de mooie 
Hofstad. Samen met Lokaal Netwerk 
Den Haag, die zeker óók gaan winnen, 
heb ik heel veel zin in die verlossende 
getallen die binnen gaan komen en 
daarna proosten op wéér de grootste in 
het land worden. (Benjamin van Es)

Hoe drink je je 
bakkie koffie 
het liefst?
Met een gebakje! 
(Reinier Geerligs)

Wat is de meest 
bijzondere campagne- 
actie die je voorbij 
hebt zien komen?
Alle netwerken 
zijn vol in 
campagnemodus en 
met veel enthousiasme bezig.
Waanzinnig goed om te zien hoeveel 
mensen er in touw zijn voor de VVD. 
En talloze bijzondere acties: van de 
VVD pop-up store in Gouda, een 
gezellige Sinterklaas zonder discussie in 
Krimpenerwaard tot en met een ochtend 
afval opruimen in Pijnacker-Nootdorp. 
En niet te vergeten de creatieve 
valentijnsacties, onder andere 
in Zoetermeer. (Gert-Jan Jense)

Als je geen campagnecoach was dan….
Was ik bezig met de permanente 
campagne en van deur tot deur gaan om 
mensen te vragen wat bij hun in de wijk 
zo belangrijk is! (Matthijs Baart)

Wat is er zo gaaf aan 
campagnevoeren?
Ik word elke keer weer 
blij van de positieve 
flow waar je met 

elkaar in zit. Campagnevoeren doe je 
echt samen. In de overtuiging dat je 
met jullie plannen het dorp (of stad) een 
stukje mooier maakt. Als het dan ook nog 
resultaat oplevert … Feest! 
(Annebeth Westra)

Krijg je wel genoeg 
slaap in campagnetijd?
Mwah niet altijd, ben ik bang. Je moet 
dus wel goed oppassen dat je ook je 
rustmomenten neemt. Een mens kan 
nou eenmaal niet alles tegelijk. Maar 
campagnevoeren geeft ook een hoop 
energie, dus dat compenseert het 
slaaptekort. Nou ja
een beetje dan… 
(Myriam Jansen)

Kijk je weleens naar verkiezings-
campagnes in het buitenland? 
Ik kijk vooral naar de Amerikaanse 
presidentsverkiezingen. Waar 
onze verkiezingen de eredivisie 
van campagnevoeren zijn, ligt de 
Amerikaanse strijd om het Witte Huis 
op het niveau van de 
Champions League. 
Als Amerikakenner vind 
ik het vervolgens tof om 
alle ontwikkelingen in 
de VS in de Nederlandse 
media te kunnen duiden. 
(Raymond Mens, 
oud 25’er)

Wat ga je doen na 21 maart?
Naast coach voor Friesland ben ik ook 
raadslid voor de VVD in Weststellingwerf 
en verkiesbaar voor de volgende periode. 
Na 21 maart ga ik me dan ook 
weer keihard inzetten 
om het VVD geluid dat 
we in de campagne 
hebben laten horen 
daadwerkelijk om 
te zetten in doen! 
(Roelof Theun Hoen)

Wat is jouw beste tip 
aan campagneleiders?
Wees zuinig op je vrijwilligers! 
Zonder vrijwilligers kunnen we 
geen campagne voeren, dus zorg 
ervoor dat ze gemotiveerd blijven. 
Dit kan je doen door helder te 
communiceren, te zorgen dat alles voor 
ze klaar ligt, ze uitvoerig te bedanken. 
Ook na de verkiezingen hebben we veel 
enthousiaste vrijwilligers nodig!
 (Jasper van Os)

Welke VVD’er is een 
echte campaigner?
Mark Rutte heeft er wel de 
uitstraling voor, maar ik kan 
me voorstellen dat hij er met 
zijn functie niet altijd aan 
toekomt. Han ten Broeke zie ik vaak 
online en in interviews voorbijkomen. 
Ik denk dat je daar wel veel mensen 
mee bereikt. (Mikhael Hack)

Stroop jij je mouwen 
wel eens op?
Ja, mouwen opstropen 
en aan de slag is wat wij 
als VVD’ers graag doen. 
Iedereen doet dat op zijn 
eigen manier, maar VVD’ers 
zijn er niet voor gemaakt om 
vanaf de zijlijn toe te kijken. 
(Juultje Verhaaren)

Patat of friet?
Easy…Ik wil friet! 
(Wilfried (met een ‘d’) Boonman)

Heb jij tips voor vrijwilligers
die de straat op gaan?
Een gesprek aangaan met de 
inwoners is leuk. Vraag wat ze 
vinden dat beter kan in hun wijk 
of gemeente. Je kunt fijn je eigen 
kleding aan en geen witte hobbezakken. 
En aan het eind van de dag is die borrel 
natuurlijk verdiend! Oftewel: positief zijn 
en gewoon doen!  (Gerard Ekelmans)

Schat eens, hoeveel 
telefoontjes pleeg je 
per week?
Zoveel, dat de mensen 
om ons heen er gek van 
worden! Gelukkig kan er 
ook veel via WhatsApp 

en de mail. Anders zouden we niet meer 
aan slapen toekomen… 
(Marjolein Groot - Koerkamp)

Hoe ziet je dag eruit 
als campagnecoach?
Geen dag is hetzelfde. Ik doe 
dit naast mijn raadslidmaat-
schap in Harderwijk. Het ene 
moment sta je zaterdagochtend 
te coachen in Bronckhorst en het andere 
moment is een belletje van 5 minuten 
voldoende. Vooral de afwisseling maakt 
het leuk! (Menno Doppenberg)

Wat doe jij het liefste 
in je vrije tijd?
Sporten en lezen (en de 
vierdaagse van Nijmegen 
lopen) (Stefan Zegers)

Hoe zorg je voor 
ontspanning in 
deze drukke tijd?
Campagnevoeren is 
leuk en daar krijg ik veel 
energie van! Al moeten 
we allemaal oppassen om 
onszelf niet voorbij te rennen. Ik heb een 
lieve vriend die af en toe op de rem trapt, 
een kop thee zet en me (verplicht) op de 
bank laat zitten met mijn favoriete serie. 
‘Nu even ontspannen”, zegt hij dan. 
(Valérie Hagen)

Heb je nog 
campagneadvies 
voor de lezers van 
de Liber?
Geniet er ook van, 
campagnevoeren 
is leuk! 
(Annemarie Litjens)

Hoe houd je jouw 
campagneleiders 
enthousiast?
Als campagnecoach 
geloof ik erin dat als 
je het grote waarom, 
VVD de grootste 
op 21 maart, met elkaar 
scherp voor ogen houdt en er samen 
naartoe gaat, er vanzelf positieve energie 
ontstaat. Ik probeer uit iedereen op de 
weg naar 21 maart het sterkste naar 
boven te halen, de samenwerking te 
optimaliseren en de gezelligheid van onze 
partij niet te vergeten. Zonder gedreven 
campagneleiders zijn wij de slingers 
zonder feest. (Karima Bouchtaoui)

Over welk punt mag de VVD 
zich wel iets drukker maken? 
Duurzaamheid. We noemen het te 
makkelijk een linkse hobby. Volgens 
mij is het juist een rechtse hobby. 
Duurzaamheid leidt 
tot innovatie, 
nieuwe kansen voor 
bedrijven, etc. Bij 
uitstek VVD thema’s. 
Dat groen-rechts was 
zo gek nog niet. 
(Sven Planken)

Waarom gaan de gemeentes in jouw 
netwerk de verkiezingen winnen?
Omdat wij voor 21 maart 
alle oranje huizen van 
de datakaarten hebben 
bezocht!  
(Steffenie Pape – Boot)

Wat verwacht je van 
de VVD in 2018?
De verwachting is dat de 
VVD mooie resultaten zal 
halen met de gemeenteraadsverkiezingen. 
Het gaat goed in ons land en dat straalt 
af op onze partij. (Vincent Buis)

Wat mag een campagneleider 
in de laatste week voor 
de verkiezingen echt niet 
vergeten?
De date die wij hebben 
met de kiezer op 21 maart! 
(Thomas Levi Kooi)

Wat is voor 
jou de ultieme 
campagnedag?
De ultieme campagne-
dag voor mij is 
canvassen met 
Mark Rutte en 
Hans Wiegel. (Rick Beukers)
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De VVD-slogan tijdens deze campagne is ‘Kies 

voor Doen’. Niet schreeuwen langs de zijlijn, 

niet wijzen naar anderen, maar gewoon doen. 

Een boodschap die echoot door elke actie van 

onze partij. Met deze boodschap gaan er dui-

zenden vrijwilligers de straat op om campag-

ne te voeren. Ik bedacht mij: “hoe kunnen we 

deze campagne een extra zet geven naast al 

het werk dat er al wordt gedaan?” Naast het 

promotiemateriaal, de posters, de spotjes, de 

social mediateams, etc. En toen wist ik het! 

Maestro! Muziek! 

Een aantal Liber edities geleden schreef ik een 

column over de op 18 maart 2017 overle-

den premier van Rock and  Roll Chuck Berry. 

Chuck Berry zijn positieve muziek bracht mij 

op het idee om voor de gemeenteraadsver-

kiezingen een campagneplaylist te maken 

met positieve muziek. Muziek met als rode 

draad ‘Kies voor Doen’. En er is met iedereen 

zijn of haar smaak rekening gehouden! De 

liefhebbers van de zuivere stem van Sinatra, 

de ruige teksten van Paul Stanley, de beats 

van Major Lazer, de swag van Bruno Mars, 

de meezingers van onze eigen bodem en nog 

veel meer! Deze dynamische lijst is te vinden 

op Spotify op mijn profiel ‘jellehengel’, ie-

dereen kan hem kopiëren en aanvullen! Nu 

is de muziek binnen, tijd om de verkiezingen 

te winnen! 

Jelle Hengeveld

VVD Eemland

Het mag dan misschien van origine 

geen Nederlands product zijn, wij 

Nederlanders weten er wel raad 

mee: de aardappel. We prakken ze, 

husselen ze met jus en groenten en 

serveren het met een lekkere gehaktbal erbij. Of 

wat te denken van gebakken aardappeltjes, onze 

oer-Hollandse stamppot of vrijdagavond frie-

tavond na een drukke werkweek? We zijn er alle-

maal mee opgegroeid en voorlopig zal de aardap-

pel waarschijnlijk nog niet verdwijnen van onze 

eettafel. De aardappel is super voedzaam, relatief 

makkelijk te telen en veel beter voor het milieu in 

vergelijking met bijvoorbeeld rijst. En dat is niet 

onopgemerkt gebleven: de rest van de wereld is 

inmiddels dol op onze aardappel! 

En dat dat niet het enige Nederlandse product is 

waar andere landen dol op zijn, blijkt wel aan de 

Nederlandse agrofood exportcijfers. Afgelopen 

jaar heeft Nederland haar eigen record wederom 

verbroken. Van vlees, eieren en zuivel, tot tulpen, 

groenten, zaden en landbouwmachines: we 

exporteerden volgens de eerste berekeningen 

in 2017 maar liefst 101 miljard euro aan deze 

producten naar andere landen. Daarmee is ons 

kleine landje, na de Verenigde Staten, nog steeds 

tweede voedselexporteur van de wereld. En bij die 

prestatie mogen we best even stil staan! Niet voor 

niets dat National Geographic eind vorig jaar in 

een artikel vol lof sprak over het kleine Nederland 

dat de wereld voedt. 

Innoveren zit in ons bloed
Op vele gebieden is Nederland koploper en dat 

hebben we vooral te danken aan onze innovatie-

kracht. Van oudsher zit innoveren in ons bloed 

en daardoor blijven we elke keer net een stukje 

voorop lopen ten opzichte van andere landen. 

Nederland haalt een derde plek van meest inno-

vatieve landen ter wereld en op Europees niveau 

zijn we zelfs innovatieleider. Daardoor halen we 

prestaties van wereldformaat en is er een cruciale 

rol weggelegd voor de Nederlandse land- en tuin-

bouw bij de toenemende vraag naar voedsel door 

de groeiende, welvarende wereldbevolking. In 

2050 moet er maar liefst 70 procent meer voedsel 

geproduceerd worden dan nu. 

Daarnaast biedt onze Nederlandse land- en tuin-

bouw een oplossing voor andere maatschappelij-

ke vraagstukken zoals het klimaat. Nederlandse 

boeren hebben de laagste milieu impact ter we-

reld. Dat komt omdat we extreem efficiënt produ-

ceren. Waar een Westlandse tuinder gemiddeld 4 

liter water nodig heeft voor 1 kilo tomaten, heeft 

zijn Spaanse collega gemiddeld 60 liter water 

nodig voor dezelfde kilo. Of weer terug naar die 

aardappel. Gemiddeld genomen is de opbrengst 

van hectare aardappelen wereldwijd ongeveer 9 

ton, in Nederland is dit tussen de 40 en 50 ton. 

Van heinde en verre komen agrariërs de Neder-

landse land- en tuinbouw bewonderen. Dat zie je 

wel aan  de grote aantal internationale studenten 

op Wageningen Universiteit. 

Ruimte bieden aan de sector
In al deze lijstjes zouden we niet zo hoog staan 

zonder onze Nederlandse boer, tuinder en visser, 

hun mentaliteit, kennis en hun vermogen om 

zichzelf constant te verbeteren. Het is de taak van 

Den Haag of Brussel om deze ondernemers de 

ruimte te geven om te innoveren. Helaas merkten 

we onlangs dat dit niet altijd het geval is toen een 

meerderheid van het Europees Parlement zich 

uitsprak voor een totaalverbod op de pulskorvisse-

rij. Het pulsvissen is een uitvinding van Holland-

se bodem waarbij vissers elektrische technieken 

gebruiken om hun netten vol te krijgen. Bij wijze 

van tests mocht in Nederland de afgelopen jaren 

op deze manier gevist worden. Pulsvissen brengt 

veel minder schade aan de bodem, is een stuk 

energiezuiniger en je hebt veel minder last van 

bijvangst. Kortom: een stuk duurzamer dan de 

traditionele boomkorvisserij. Het is onbegrijpe-

lijk dat deze Nederlandse innovatieve manier van 

vissen wordt afgestraft door andere Europese lid-

staten omdat zij simpelweg minder efficiënt wer-

ken en de afgelopen jaren geen investeringen heb-

ben gedaan.  We willen onze kennis delen, maar 

dan moet aan lidstaten wel de ruimte worden 

geboden voor dergelijke pilots. Het kan en mag 

niet gebeuren dat wij worden tegengewerkt door 

verouderde regels of belangen van andere landen. 

Dat is ook waar we op moeten inzetten in aan-

loop naar de herziening van het Gemeenschappe-

lijk Landbouwbeleid (GLB). De onderhandelingen 

over de hervorming van het GLB na 2020 zijn al in 

volle gang. Dit kabinet zal zich inzetten op inno-

vatie, duurzaamheid, voedselzekerheid en voed-

selveiligheid en minder richten op inkomenson-

dersteuning. Tegelijkertijd zet het kabinet ook in 

op vereenvoudiging van het GLB en daarmee op 

verlaging van de regeldruk vanuit Europa. Laten 

we ondernemers de ruimte geven om de dingen 

te kunnen doen waar zij goed in zijn: onderne-

men, innoveren en  zichzelf verbeteren. Juist nu, 

met de groeiende wereldbevolking en met allerlei 

andere maatschappelijke vraagstukken die voor-

liggen. Juist nu moeten Europese lidstaten het 

doel voor ogen houden in plaats van zich vast te 

klampen aan het middel. En juist nu is samenwer-

king en uitwisselen van kennis nodig. Onze Ne-

derlandse agrarische ondernemers spelen daarin 

een cruciale rol! 

Door: Tweede Kamerleden Helma Lodders 

en Arne Weverling

“Een prestatie 
van wereldformaat”

Het is vermoedelijk van alle tijden, maar het 

verschijnsel neemt de laatste paar maanden 

wel een enorme vlucht: gekwetst zijn. Het is 

u ongetwijfeld ook opgevallen: bij het minste 

of geringste zijn mensen tegenwoordig op 

hun ziel getrapt. Of in elk geval, een kleine 

groep die zo hard schreeuwt dat het een 

mensenmassa lijkt. 

 

Straatnamen met zeehelden moeten worden 

omgekat, tunnels herdoopt en schilderijen 

waarop een blote borst te zien is worden 

rücksichtslos in het depot gegooid. Want 

sommige mensen zijn erdoor gekwetst.

 

Ik heb overwogen ook gekwetst te zijn. Om-

dat de inspanningen van de VVD om ons land 

weer gezond te krijgen, in Den Haag nog 

niet eens een Rutterotonde of zelfs maar een 

Markpark hebben opgeleverd. Omdat trotse 

Brabanders als ik nog wel eens worden uitge-

lachen om hun zachte G. Of omdat mensen 

‘boven de sloot’ nog steeds niets snappen dat 

de carnavalstraditie zoveel meer is dan in een 

foute outfit ongegeneerd aan het bier gaan.

 

Maar ik zit zo niet in elkaar. Wij VVD'ers zit-

ten zo niet in elkaar. Sowieso is de georga-

niseerde gekwetstheid van vandaag de dag 

voor politieke partijen tamelijk lastig grijpbare 

materie. Wij liberalen zouden zeggen: zeur 

niet zo. De PvdA zal ze willen helpen en de 

verplichte therapie onderdeel willen maken 

van het basispakket. En volgens de PVV komt 

het vast allemaal door de islam.

 

Maar dat alles gaat niet helpen. Want de ge-

kwetsten kijken helaas vooral naar een ander 

en nauwelijks naar zichzelf. Dat los je dus 

nooit op. Als je gekwetst kunt zijn door een 

serie witte letters op een blauw bord of de 

naam van een tunnel, kun je je hele leven ge-

kwetst zijn.

 

Wat mij betreft geen reden om met een grote 

gum een deel van de geschiedenis uit te wis-

sen. Liever heb ik dat mensen zelf de moeite 

nemen om de context op te zoeken en daar-

over desnoods in discussie te gaan. Dat ver-

kies ik boven het verliezen van onze helden 

en het niet meer leren van onze zwarte blad-

zijden. Als we onze geschiedenis niet kennen, 

kennen we immers 

onszelf niet.

 

Klaas Dijkhoff

Fractievoorzitter Tweede Kamer

Don’t believe me,
               just watch!



Hartelijk dank voor uw uitgebreide brief. 

Ik waardeer het zeer dat u de moeite 

heeft genomen om uw zorgen met ons 

te delen. Zelf heeft u het goede voorbeeld gegeven 

door lid te worden en direct een actieve rol op u te 

nemen. Het succes van de VVD is afhankelijk van 

mensen zoals u. Dat beseffen wij goed.

En weet u: wij delen uw zorgen. 27.700 leden is 

veel te weinig voor een partij als de VVD. We heb-

ben niet voor niets het introductielidmaatschap 

gelanceerd. We zijn heel blij dat we in 2017, na 

jarenlange daling, voor het eerst weer een stijging 

hebben gerealiseerd.

We zien dat het introductielidmaatschap voor 

nieuw elan heeft gezorgd. Heel veel lokale net-

werken zijn actief gaan werven. Ruim 4100 nieu-

we leden hebben we in 2017 mogen verwelkomen. 

Veel meer dan in de jaren ervoor en veel meer dan 

er hebben opgezegd. We zijn op de goede weg, 

maar nog lang niet waar we willen zijn. 

Het introductielidmaatschap is verlengd. Als 

je nu lid wordt, loopt het lidmaatschap tot 31 

december. Bovendien is het ook voor jongeren 

(onder de 27 jaar) beschikbaar gemaakt. In com-

binatie met de lopende campagne biedt dit veel 

kansen om verder te groeien. Maar dan moeten 

we er wel actief mee aan de slag! Dat gebeurt nu 

nog te weinig. Ik roep iedereen op om dit nieuwe 

aanbod goed zichtbaar te maken via de website, 

social media en de lokale nieuwsbrief. Bestel de 

wervingskaarten in de webshop en deel ze uit aan 

potentiele nieuwe leden. Juist lokaal kun je het 

verschil maken; daar heb je die persoonlijke band 

met andere liberalen. Ieder VVD-lid kent toch wel 

iemand die lid wil worden voor 25,00? 

Ledenbehoud is minstens zo belangrijk. Je moet 

het bad niet vol laten lopen met de stop er uit. 

Zorg dat leden zich gewaardeerd voelen en bouw 

een persoonlijke relatie op. Dat begint al bij het 

welkom heten van nieuwe leden. Daar is veel 

winst te behalen. Uit onderzoek blijkt dat 30% 

van de nieuwe leden niets hoort van het lokale 

VVD netwerk. Bijna één derde, dat is veel te veel! 

Deze leden zijn minder tevreden over het lidmaat-

schap, minder vaak actief en voelen zich minder 

verbonden met de VVD. De kans dat zij blijven is 

veel kleiner. Ook hier doe ik een beroep op lokale 

netwerken: bel nieuwe leden op, nodig ze uit en 

ga met ze in gesprek. Informeer ze en betrek ze 

bij de partij.

Goed nieuws: ook jongeren worden nog lid van 

politieke partijen. Bijna een kwart van onze nieu-

we leden is jonger dan 27 jaar. Het combi-lidmaat-

schap met JOVD speelt hierin een belangrijke rol. 

Jongeren hebben over het algemeen hoge ver-

wachtingen met betrekking tot het lidmaatschap. 

Zorg dat ze goed welkom geheten worden, kijk 

waar hun ambitie ligt en help ze met de uitvoe-

ring hiervan. Dan is het zeker mogelijk om jonge-

ren aan de VVD te binden.

Lid worden doe je omdat je achter de idealen van 

een partij staat. Dat staat voorop. Daar heeft u 

helemaal gelijk in. Maar uiteraard is de prijs ook 

belangrijk. Zeker voor nieuwe leden die niet we-

ten wat het lidmaatschap ze allemaal biedt. Con-

tributieverlaging kan voor meer leden zorgen, 

maar brengt ook risico’s met zich mee. Dit is niet 

iets waar we lichtzinnig mee om kunnen gaan. 

We zullen ons prijsbeleid onder de loep nemen. 

Indien contributieverlaging verantwoord is, zul-

len we dat niet nalaten. Maar voorlopig is het niet 

aan de orde.

Ik ben er van overtuigd dat we als VVD echt wat 

te bieden hebben. Van een relevant netwerk tot 

inspraak bij belangrijke (lokale) zaken en van 

persoonlijke ontwikkeling door de opleidingen 

van de Haya van Somerenstichting tot veel ge-

zelligheid. Het is aan ons om dit goed onder de 

aandacht te brengen van potentiele én bestaande 

leden. 

Er is al veel werk verzet, maar nog meer te doen. 

Er zijn nog heel veel plannen en mogelijkheden 

om de groei door te laten zetten. Kortom: werk 

aan de winkel. Ik kies voor doen. Ik hoop u ook, 

want alleen samen met lokale netwerken kunnen 

we het succes van afgelopen jaar een vervolg ge-

ven. 

Ton van Nimwegen

Hoofdbestuurslid leden- en fondsenwerving

 

Met groot genoegen ben ik sinds eind de-

cember 2016 lid van de VVD. Direct ben 

ik actief geworden binnen de partij en 

heb ik de eer gekregen om bij de aanstaande ge-

meenteraadsverkiezingen de campagneleider te 

zijn voor de VVD Katwijk. In mijn streven om van 

Katwijk een mooiere gemeente te maken, voel ik 

mij zeer op mijn plaats bij de VVD en probeer ik 

er alles aan te doen om Katwijk liberaler te maken 

dan het nu is. 

Maar, tegelijkertijd maak ik mij zorgen. Zorgen 

om mijn generatie (ikzelf ben 23 jaar), die zich 

over het algemeen minder betrokken lijkt te voe-

len bij de politiek. Of moet ik zeggen: minder be-

trokken lijkt te voelen bij de ‘oude’ politiek. Re-

cent lukte het partijen als GroenLinks en vooral 

het nieuwe Forum voor Democratie om in korte 

tijd heel veel nieuwe, vaak jonge leden binnen te 

halen. Het is leuk dat Ivo Opstelten en zijn exo-

tische karavaan in september 2017 het 2750e lid 

van het jaar verwelkomde van de VVD. Tegelijker-

tijd bereikte Forum voor Democratie vorige week 

(naar eigen zeggen) de mijlpaal van 20.000 leden, 

terwijl de partij rond de Tweede Kamerverkiezin-

gen van vorig jaar nog op zo’n 5.000 leden stond. 

Forum voor Democratie laat een nieuw geluid 

horen en weet een beweging op gang te krijgen. 

Dat doen ze goed. Maar wat in mijn ogen zeer 

zeker ook meespeelt, is de lage drempel die de 

partij hanteert om deel te nemen. Je kunt al (nor-

maal) lid worden voor 25,- per jaar. Tja, even een 

avondje die tien biertjes laten staan en je hebt het 

geld er weer uit. De VVD zet hier tijdelijke acties 

tegenover: zo zie ik dat recent de actie om voor 

25,- per jaar lid te worden is verlengd tot het 

einde van dit jaar. Maar dat is geen structurele 

oplossing. Mensen die al actief lid zijn profiteren 

er niet van. Hetzelfde geldt voor leden die vertrok-

ken zijn, soms mede om de hoge lidmaatschap-

sprijs. 

Wanneer je lid wilt worden van een partij, doe 

je dit om de idealen waar de partij voor staat. De 

hoge lidmaatschapsprijs vormt mijns inziens ech-

ter wel een grote drempel voor hen die de VVD 

een warm hart toedragen, maar niet bereid zijn 

om 118,- op jaarbasis te betalen om de partij te 

ondersteunen en al dan niet actief te worden. Wij 

zijn hiermee ruimschoots de ‘duurste’ partij van 

Nederland. Zo blijft de VVD voor velen niet de 

volkspartij, maar de partij voor de elite. Hoezeer 

de VVD ook haar best doet dat imago te verande-

ren (zo is het paradepaardje voor de aankomen-

de gemeenteraadsverkiezingen dat wij ‘Doeners’ 

zijn), op deze manier houd je dit stempel in stand. 

Hoe kan het dat 9 van de 13 partijen die vertegen-

woordigd zijn in de Tweede Kamer een lidmaat-

schapsprijs hanteren van maximaal 26,50? Wat 

maakt het dat het normale lidmaatschap van de 

VVD meer dan vier keer zo duur moet zijn? 

In de vergelijking tussen partijen die actief zijn 

in de Tweede Kamer die ik onderaan mijn brief 

heb uitgewerkt, zijn lokale partijen niet meege-

nomen. Vaak kost het lidmaatschap daar niets, of 

heel weinig. De hoge lidmaatschapsprijs maakt 

het voor lokale VVD-afdelingen extra moeilijk om 

zich lokaal ook als lokale partij te profileren. Ex-

tra moeilijk, omdat je als VVD-afdeling logischer-

wijs bepaalde kaders hebt waarbinnen je moet 

handelen, terwijl lokale partijen die ‘last’ niet 

hebben. 

Ik vermoed dat u uit voorgaande wel duide-

lijk is geworden dat ik voorstander ben van een 

substantiële en structurele verlaging van de lid-

maatschapsprijs. Graag zou ik hierover met u in 

gesprek gaan. Bovendien hoop ik een bredere dis-

cussie op gang te brengen. Het is tijd om afscheid 

te nemen van het oude imago en de drempel voor 

nieuwe leden drastisch te verlagen, al dan niet 

met ruimte om meer bij te dragen (zoals veel an-

dere partijen doen). 

Met vriendelijke groet, 

Lennart van der Plas, VVD Katwijk

Waarde hoofdbestuur, Geachte heer Van der Plas,

Heeft u tips, vragen of opmer-
kingen naar aanleiding van 
dit artikel? Schroom dan niet 
om contact op te nemen met 
Niels van Dam (n.vandam@vvd.
nl) die zich op het Algemeen  
Secretariaat bezighoudt met  
ledenwerving en -behoud.
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VVD-lid worden 

iets voor jou? 

Probeer nu voor 

slechts € 25,-

Kies voor doen,

word lid!
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Minimumprijs* (normaal) lidmaatschap landelijke 
politieke partijen (vertegenwoordigd in Tweede 
Kamer) per januari 2018: 

VVD:       €118,- 
CDA:       €80,- 
D’66:       €66,- 
ChristenUnie:     €52,- 
SGP:       €26,50 
50PLUS:      €25,- 
Forum voor Democratie:    €25,- 
Partij van de Arbeid:    €24,- 
GroenLinks:      €24,- 
SP:       €20,- 
Partij voor de Dieren:    €20,- 
DENK:       €12,- 

Bij de meeste partijen is er sprake van 
een minimumprijs i.p.v. een vaststaand 
contributiebedrag.
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Christiaan Peetoom (21 jaar) en Malkis Ja-

jan (21 jaar) zetten zich dagelijks in voor 

de landelijke VVD. Christiaan als stagiair 

voor de afdeling verenigingszaken van het partij-

bureau en Malkis als sprekerscoördinator. Maar 

ze hebben nog iets gemeen. Voor de gemeente-

raadsverkiezingen staan zij allebei op plaats vijf 

op een kandidatenlijst. Malkis in Enschede, Chris-

tiaan in Alkmaar. 

Jullie hebben elkaar ontmoet op 
het partijbureau van de VVD. 
Hoe is het om daar te werken?
Christiaan: “Het is echt heel leerzaam. Er gaat 

niets boven ervaring opdoen in de praktijk. Tege-

lijkertijd leer je veel over de VVD. Het is gaaf om 

te zien hoeveel mensen actief zijn en het vereni-

gingsgevoel groeit hierdoor. Politiek kan zwaar 

zijn maar de VVD maakt het ook leuk. Naast mijn 

studie Bestuurskunde is het een goede uitdaging 

om hier stage te lopen.” Malkis: “Ik wil natuurlijk 

Enschede nog beter maken maar het gaat mij ook 

om Nederland als geheel. De landelijke VVD hel-

pen, dat doe ik op deze manier. De samenwerking 

tussen de landelijke en lokale VVD zorgt ervoor 

dat Nederland nog beter en veiliger wordt.”

Allebei op plek 5 voor de 
gemeenteraad. Waar komt die 
passie voor de VVD vandaan?
“Vrijheid is niet vanzelfsprekend. We moeten 

onze vrijheid koesteren en waarborgen. Dat is wat 

de VVD doet voor mij, deze partij waakt over onze 

vrijheid. Het is de enige partij die dat blijft doen,” 

aldus Malkis. Christiaan: “ De VVD zit vol optimis-

tische mensen! Aanpakkers, doeners zijn we. Niet 

eeuwig vergaderen maar daadwerkelijk aan de 

slag gaan. Dat is zo mooi aan de VVD. Ik kom zelf 

uit een ondernemersgezin, de VVD-mentaliteit is 

iets waar ik mij goed in kan vinden. Geen tijd voor 

gezeur, gewoon dingen doen.”

Allebei 21 jaar, hoe voelt 
het om met iets heel anders 
bezig te zijn dan jullie 
leeftijdsgenoten?
Christiaan: “Mijn vrienden vinden het alleen 

maar leuk! Natuurlijk worden er wel eens grap-

jes gemaakt, maar ze kunnen nu ook direct hun 

vragen aan iemand stellen. Normaal is politiek zo 

ver weg voor mijn leeftijdsgenoten. Nu zij direct 

vragen kunnen stellen verandert ook hun beeld 

van politiek.” Malkis: “Het is juist goed dat jon-

geren bezig zijn met politiek. Iemand moet de 

verbindende factor zijn tussen de politiek en de 

jeugd. Wij begrijpen waar onze leeftijdsgenoten 

tegenaanlopen en kunnen echt luisteren. Dat 

maakt mij de juiste persoon om die problemen 

aan te pakken.”

Malkis, wat ga jij betekenen 
voor Enschede?
“Ik ga doorzetten wat Enschede al zo mooi maakt. 

De bruisende binnenstad, de Universiteit Twente, 

het ROC, ga zo maar door. Heel veel studenten ko-

men naar Enschede. Na hun studie beginnen veel 

van hen in Enschede een lokale onderneming. 

Die willen wij hier ook houden. Daarnaast richt ik 

mij op veiligheid. Mijn slogan luidt: ’Geen respect 

voor gezag? Dag!’. Kun je je niet gedragen, dan 

wordt je aangepakt. Heel simpel, heel direct. Er 

wordt een halt toegeroepen aan mensen die zich 

niet houden aan onze normen en waarden. Tijd 

om hard op te treden, ook in de mindere wijken.”

Waarom is veiligheid 
zo belangrijk voor je?
“Mijn ouders zijn tientallen jaren geleden ge-

vlucht uit Syrië. Toen was het al geen prettig land. 

Geen veilig gevoel, geen rust. Uiteindelijk zijn zij 

naar Nederland gekomen. Nederland heeft mijn 

ouders wel veiligheid kunnen bieden. Hierdoor 

heb ik allerlei kansen gekregen waar ik dankbaar 

voor ben. Ik kon naar school, naar de universiteit 

en ik kan werk doen waar ik van houd. Dankzij 

de veiligheid die Nederland ons biedt leid ik een 

fijn leven. Die veiligheid is niet vanzelfsprekend, 

die moeten we beschermen en behouden. Ik wil 

mijn toekomstige kinderen diezelfde veiligheid 

bieden. Zo krijgen zij ook de kansen die ik heb ge-

had. Ik gun het iedere ouder en elk kind. Daarom 

is veiligheid zo belangrijk.”

In Alkmaar is er ook nog 
genoeg te doen, 
of niet Christiaan?
“Het is tijd dat een jonge kandidaat plaatsneemt 

in de gemeenteraad. Het is tijd om deze mooie 

stad nog meer mogelijkheden te geven. Vaste ope-

ningstijden zijn ouderwets. Je moet zelf kunnen 

beslissen wanneer jouw winkel open is. Wanneer 

jij jouw geld verdient. Daar strijd ik voor. Ook ben 

ik een sportliefhebber. De sportfaciliteiten in Alk-

maar kunnen beter dus ook daar ga ik mij hard 

voor maken. Ook een punt dat ik wil aankaarten 

is de treinverbinding Alkmaar – Amsterdam. Ik 

pleit voor een kortere reistijd en meer treinen die 

rijden. Het is tijd dat die verbinding wordt verbe-

terd.”

Veel plannen dus. Wat onder-
scheidt jou echt van de kudde?
Christiaan: “Ik zie mijzelf als een echte doorzet-

ter. Als ik een kans krijg dan ga ik daar de volle 

100% voor. Ik ben begonnen op de mavo. Daar heb 

ik hard gewerkt en zo ben ik doorgestroomd naar 

het HBO. Ik ben optimistisch en ik krijg dingen 

voor elkaar. Vrolijk en een echte sportman.”

Je bent scheidsrechter. 
Hoe combineer je dit met je 
studie en je liefde voor politiek?
“Als ik iets leuk vind, dan vind ik de tijd wel! Als 

scheidsrechter train ik twee keer per week en mag 

ik elke zondag een voetbalwedstrijd fluiten. Na-

tuurlijk neemt de gemeenteraad veel meer tijd in 

beslag. Het is een serieuze aangelegenheid. Maar 

ik haal net zoveel plezier uit voetbal als politiek,” 

aldus Christiaan.

Wat vinden jullie 
van elkaars plannen?
Malkis: “Het komt goed in Alkmaar, daar ben ik 

van overtuigd. Christiaan straalt het optimisme 

uit waar hij zelf zoveel waarde aan hecht. Hij is 

heel gedreven, hij durft problemen te benoemen 

en pakt ze ook echt aan.” Christiaan: “Zijn slogan 

past goed bij hem. Malkis heeft de ervaring en 

krijgt het voor elkaar in Enschede. Door zijn ach-

tergrond weet hij heel goed waar hij over praat. Ik 

twijfel er dan ook niet aan dat Enschede een stuk 

veiliger gaat worden.”

Voor wie doen jullie 
het eigenlijk?
Christiaan: “Ik kom zelf natuurlijk uit een onder-

nemersgezin. Mijn ouders zijn bevriend met veel 

ondernemers, voor hen strijd ik zeker. Maar ook 

voor mijn vrienden en de mooie buurt waar ik 

woon. En tot slot al mijn mede-sportliefhebbers in 

Alkmaar!” Malkis: “Ik wil knokken voor de hard-

werkende inwoners van Enschede. Voor hen wil 

ik de mouwen opstropen en de problemen die er 

zijn aanpakken.”

Heel veel ideeën voor de 
komende vier jaar. Hoe zien 
jullie de toekomst over tien
 jaar politiek gezien?
Christiaan: “Ik vind het moeilijk om hier ant-

woord op te geven. Voor mij is het belangrijk om 

niet te teveel te dromen maar dingen voor elkaar 

te krijgen. Nu wil ik mij eerst focussen op de ko-

mende vier jaar. Dat is het belangrijkste.” Malkis: 

“Dromen over tien jaar is altijd leuk. Maar ik fo-

cus mij liever op het heden en hoe ik mijzelf kan 

ontwikkelen. Nu eerst de komende vier jaar.”

Wat willen jullie de lezers 
nog meegeven richting de 
gemeenteraadsverkiezingen?
Christiaan: “Tegen leeftijdsgenoten die ook de po-

litiek in willen gaan zeg ik: ‘ga ervoor!’ We hebben 

altijd een verfrissende nieuwe kijk op dingen no-

dig. Meld je aan bij jouw netwerk, kom meekijken 

en blijf vooral proberen. Zo wordt je steeds beter. 

Kritiek hebben op hoe het nu is, is prima. Maar 

niet blijven schreeuwen langs de zijlijn. Kom in 

actie en doe mee!” Malkis: “Kijk in je hart, wat 

zegt je gevoel. Waar heb je binding mee, wat vind 

jij nou belangrijk? Daar moet je voor strijden!”

Op 21 maart 2018 is het zover: de gemeenteraadsverkiezingen. We gaan samen een spannende tijd tegemoet. Zeker de VVD-leden die op de 

kandidatenlijst voor hun gemeente staan. Veroveren zij een plek binnen de raad? In de aankomende edities gaat Liber in gesprek met duo’s die 

zich niet alleen kandidaat hebben gesteld maar ook een bijzondere band hebben met elkaar. 

Kandidaat voor de gemeenteraad

Christiaan Peetoom

Lijst 3, plek 5

  

Malkis Jajan, plek 5 
 

Malkis Jajan, plek 5 
 

Geen respect voor 

gezag? Dag!  
Geen respect voor 

gezag? Dag!  

Door: Jorn van Essen



Ivo Opstelten Foundation

In aanloop naar de gemeenteraadsverkiezingen kunnen campagneleiders gebruik maken van de 

posterportal. Binnen deze digitale omgeving kunnen zij eenvoudig campagnemateriaal ontwerpen 

en bestellen. En voor de campagneleiders zijn de eerste 50 posters A2-formaat gratis!

De posterportal is enthousiast ontvangen door de campagneleiders en kandidaten, 

er wordt dan ook flink gebruik van gemaakt. De posterportal is gerealiseerd dankzij de

bijdrage van de Ivo Opstelten Foundation.
Heel veel 

dank!
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HET AUTEURSRECHT OP DE IN DEZE KRANT 

VERSCHENEN ARTIKELEN WORDT DOOR 

DE VVD VOORBEHOUDEN.

DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Allereerst wil ik alle nieuwe geïnstalleerde 

gemeenteraadsleden van harte feliciteren 

én succes wensen. Zij maken zich hard 

voor een schonere en veiligere buurt. Zij 

verdienen een dik compliment, van welke 

partij ze ook zijn.

Veel gemeenteraden tellen na de verkie-

zingen van 21 maart nóg meer VVD’ers. 

Ook daar zijn we natuurlijk trots op! 

Overal in het land draaiden vrijwilligers 

overuren om topcampagnes neer te kun-

nen zetten. Campagnes waarin we posi-

tief waren, aan de voordeur het gesprek 

aangingen en kozen voor ‘doen’. Niet 

drammen, schreeuwen of dikke plannen 

schrijven, maar doen! Iedereen die aan 

deze campagnes meewerkte, wil ik nog-

maals bedanken voor hun tomeloze inzet.

Al die nieuwgekozen gemeenteraadsleden 

moeten nu hun mouwen opstropen en het 

ook daadwerkelijk gaan doen. Wat ‘doen’ 

precies inhoudt, verschilt natuurlijk per ge-

meente. In Harderwijk willen we bijvoor-

beeld eindelijk een koopzondag. Maar in 

andere gemeenten gaat het om schonere 

straten, ondergrondse vuilcontainers of 

de hondenbelasting. Maar één aspect van 

‘doen’ is in alle gemeenten hetzelfde: met 

buurtgenoten in gesprek blijven. Wonen 

mensen prettig? Hoe kunnen wij de buurt 

een beetje fijner maken? Dat vraag je niet 

alleen als er verkiezingen zijn, maar juist 

ook als de verkiezingen achter de rug zijn. 

Gebruik de mooie zomeravonden die in 

het verschiet liggen dan ook voor goede 

gesprekken over de buurt. Alleen als we 

continue met onze dorps- en stadsgeno-

ten in gesprek blijven, zijn wij over vier 

jaar dé lokale partij die problemen ziet en 

aanpakt. 

In al die buurten geworteld zijn, vereist 

niet alleen ‘doen’ maar ook ‘meedoen’. Is 

je buurvrouw geen lid van de VVD maar 

wil ze wel graag meehelpen? Neem haar 

een keer mee. Stemt je zwager op een an-

dere partij maar wil hij graag meedenken? 

Vraag hem een keer mee. Alleen als we 

zorgen dat iedereen mee kan doen, blij-

ven we dé volkspartij van Nederland. Pre-

cies om die reden denkt het hoofdbestuur 

continue na over toegankelijkere manie-

ren om mee te kunnen doen, zoals opener 

congressen en goedkopere lidmaatschap-

pen.

Dat is dan ook de belangrijkste boodschap 

van het aankomende voorjaarscongres: 

meedoen! Ik hoop zoveel mogelijk van 

jullie daar te zien. Want meedoen, begint 

met een goed gesprek. Of dat nou aan 

de deur is, in de Tweede Kamer of op het 

congres in Papendal. Doe je mee?

Christianne van der Wal - Zeggelink

Partijvoorzitter 

LEDENDAG 2018

Bent u op de foto geweest? 
Dan vindt u deze foto op 
www.vvd.nl/fotobank.

Tot slot op de foto met fractievoorzitter Klaas Dijkhoff

Stemmen tijdens het debat onder leiding van Kamervoorzitter 
Barbara Visser en minister van Alle Zaken Eric Wiebes

Partijvoorzitter Christianne van der Wal heet alle 500 leden welkom!

Ook de thematishe 
netwerken waren 

aanwezig op 
de ledendag

Een selfie met de minister-president

Ook Mark Rutte 
is aanwezig op 

de ledendag
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DE GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN IN CIJFERS

164 campagneleiders hebben de enquête ingevuld over 

de gemeenteraadsverkiezingen. Daar kwamen mooie resultaten uit.

     Deze campagne waren er ruim 2604 vrijwilligers actief! 

Deze vrijwilligers hebben meer dan 30.0000 

canvasgesprekken gevoerd.

Er zijn 2.090.054 flyers besteld door de campaigners.

           Ook de ‘Bakkie Doen?’-koffietruck ging weer het land in. Bij de truck 

en tijdens soortgelijke gesprekacties zijn 22.904 gesprekken 

gevoerd met de kiezer.

In 2014 haalden deze 164 campagnes 431.170 stemmen, 

nu in 2018 zijn dat 559.188 stemmen. 

Dat zijn 128.018 meer stemmen!

      Ze hebben meer dan 1500 advertenties in de media geplaatst.

                    Onze bewindspersonen gingen 66 keer het land in.

         Mark Rutte ging 15 keer op campagne voor 

de gemeenteraadsverkiezingen.

En tot slot: 13,3% van de kiezers 

                 koos voor de VVD in 335 gemeenten.
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Het regeerakkoord van dit kabinet bevat een ste-

vige en principieel positieve EU-paragraaf. Wij 

willen verder met Europa. En dat is ook logisch, 

want de Europese Unie, dat zijn wij samen met 

onze buren, die net als wij geworteld zijn in de 

principes van de vrije markt en democratie. In de 

EU respecteren we de rechtstaat, mensenrechten 

en andere fundamentele vrijheden. In de EU zijn 

media vrij, vrouwen en mannen gelijk en mag 

iedereen elke geaardheid hebben en elk geloof 

aanhangen. De EU is een schil die de welvaart ver-

groot, die bescherming biedt en een kader vormt 

om geopolitieke en mondiale ontwikkelingen op 

te vangen. En de EU is de interne markt waarop 

we een flink deel van ons nationaal inkomen ver-

dienen. Het is de basis van waaruit wij concurre-

ren met China, Silicon Valley en India. Nederland 

is, kortom, onlosmakelijk met Europa verbonden.

Nuchterheid
Maar niet met een federaal Europa. De pragmati-

sche samenwerking rond kolen en staal waar de 

EU mee begon, is het soort Europa dat wij voor 

ogen hebben. Een Europa van nuchterheid. Een 

samenwerking van 27 zelfstandige Europese lan-

den die problemen gezamenlijk aanpakken. We 

werken samen omdat het onze welvaart vergroot 

– denk aan de interne markt en de muntunie. 

Omdat het onze veiligheid verbetert – denk aan 

de strijd tegen grensoverschrijdende misdaad 

en terrorisme, denk aan de instabiliteit aan de 

buitengrenzen. En omdat we alleen samen ant-

woorden kunnen formuleren op mondiale vraag-

stukken als klimaatverandering, migratie en de 

toekomst van de wereldhandel.

Sterke lidstaten
De EU werkt alleen als de lidstaten afzonderlijk 

sterk zijn en hun eigenheid bewaren. Daarnaast 

moet in de Europese Unie gelden: afspraak is af-

spraak. Onze samenwerking rust sinds jaar en 

dag op het Verdrag als onze gemeenschappelijke 

basis en op de bereidheid compromissen te slui-

ten vanuit het vertrouwen dat gemaakte afspra-

ken ook worden nagekomen. Afspraken kunnen 

niet terzijde worden gelegd als het nationaal even 

tegenzit. Europa is geen keuzemenu. Afspraken 

over meer welvaart, veiligheid en stabiliteit wor-

den weliswaar steeds weer herhaald, herbevestigd 

en vernieuwd, maar de uitvoering is soms mid-

delmatig. Dat werkt ondermijnend op de geloof-

waardigheid en het vertrouwen. 

Resultaat
Daarom is het zo belangrijk dat snel concrete 

resultaten worden geleverd. Voor meer welvaart. 

Voor meer veiligheid. Voor stabiliteit. En voor een 

sterke rechtsstaat.

Om te beginnen moet de Europese dienstenmarkt 

echt open, door barrières en administratieve hin-

dernissen weg te nemen. Zo kan van de digitale 

markt en de dienstenmarkt net zo’n groot suc-

ces worden gemaakt als van de goederenmarkt.

Bestaande afspraken moeten worden nagekomen 

en gehandhaafd, te beginnen bij betere samen-

werking tussen inspectiediensten om grensover-

schrijdende fraude en misbruik tegen te gaan. De 

EU is een wereldmacht in de internationale han-

del en een trendsetter voor vrije handel op een 

eerlijke en duurzame en sociaal verantwoorde 

manier. Dit moet zo blijven. 

Daarbij hoort een sterke euro en een stabiele 

muntunie. We moeten terug naar de basisbelof-

te van de euro: een gemeenschappelijke munt 

die ons allemaal meer welvaart moet brengen en 

niet een herverdeling van de bestaande welvaart. 

Want dat is wat er per saldo gebeurt als we blij-

ven toestaan dat sommige landen langdurig een 

hoog tekort hebben, een hoge schuld opbouwen 

en hun economieën niet moderniseren. Laatst at 

ik op het Lange Voorhout in Den Haag een hapje 

met de Franse president Macron. Toen heb ik hem 

niet voor niets mijn steun gegeven voor de stevige 

maatregelen die hij neemt op de arbeidsmarkt en 

in de pensioenen. Dat is niet alleen in het belang 

van Frankrijk, maar van ons allemaal.

We komen uit een periode waarin niet-voldoen 

aan de afspraken uit het Stabiliteits- en Groeipact 

de norm was geworden en we moeten terug in 

het gareel. Landen in de eurozone moeten hun 

eigen begroting en staatsschuld op orde brengen 

en houden, en zo zorgen voor hun eigen schokab-

sorptiefonds op nationaal niveau om een plotse-

linge crisis op te vangen. Ook wij hebben in het 

jaar 2008 en daarna noodgedwongen een hoger 

begrotingstekort gehad dan de toegestane 3 pro-

cent. Maar door streng te hervormen en te bezui-

nigen is Nederland uit de rode cijfers. Het begro-

tingstekort is nu een overschot en de staatsschuld 

is inmiddels weer ruim lager dan het plafond 

van 60 procent. Iedereen houdt zijn eigen huis 

op orde. En als het echt niet anders kan, helpen 

goede buren elkaar. Maar dat is de volgorde. Euro-

pese fondsen zijn een laatste uitweg, geen eerste 

hulp. 

Samenwerken
Waar de EU haar meerwaarde moet vergroten is 

op het gebied van veiligheid, stabiliteit, migratie 

en klimaatbeleid. Er is dringend behoefte aan 

een gemeenschappelijk Europees buitenlands 

en veiligheidsbeleid en een gemeenschappelijk 

asielbeleid. Het is onrustig aan de buitengrenzen 

van Europa, op de Krim en in Oost-Oekraïne, in 

Turkije, het Midden-Oosten en Noord-Afrika. Er is 

politieke onrust en gewapend conflict met drei-

gend terrorisme en ongecontroleerde migratie 

als gevolg. Geen enkele lidstaat kan deze ontwik-

kelingen alleen het hoofd bieden. 

Gelukkig zijn er inmiddels goede afspraken ge-

maakt over de interne en externe veiligheid. De 

samenwerking tussen politie, justitie, immigra-

tiediensten en grensbewaking wordt steeds beter 

en intensiever. En ook op militair gebied worden 

stappen gezet, bijvoorbeeld met de oprichting van 

een Europees Defensiefonds en de Permanent Ge-

structureerde Samenwerking, een goed voorbeeld 

van de meerwaarde van concrete samenwerking 

tussen lidstaten. Geen Europees leger, maar wel 

samen inkopen, militaire behoeften onderling 

afstemmen en makkelijker troepen verplaatsen. 

Internationale stabiliteit, interne veiligheid en 

migratie zijn communicerende vaten. Ons deel 

van de wereld heeft nu eenmaal een enorme aan-

trekkingskracht. In 2015 hebben wij een overeen-

komst weten te sluiten met Turkije. Daar zagen 

we Europa op zijn effectiefst. We hebben meer 

van dit soort overeenkomsten met derde landen 

nodig. We moeten ook de mogelijkheden voor 

opvang in de regio vergroten. De EU kan hier fi-

nanciële en politieke steun aan geven. We moeten 

we op alle fronten, langs alle delen van de migra-

tieroute, zorgen voor een sluitende aanpak in de 

strijd tegen irreguliere migratie, om vergelijkbare 

noodsituaties in de toekomst te voorkomen. 

Migratie
Ook moeten we het dringend eens worden over 

een nieuw Gemeenschappelijk Europees asielstel-

sel. Dat moet gericht zijn op een betere verdeling 

van de verantwoordelijkheid tussen de lidstaten 

als de instroom weer fors toeneemt, inclusief 

een snelle terugkeer van migranten die niet voor 

asiel in aanmerking komen en een herverdelings-

mechanisme. De herverdeling van vluchtelingen 

over Europa blijft een moeizaam punt, omdat 

niet alle landen bereid zijn hun deel te dragen. 

Dat moet anders, want solidariteit is geen een-

richtingsweg. Als de buitengrenzen onder con-

trole zijn, moeten alle landen meewerken aan de 

herverdeling van vluchtelingen. Gecontroleerde 

buitengrenzen voorkomen ongecontroleerde in-

stroom en onbeheersbare aantallen. 

Ook op klimaatgebied zijn er grote ambities, bij-

voorbeeld op het gebied van CO2-reductie. Dat 

is niet alleen goed voor onze planeet, maar het 

biedt ook kansen. Om te innoveren en zo een 

energiezuinige en duurzame economie dichter-

bij te brengen. Elke investering in het klimaat is 

ook een investering in de kracht van de Europese 

economie. 

Het loont
Voor al deze ambities is als gevolg van de Brexit 

minder geld beschikbaar. Dat betekent dat we het 

budget slimmer moeten inzetten en geld moe-

ten vrijmaken voor de uitdagingen van morgen. 

En hoewel betalen aan Europa nooit populair is, 

moet ook Nederland daar aan bijdragen. Maar, 

daar krijgen we welvaart en veiligheid voor terug. 

Daar is overigens niet méér geld voor nodig, maar 

beter resultaat binnen een kleinere begroting. 

De EU-begroting moet worden gekoppeld aan het 

stimuleren van lidstaten om hun economieën te 

hervormen en moderniseren. Rijkere lidstaten 

mogen de armere best een steun in de rug geven, 

maar dat moet dan wel structurele economische 

groei opleveren. 

Kortom, we moeten binnen Europa blijven zorgen 

dat we als individuele lidstaten én als collectief 

sterker te worden. Dan hebben we niets aan par-

tijen die het grote belang van Europese samen-

werking simpelweg ontkennen. Daarover klagen 

heeft geen zin. Het enige dat we er tegenover kun-

nen zetten, zijn resultaten. Aan ons de taak om te 

bewijzen dat samenwerking loont en meerwaar-

de oplevert. 

DE BELOFTE VAN 
EUROPA WAARMAKEN

De VVD werkt aan een vrij, veilig en welvarend Nederland waar 
mensen de ruimte hebben om hun eigen keuzes te maken en te le-
ven zoals ze willen. Iedere dag worden er beslissingen genomen die 
dit mogelijk maken. In deze rubriek leest u het ‘waarom’ van deze 
beslissingen. 

Dit artikel is een bewerking van de 

toespraak die Mark Rutte in maart 

2018 heeft gegeven bij de 

Bertelsmann Stiftung in Berlijn.

Het Britse besluit om uit de EU te treden zorgt ervoor dat het gesprek over de toekomst van Europa met 
nieuwe energie wordt gevoerd. We realiseren ons meer dan ooit het belang van eensgezindheid van de 
lidstaten en het beantwoorden van de vraag hoe we verder willen met de EU.
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Hans van Baalen
Europees Parlement,
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Jan Huitema
Europees Parlement, 
Commissie Landbouw, 
Milieucommissie

Om een handelsoorlog tussen de EU en de VS defi-

nitief af te wenden, zullen Brussel en Washington 

pragmatische handelsafspraken moeten maken. 

De Verenigde Staten en China zijn verwikkeld in 

een escalerend handelsconflict, waarbij de Ame-

rikanen en Chinezen over en weer hoge invoer-

heffingen afkondigen voor elkaars producten en 

goederen. 

De onverwachte importheffing van President 

Trump op Chinees staal - steen des aanstoots voor 

de handelsruzie - was niet diplomatiek gepolijst, 

maar zijn kritiek op het Chinese handelsbeleid 

is grotendeels terecht: China rekent gemiddelde 

importheffingen van 9.9%, exporterende bedrijfs-

takken worden ruimhartig door de staat onder-

steund, WTO-afspraken worden geschonden en 

intellectueel eigendom is nauwelijks beschermd. 

In het Amerikaans-Chinese handelsgeweld is 

Europa vooralsnog met de schrik vrijgekomen:  

de EU heeft een tijdelijke uitzonderingspositie 

bedongen en tot 1 mei wordt de export van Euro-

pees staal naar de VS (nog) niet belast.

Om de economische strijdbijl voorgoed te begra-

ven, moeten de EU en de VS de voedingsbodem 

wegnemen voor toekomstige trans-Atlantische 

handelsoorlogen en inzetten op een puur en 

pragmatisch handelsakkoord. In dit geval geen 

alomvattende overeenkomst, zoals het gesneefde 

Transatlantic Trade and Investment Partnership 

(TTIP), waarbij ook investeringsarbitrage werd be-

trokken, maar een overeenkomst die zich zuiver 

richt op het bevorderen van de wederzijdse han-

del en het wegnemen van belemmeringen.

Het wordt tijd dat de VS, Canada en de EU elkaar 

weer als nauwe bondgenoten gaan zien. Zonder 

trans-Atlantische samenwerking op gebieden als 

handel, veiligheid en defensie, R&D, klimaat en 

milieu en het bevorderen van de fundamentele 

vrijheden, burger- en mensenrechten en de demo-

cratie, is de internationale gemeenschap slechter 

af.

Europa heeft een nieuwe visie nodig op het Eu-

ropees budget. Natuurlijk moeten we investeren 

in Europa om grensoverschrijdende uitdagingen 

gezamenlijk aan te pakken, maar zoals elke over-

heid moeten we eerst kijken of we het huidige 

budget wel efficiënt gebruiken. Dit moet wat mij 

betreft de basis zijn voor de Europese meerjaren-

begroting voor de komende zeven jaar die op 2 

mei 2018 door de Europese Commissie wordt ge-

presenteerd. 

Afgelopen maand nam het Europees Parlement 

al een positie in over deze toekomstige begroting. 

Een meerderheid stemde voor meer geld om zo 

het gat (van 15%) na vertrek van het VK op te vul-

len en daarnaast nieuwe uitdagingen te financie-

Onze VVD is de partij van strenge heelmeesters 

die geloven in afspraak is afspraak. Wij zijn van 

het doen! Als Europarlementariër houd ik me nu 

een paar maanden intensief met de euro bezig. 

Dat is dankbaar werk, want een groot deel van de 

Europese Unie zit echt verkeerd in de wedstrijd. 

Gelukkig staat daar onder aanvoering van Neder-

land een soort Noordzee-alliantie tegenover, die 

tegenwicht biedt aan slechte plannen en ombuigt 

naar goede. 

Dat is essentieel. Niemand wil immers een nieu-

we eurocrisis. Iedereen wil een sterke, stabiele 

munt. Dat zie ik gelukkig bij veel collega-parle-

mentariërs ook. Maar helaas handelen te veel 

landen er niet naar. Het is een bizar fenomeen. 

ren. De VVD stemde tegen de verhoging van de 

nationale EU-bijdrage van 1,0 naar 1,3 procent 

van het bruto nationaal inkomen. Het voorstel 

voor verhoging van het budget miste namelijk 

een broodnodige kritische blik op Europese uitga-

ven. Zoals ieder huishouden, bedrijf of nationaal 

parlement met een begroting moet je, voordat je 

meer geld kunt besteden, eerst kijken waar je geld 

kunt besparen. Er ontbreekt op dit moment zelf-

reflectie in het Europees beleid, waardoor niet 

altijd goed gekeken wordt of Europees geld wel 

goed wordt besteed en voor de gewenste resulta-

ten zorgt. Ik stel daarom voor om jaarlijks te kij-

ken wat we met huidig Europees beleid bereiken 

en of dit voor de juiste resultaten zorgt. Als beleid 

overbodig, inefficiënt of verouderd blijkt te zijn, 

dan kan er bespaard worden en komt er geld vrij 

voor nieuwe prioriteiten. 

Proefballonnetjes die nu worden opgelaten door 

onder andere de Europese Commissie over een 

grote Europese begroting en Europese belastin-

gen, mogen wat mij betreft weer snel leeglopen. 

En wij hebben ook geen trek in een Unie waarin 

de spaarders van het ene land opdraaien voor de 

falende banken van het andere land, en waar lid-

staten geld overmaken naar anderen, zonder dat 

daar iets tegenover staat. Zolang er niet serieus 

wordt gewerkt aan structurele hervormingen en 

het verkleinen van de risico’s, kan er wat mij be-

treft geen sprake zijn van verdere deling van ri-

sico’s. Daarom verzetten we ons hiertegen - met 

succes - en doen we concrete voorstellen voor hoe 

het beter kan. Bijvoorbeeld door hulp aan landen 

nu echt afhankelijk te maken van hervormingen. 

Mijn maidenspeech heb ik gebruikt om daartoe 

op te roepen. We moeten afspraken afdwingen, 

Ik ben een groot voorstander van een sterke Eu-

ropese Unie en vind dat we moeten blijven inves-

teren in onze toekomst, juist in deze tijd waarin 

nieuwe, grensoverschrijdende uitdagingen zoals 

het bewaken van de buitengrenzen, klimaatdoel-

stellingen, de strijd tegen het terrorisme en een 

goede digitale interne markt onze aandacht vra-

gen. Daarbij hoort een kritische blik op de keuzes 

die we maken zodat we zuinig omgaan met het 

geld van onze belastingbetaler en maximaal re-

sultaat behalen voor een beter Europa.

TTIP-Light gamechanger EU-VS

EU-budget 

Afspraak is afspraak!

Caroline Nagtegaal
Europees Parlement
Economische en 
Monetaire Zaken.
Industrie, Research 
en Energie

bijvoorbeeld via goed toezicht op de nationale be-

grotingen. En aanbevelingen die aan landen wor-

den gedaan om hun economie sterker te maken, 

mogen niet vrijblijvend zijn: als een land niet be-

reid is om te hervormen hoort dat consequenties 

te hebben. Alleen zo voorkomen we dat we over 

een paar jaar opnieuw in een crisis belanden. Een 

beetje minder praten – en veel meer actie! Wat 

is het ontzettend gaaf om me daar als Europar-

lementariër elke dag voor te mogen inzetten. Ge-

nieten!

Door: Arne Weverling, Tweede Kamerlid

Op 17 maart waren het campagneteam van 
VVD Gorinchem, Tweede Kamerlid Arne We-
verling en gedeputeerde van de provincie 
Zuid-Holland Floor Vermeulen te gast in de 
Gorinchemse woning waar VVD-oprichter 
Pieter Oud aan het begin van de 20e eeuw 
een aantal jaren gewoond heeft. 

Dit jaar bestaat de VVD 70 jaar! Ter gele-
genheid van het 70-jarig bestaan van onze 
vereniging heeft het Documentatiecentrum 
Nederlandse Politieke Partijen (DNPP) van de 
Rijksuniversiteit Groningen in samenwerking 
met de VVD een bijzondere website ontwik-
keld. De website geeft een prachtige weer-
gave van onze partijgeschiedenis.
 
De VVD is de eerste partij waarvan het DNPP 
de geschiedenis op deze manier digitaal in 
beeld heeft gebracht. Op de website zijn 
meer dan 25.000 gedigitaliseerde documen-
ten terug te vinden, waaronder niet alleen 
veel foto’s, partijdocumenten (zoals verkie-

Zij kregen daar een rondleiding van de huidi-
ge bewoner, Maurice Visser. In dit huis woon-
de Oud van 1906 tot 1909: in deze periode 
was hij werkzaam als kandidaat-notaris in de 
Zuid-Hollandse stad. Later werd hij onder 
andere Tweede Kamerlid, fractievoorzitter, 
burgemeester van Rotterdam en Minister van 
Staat. Het campagneteam, onder leiding van 
Karima Bouchtaoui, genoot zichtbaar van de 

zingsprogramma’s), jaargangen van de le-
denbladen maar ook campagnemateriaal en 
honderden VVD-affiches. 

Heeft u de website al gezien?
Op 24 januari 2018 is de website feestelijk 
gelanceerd. U kunt de website bekijken via: 
https://vvd-digitaal.dnpp.nl.  

U kunt ons helpen!
Na de lancering wordt de site door het DNPP 
regelmatig aangevuld met nieuw materiaal. 
En daar hebben wij uw hulp bij nodig! Heeft 
u foto’s van de campagne, partijbijeenkom-
sten, congressen of andere gebeurtenissen 

rondleiding door het voormalige huis van 
Oud. De bezoekers maakten ook dankbaar 
gebruik van de gelegenheid om even op te 
warmen, op waarschijnlijk één van de meest 
koude campagnedagen van 2018.

Hoewel Oud slechts een aantal jaren in Go-
rinchem woonde, blijven de stad en hij onlos-
makelijk met elkaar verbonden: hij bezocht 
de stad nog regelmatig na zijn vertrek en la-
ter werd zelfs een straat in deze stad naar 
hem vernoemd: de Professor Meester P.J. 
Oudstraat. Maar de mooiste herinnering aan 
Oud is dat de VVD in Gorinchem een mooi 
verkiezingsresultaat neerzette: de komende 
jaren zullen zij met drie zetels in de gemeen-
teraad een duidelijk liberaal geluid laten ho-
ren!

van de afgelopen 20 jaar? Dan zijn deze van 
harte welkom! Scan de foto in en vermeld 
daarbij de gebeurtenissen, de datum en wie 
er op de foto staat. In samenwerking met het 
DNPP zal de archivaris van de VVD bepalen 
of de foto in de beeldbank wordt opgeno-
men. 

U kunt de foto’s sturen naar: foto@vvd.nl

WIJ ZIJN OP ZOEK NAAR FOTO’S!



Er ligt een realistische Defensienota, waar-
bij we gelukkig weer kunnen investeren 
en vooruit kijken” aldus staatssecretaris  
Barbara Visser. De Defensienota geeft 
aan wat wij belangrijk vinden voor de 
krijgsmacht de komende jaren. Boven-
dien is de nota toekomstgericht en bevat 
een investeringsplan dat maar liefst 15 
jaar vooruitkijkt. Grote materieelprojec-
ten vergen namelijk vaak jaren voordat 
ze gebruiksklaar zijn. Of 1,5 miljard euro 
genoeg is? Barbara: “Het glas is halfvol, 
het is een goede eerste stap. De afge-
lopen jaren is de trend van bezuinigen 
gekeerd. Jeanine Hennis (minister van 
Defensie in kabinet-Rutte II red.) heeft 
daarmee voor ons een belangrijke basis 
gelegd zodat wij nu kunnen investeren 
in onze mensen, materieel en de wijze 
waarop wij werken. Maar er is zeker nog 
meer nodig om onze organisatie te ver-
sterken.”

Noodzaak
Barbara: “Vaak wordt er als het gaat om 
defensie gesproken over ambitieniveaus, 
terwijl het moet gaan om de grondwette-
lijke taak van defensie. Defensie moet het 
eigen en bondgenootschappelijke grond-

gebied beschermen, de internationale 
rechtsorde en stabiliteit beschermen en 
civiele autoriteiten bij rechtshandhaving 
ondersteunen. Denk daarbij onder andere 
aan bijstand en humanitaire hulp, zoals op  
Sint Maarten. Meer dan 1.000 militairen 
hebben voor wederopbouw en ordehand-
having gezorgd, soms letterlijk in het oog 
van de storm/orkaan. Tegelijkertijd blijven 
op geopolitiek vlak in rap tempo verschui-
vingen plaatsvinden. ISIS rukte in 2014 in 
razend tempo op, is nagenoeg verslagen 
maar nog lang niet verdwenen. Ook blijven 
onzichtbare en zichtbare vormen van beïn-
vloeding en desinformatie een continue vij-
and van onze diensten. Zowel de NAVO als 
de Europese Unie doen een steeds dwin-
gender beroep op Nederland. De verslech-
terde veiligheidssituatie vraagt ook inves-
teringen om stappen te zetten om aan de 
NAVO-norm van 2% van het bruto binnen-
lands product (BBP) te kunnen voldoen. Als 
we kijken naar de grondwettelijke taken en 
de veiligheid in de wereld dan moeten we 
zorgen dat Nederland veilig blijft, nu en in 
de toekomst. Dan spreek je niet meer van 
ambitie, maar van bittere noodzaak.”

We hebben de afgelopen decennia een 
groot beroep gedaan op onze militairen. 
Onze militairen zijn loyaal en kijken altijd 
hoe dingen wel kunnen. Er heerst een ech-
te can do-mentaliteit. Dat is prijzenswaar-
dig, maar houdt een keer op. Defensie is 
te lang een bezuinigingspost geweest, dat 
moet nu afgelopen zijn. 

Beeld van defensie 
“Voor ik aan de slag ging als staatssecreta-
ris hadden wij in de Tweede Kamerfractie 
van de VVD altijd stevige discussies over 
de missies. We zijn ons - Kamerleden - al-
tijd heel bewust geweest: moeten we dit 
doen? Waarom? Wat betekent dat? En on-
der welke condities stuur je, je militairen 
op missie? Dat was mijn beeld van defen-
sie. Ik ziet hier nu vijf maanden en het is 
een wereld op zich. Het is een organisatie 
die meer waardering verdient. Dat drijft 
mij ook.”

Prioriteiten
Wat voorop staat in de nota is een toe-
komstperspectief voor defensie en de 
medewerkers. “Defensie moet een veilige 
werkomgeving zijn, die het vertrouwen 

heeft van haar mensen en hen weet te be-
houden. We moeten ook nieuwe mensen 
werven. We hebben op dit moment 5.500 
vacatures!” Ook wordt er gewerkt aan de 
zichtbaarheid van defensie in de samenle-
ving: “Het uniformverbod is opgeheven. 
Militairen mogen in het openbaar weer 
hun uniform aan. Daarnaast worden ver-
schillende kazernes opengehouden en niet 
afgestoten en worden lokaal meer militai-
ren geworven..”

Er worden zowel op de korte als op de lan-
ge termijn investeringen gedaan. Barbara: 
“We investeren snel in onder meer munitie, 
persoonlijke uitrusting (gevechtsvesten, 
kleding en handvuurwapens), transport-
vliegtuigen en onze cybercapaciteit. Ook 
grote investeringen worden gestart, maar 
later pas zichtbaar zoals de vernieuwing 
van onze vloot. Van fregatten, F-35’s tot 
IT-systemen geldt dat de periode van aan-
schaf tot gebruik een aantal jaren duurt. 
De eerste nieuwe schepen zullen vanaf 
2022 te water worden gelaten. Een aantal 
zaken kost gewoon tijd, daar moeten we 
realistisch in zijn. Een eenheid schakel je 
in een achternamiddag uit, maar het kost 
jaren om het weer te activeren. Er is de-
cennia op defensie bezuinigd, we kunnen 
niet alle problemen in één keer oplossen.”

De Defensienota is niet alleen gericht op 
de komende vier jaar. De lange lijn naar de 
toekomst is een verdere versterking van 
de slagkracht en uitbreiding van de ge-
vechtseenheden conform de NAVO-doel-
stellingen. Hoe ziet volgens Barbara de 
krijgsmacht er over 10 jaar uit? “Als ik de 
wens mag uitspreken, hopelijk hebben we 
dan meer budget, goede mensen en goed 
materieel. De F-35 vliegt dan, de eerste 
nieuwe onderzeeboot ligt dan in het water 
en onze cyberaanpak hoort tot de beste 
ter wereld. Bovendien zijn we in staat om 
informatiegestuurd op te treden. De F-35 
helpt daar bijvoorbeeld bij en is een com-
pleet nieuw wapen en niet te vergelijken 
met de F-16, of misschien wel vijf F-16’s 
bij elkaar. Het is één grote dataverzame-
laar en schakelt doelen uit voordat ze in 
zicht zijn. Daarnaast hoop ik dat we door 
de nieuwe samenwerking met het bedrijfs-
leven en andere partners zichtbaar, innova-
tief en wendbaar zijn. Maar bovenal hoop 
ik dat de wereld dan veiliger is geworden.”
 

STAATSSECRETARIS BARBARA VISSER: 
“Defensie is een organisatie die waardering verdient”

Van 2012 tot 2017 was Barbara Visser 
Tweede Kamerlid voor de VVD. 

Zij werd op 26 oktober 2017 
benoemd tot staatssecretaris van 
Defensie in het kabinet-Rutte III. 

Haar portefeuille bevat Personeels- 
en Materieelvoorziening 

en Bedrijfsvoering.

Regio Midden 

ALV-2 – Utrecht, 15 oktober 2018
• Provinciale Staten Utrecht
• Hoogheemraadschap 
 De Stichtse Rijnlanden
 Locatie: H.F. Witte Centrum, 
 Henri Dunantplein 4, De Bilt
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)
 
ALV-2 – Flevoland, 22 oktober 2018
• Provinciale Staten Flevoland
• Waterschap Zuiderzeeland
 Locatie: Restaurant Aanutwater, 
 IJsselmeerdijk 17 (afslag Overstag 
 bij gebruik van navigatie), Lelystad
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)
 
ALV-3 – Utrecht, 12 november 2018
• Provinciale Staten Utrecht
• Hoogheemraadschap De Stichtse 
 Rijnlanden
 Locatie: H.F. Witte Centrum, 
 Henri Dunantplein 4, De Bilt
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)
 
ALV-3 – Flevoland, 20 november 2018
• Provinciale Staten Flevoland
• Waterschap Zuiderzeeland
 Locatie: Restaurant Aanutwater, 
 IJsselmeerdijk 17 (afslag Overstag bij  
 gebruik van navigatie), Lelystad
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

Regio Zuid-Holland

ALV-1, 23 mei 2018
• Provinciale Staten Zuid-Holland 
• Hoogheemraadschap Rijnland
• Hoogheemraadschap Delfland
• Waterschap Hollandse Delta
• Hoogheemraadschap Schieland en 
 de Krimpenerwaard
 Locatie: Conferentiecentrum Dekker,  
 Scheglaan 12, Zoetermeer
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-2, 13 oktober 2018
• Provinciale Staten Zuid-Holland 
• Hoogheemraadschap Rijnland
• Hoogheemraadschap Delfland
• Waterschap Hollandse Delta
• Hoogheemraadschap Schieland 
 en de Krimpenerwaard
 Locatie: Conferentiecentrum Dekker,  
 Scheglaan 12, Zoetermeer
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-3, 17 november 2018
• Provinciale Staten Zuid-Holland 
• Hoogheemraadschap Rijnland
• Hoogheemraadschap Delfland
• Waterschap Hollandse Delta
• Hoogheemraadschap Schieland en 
 de Krimpenerwaard
 Locatie: Conferentiecentrum Dekker,  
 Scheglaan 12, Zoetermeer
 Aanvang: 10.00 uur 
 (inloop vanaf 09.30 uur)

Regio Noord

ALV-1, 7 mei 2018
• Provinciale Staten Friesland
• Provinciale Staten Groningen
• Provinciale Staten Drenthe
• Waterschap Aa en Hunze
• Waterschap Noorderzijlvest
• Wetterskip Fryslân
 Locatie: Kruisweg Marum, 
 Kruisweg 1, Marum
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-2 – Groningen, 15 oktober 2018
• Provinciale Staten Groningen
• Waterschap Noorderzijlvest
 Locatie: De Coendersborg, 
 Coendershaag 1, Groningen
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-2 – Friesland, 18 oktober 2018
• Provinciale Staten Friesland
• Wetterskip Fryslân 
 Locatie: Hotel Oostergoo, 
 Nieuwe kade 1, Grou
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-2 – Drenthe, 22 oktober 2018
• Provinciale Staten Drenthe
• Waterschap Hunze en Aa’s
 Locatie: Hotel Restaurant Ruyghe 
 Venne, Beilerstraat 24a, Westerbork
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-3 – Groningen, 12 november 2018
• Provinciale Staten Groningen
• Waterschap Noorderzijlvest
 Locatie: De Coendersborg, 
 Coendershaag 1, Groningen
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-3 – Friesland, 15 november 2018
• Provinciale Staten Friesland
• Wetterskip Fryslân 
 Locatie: Hotel Oostergoo, 
 Nieuwe kade 1, Grou
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

ALV-3 – Drenthe, 19 november 2018
• Provinciale Staten Drenthe
• Waterschap Hunze en Aa’s
 Locatie: Hotel Restaurant Ruyghe 
 Venne, Beilerstraat 24a, Westerbork
 Aanvang: 20.00 uur 
 (inloop vanaf 19.30 uur)

Regio Oost

ALV-2 – Overijssel, 15 oktober 2018
• Provinciale Staten Overijssel 
• Waterschap Drents Overijsselse Delta
• Waterschap Vechtstromen
 Locatie: De Zon Hotel & Restaurant,  
 Voorbrug 1, Ommen 
 Aanvang: 19.30 uur

ALV-2 – Gelderland, 30 oktober 2018
• Provinciale Staten Gelderland
• Waterschap Rijn en IJssel
• Waterschap Vallei en Veluwe
• Waterschap Rivierenland
 Locatie: Wieleman Zalencentrum,  
 Dorpstraat 11, Westervoort
 Aanvang: 19.30 uur

ALV-3 – Overijssel, 15 november 2018
• Provinciale Staten Overijssel 
• Waterschap Drents Overijsselse Delta
• Waterschap Vechtstromen
 Locatie: De Zon Hotel & Restaurant,  
 Voorbrug 1, Ommen
 Aanvang: 19.30 uur

ALV-3 – Gelderland, 21 november 2018
• Provinciale Staten Gelderland
• Waterschap Rijn en IJssel
• Waterschap Vallei en Veluwe
• Waterschap Rivierenland
 Locatie: Wieleman Zalencentrum,  
 Dorpstraat 11, Westervoort
 Aanvang: 19.30 uur

Regio Noord-Holland

ALV-2, 3 oktober 2018
• Provinciale Staten Noord-Holland
 Locatie: n.t.b.
 Aanvang: 19.30 uur

ALV-2, 17 oktober 2018
• Waterschap Hollands Noorderkwartier
• Waterschap Amstel, Gooi en Vecht
 Locatie: n.t.b.
 Aanvang: 19.30 uur

ALV-3, 7 november 2018
• Provinciale Staten Noord-Holland
 Locatie: n.t.b.
 Aanvang: 19.30 uur

ALV-3, 29 november 2018
• Waterschap Hollands Noorderkwartier
• Waterschap Amstel, Gooi en Vecht
 Locatie: n.t.b.
 Aanvang: 19.30 uur

Regio Zuid

ALV-2a – Brabant, 13 juni 2018
• Lijsttrekker Provinciale Staten Brabant
 Locatie: Jan van Besouwhuis, 
 Thomas van Diessenstraat 1, Goirle
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-2a – Zeeland, 15 september  2018
• Lijsttrekker Provinciale Staten Zeeland
• Lijsttrekker waterschap Scheldestromen
 Locatie: Dorpshuis Versvliet, 
 Van de Plasschestraat 33, 
 ’s-Heer Abtskerke
 Aanvang: 10.00 uur

ALV-2b – Brabant, 27 oktober 2018
• Provinciale Staten Brabant
• Waterschap de Dommel
• Waterschap Aa en Maas 
• Waterschap Brabantse Delta
 Locatie: n.t.b.

ALV-2b – Limburg, 29 oktober  2018
• Provinciale Staten Limburg
• Waterschap Limburg
 Locatie: Postkoets, Posthuisweg 13, Horn
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-2b – Zeeland, 31 oktober  2018
• Provinciale Staten Zeeland
• Waterschap Scheldestromen
 Locatie: Dorpshuis Versvliet, Van de  
 Plasschestraat 33, ’s-Heer Abtskerke
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-3 – Brabant, 26 november  2018
• Waterschap De Dommel
• Waterschap Aa en Maas
 Locatie: Dorpshuis/klooster, 
 Pastoor Clerxstraat 50, Zijtaart
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-3 – Brabant, 26 november  2018
• Waterschap Brabantse Delta
 Locatie: Hotel Mastbosch, Burgemeester  
 Kerstenslaan 20, Breda
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-3 – Zeeland, 27 november  2018
• Provinciale Staten Zeeland
• Waterschap Scheldestromen
 Locatie: Dorpshuis Versvliet, Van de  
 Plasschestraat 33, ’s-Heer Abtskerke
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-3 – Limburg, 28 november  2018
• Provinciale Staten Limburg
• Waterschap Limburg
 Locatie: Postkoets, 
 Posthuisweg 13, Horn
 Aanvang: 20.00 uur

ALV-3 – Brabant, 29 november  2018
• Provinciale Staten Brabant
 Locatie: Jan van Besouwhuis, 
 Thomas van Diessenstraat 1, Goirle
 Aanvang: 20.00 uur

BELANGRIJKE DATA | Ledenvergaderingen in het kader van de Provinciale Staten- en waterschapsverkiezingen in 2019

De voorbereidingen voor de Provinciale Staten en Waterschapsverkiezingen zijn in volle gang. ALV-1 is iachter de rug. De komende periode worden onder andere 

de lijsttrekkers, verkiezingsprogramma’s en de kandidatenlijsten vastgesteld. Alle ALV’s hiervoor zijn gepland. In dit overzicht ziet u precies wanneer deze 

plaatsvinden. De vergaderstukken voor deze ledenvergaderingen worden gepubliceerd via MijnVVD. Let op: de uitnodigingen voor de ALV’s in het kader van de 

kandidaatstellingsprocedure worden hierna alleen nog per e-mail verzonden. U ontvangt geen uitnodiging per post meer. Indien u dit toch zou willen dan kunt u 

contact opnemen met de secretaris van de betreffende regio.
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Van maandag 27 tot en met donderdag 30 au-

gustus 2018 organiseert de TeldersStichting 

wederom een zomerschool over de filosofische 

grondslagen van het liberalisme. De zomer-

school vindt plaats Hotel de Bergse Bossen in 

Driebergen en is bedoeld voor studenten  aan 

het einde van de bachelorfase of in de masterfa-

se van hun studie en zojuist afgestudeerden uit 

verschillende disciplines. 

Aan de hand van inleidingen van verschillen-

de sprekers – wetenschappers en politici – zal 

worden gediscussieerd over filosofische en 

maatschappelijke thema’s. Dit jaar zullen on-

der meer minister-president Mark Rutte en de 

hoogleraren Martin van Hees, Rinus Otte en 

Marcel Wissenburg een inleiding verzorgen. Bo-

vendien zullen wederom vertegenwoordigers 

van andere stromingen worden uitgenodigd 

om vanuit hun ideologie kritiek te leveren op 

het liberalisme.

De deelnamekosten bedragen  175,-. Dit is in-

clusief vier dagen volpension (exclusief drank-

jes aan de bar), een uitgebreid literatuurpakket 

ter voorbereiding en enkele publicaties van de 

TeldersStichting.

Ben je student of zojuist afgestudeerd en heb je 

affiniteit met het liberale gedachtengoed? Dan 

kun je je belangstelling voor de zomerschool 

kenbaar maken door je CV en een motivatie 

voor deelname te sturen naar de directeur van 

de Prof.mr. B.M. TeldersStichting:

dr. P.G.C. van Schie

Mauritskade 21

2514 HD Den Haag

info@teldersstichting.nl

De aanmelding dient uiterlijk 4 juni in ons 

bezit te zijn. Er is een beperkt aantal plaatsen 

beschikbaar. Selectie van kandidaten zal eind 

juni / begin juli plaatsvinden op basis van de 

aanmelding en eventueel een persoonlijk ge-

sprek.

Meer informatie is te vinden 

op www.teldersstichting.nl.

* Er is een regeling voor mensen voor wie de 

deelnamekosten aantoonbaar een obstakel 

voor deelname zijn.
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Nieuwe privacywetgeving vanaf 25 mei 2018
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De filosofische grondslagen 
van het liberalisme met 
o.a. minister-president Mark Rutte

Het gaat goed met Nederland. De economie 

groeit en bloeit, de werkgelegenheid neemt 

toe en de werkloosheid is lager dan sinds lan-

ge tijd het geval was. Steeds meer mensen 

doen mee. Dat is goed nieuws, maar het geldt 

helaas nog niet voor iedereen. Zo zijn er nog 

steeds Nederlanders die dolgraag willen wer-

ken, maar nog langs de kant staan. 

 

En helaas geldt dit in het bijzonder voor 

nieuwkomers. De groep asielzoekers die in 

ons land binnenkomt, is weliswaar niet zo 

groot als de afgelopen jaren, maar de mensen 

die mogen blijven zijn helaas nog steeds over-

vertegenwoordigd in de bijstand. Dat is om 

meerdere redenen een probleem. 

 

In de eerste plaats natuurlijk omdat we willen 

dat mensen in hun eigen levensonderhoud 

voorzien. Hoe meer mensen in de bijstand, 

hoe meer de belastingbetaler moet opbren-

gen om dat te financieren.

 

Maar een andere reden waarom we het zo 

belangrijk vinden dat mensen aan het werk 

zijn, is omdat het de snelste manier is om echt 

onderdeel te worden van onze maatschappij. 

Je leert de taal, hebt collega’s met wie je die 

taal kunt oefenen, je brengt structuur aan in 

je leven en leert onze manier van leven en 

onze normen en waarden kennen. Om die 

reden hameren we er zo op dat nieuwkomers 

snel de taal leren, want daar begint het ten-

slotte allemaal mee.

 

De afgelopen jaren is de inburgering van 

nieuwkomers nog niet goed gegaan. Wij 

vinden het normaal dat mensen die hier ko-

men, zich zelf inzetten om in te burgeren. Dat 

vinden we nog steeds, maar we zien wel dat 

de overheid hier meer in moet ondersteunen 

dan het geval is geweest. En de eisen mogen 

wat strenger. Zo willen we dat het niveau van 

taalkennis omhoog gaat. Waar de gevraagde 

kennis nu net genoeg is om een menukaart 

te lezen, willen we dat mensen op zijn minst 

een gesprek kunnen voeren op de werkvloer. 

En we willen graag dat mensen zo snel mo-

gelijk aan de slag gaan, bijvoorbeeld via een 

werkstage. 

 

Alles met tot doel om nieuwkomers niet vanaf 

de zijlijn naar ons land en haar mogelijkhe-

den te laten kijken, maar zo snel mogelijk on-

derdeel van onze samenleving te worden en 

daadwerkelijk mee te doen. Dat is niet alleen 

goed voor de nieuwkomers, maar ook voor de 

rest van Nederland. Want niemand heeft er 

iets aan als grote groepen zich niet thuis voe-

len en het gevoel hebben dat ze geen kansen 

krijgen. Daardoor kalft ook het draagvlak af 

voor de gecontroleerde opvang van beperk-

te groepen nieuwkomers, waar wij naar toe 

werken.

 

Klaas Dijkhoff

Fractievoorzitter VVD
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De VVD is de verzamelplaats voor alle liberalen 

die samen met de VVD willen werken aan een 

liberaler Nederland. De thematische netwerken 

spelen daarbij een belangrijke rol. Deze netwer-

ken verbinden liberalen rondom belangrijke the-

ma’s en stellen hen in staat om hun kennis in te 

zetten voor onze partij en daarmee voor Neder-

land. De afgelopen weken zijn er weer volop acti-

viteiten georganiseerd!

VVD-leden kunnen gratis lid worden van Thema-

tische netwerken via mijnvvd.nl. Ga naar ‘Mijn ge-

gevens’ en klik op ‘Aanmelden voor netwerken’. 

Een overzicht van alle thematische netwerken 

vind je op: 

Met ruim 40 deelnemers was de bus vol, ontbijt 

met koffie stond klaar. Deelnemers uit het hele 

land (ook uit Groningen en Friesland) vertrokken 

om 08.30 uit Rotterdam. Vrijdag de 13de april hoe 

verzin je het? Liberaal Groen zoekt versterking 

van de Europese invloed op de verduurzaming 

van de economie. Jan Huitema, VVD lid van de li-

berale EU Alde fractie, ontving ons. Jan legde ons 

uit wat zijn dagelijkse werkzaamheden zijn en 

kan volgens ons trots zijn op resultaten. Als net-

werk helpen wij graag door middel van het geven 

van input, en dat is deze dag zeker gelukt! Het be-

zoek aan Eureletric, de Europese branche-organi-

satie van elektriciteitsmaatschappijen, leerde ons 

dat ondanks veel groene etiketten er evenzoveel 

inertie is en dat er nog veel werk te doen is om 

meer tractie te genereren. Liberaal Groen gaat nu 

werken aan input voor  het VVD EU verkiezings-

programma. Enthousiast geworden? Word lid van 

het netwerk en discussieer mee!

Noord-Afrika bijeenkomst thematisch netwerk Internationaal
Onlangs organiseerde het thematisch netwerk Internationaal een discussiebijeenkomst over Noord-

Afrika. Het thema van de avond was ‘Zeven jaar na de Arabische Lente, wat heeft het opgeleverd en hoe 

nu verder?’ Vandaag de dag leidt instabiliteit in Noord-Afrika tot migratiestromen, minder handel en 

geopolitieke spanningen. Over deze thema’s gingen gerenommeerde gastsprekers in gesprek met meer 

dan 50 Netwerk-leden en introducés. Midden-Oosten deskundige Paul Aarts noemde het tekort aan 

banen de belangrijkste grondoorzaak van instabiliteit. De inzet van Europese landen zou daarom meer 

gericht moeten zijn op het creëren van banen. VVD Tweede Kamerlid Bente Becker benadrukte hierbij 

het belang van een proactieve handelsagenda en dat overheidsinvesteringen moeten aantonen dat ze 

daadwerkelijk banen opleveren. 

Migratiegezant bij Buitenlandse Zaken Marit Maij presenteerde de integrale migratie-agenda van het 

kabinet. Het kabinet grijpt in op verschillende plekken in migratieroutes om migratie te beheersen en 

menselijke drama’s te voorkomen. Diplomate Birgitta Tazelaar zette uiteen hoe wij als Nederland een 

verschil kunnen maken. Zo speelt Nederland in Libie een belangrijke rol om strijdende partijen aan ta-

fel te krijgen. De gastsprekers en bezoekers concludeerden dat Noord-Afrika zeven jaar na de Arabische 

Lente nog voor grote uitdagingen staat. Desondanks blijven jongeren in Noord-Afrika zelf optimistisch. 

En dat stemt hoopvol.

Word lid van een thematisch netwerk!

https://www.vvd.nl/thematische-netwerken/

Met VVD Thematisch Netwerk Liberaal Groen naar Brussel

Geslaagde Vrouwenspeeddate op de Regiodag Zuid
● 5 bevlogen gespreksleiders; Ronald de Rooij, Michiel van Veen, Monique List, Karin Straus en Yvonne van Mierlo. 
● 30 enthousiaste en talentvolle vrouwen die deelnamen aan de gesprekken
● Georganiseerd door Karima Bouchtaoui en Sandra Stijkel. 

Van 8 tot en met 12 april, bracht Mark Rutte sa-

men met 4 bewindspersonen en een handelsde-

legatie van meer dan 165 bedrijven een bezoek 

aan China. Ter gelegenheid van dit bezoek orga-

niseerde de VVD  China een ontbijt sessie met 

Rutte waar 20 leden uit Hong Kong en de Pearl 

River Delta, de regio rondom de mega-steden 

Guangzhou en Shenzhen, bij aanwezig waren.

Nederlandse trots
De discussie ging van start met de vraag waar je 

als Nederlander in China trots op bent en graag 

over vertelt aan Chinese collega’s en vrienden. 

Zonder meer kwam naar voren dat het eigenlijk 

in Nederland gewoon goed geregeld is. Sociale ze-

kerheid, rechtszekerheid, wereldspeler in tal van 

industrieën, schone lucht, goed onderwijs en de 

gelukkigste kinderen ter wereld. Dat is ook pre-

cies wat de Chinezen zo interessant vinden aan 

Nederland. 

Gelijkwaardig speelveld
We keken terug op de kabinetsvorming en de pri-

oriteiten die er nu liggen op het gebied van in-

ternationale veiligheid en samenwerking. Tijdens 

zijn bezoek heeft utte de Chinese president Xi 

Jinping en premier Li Keqiang ontmoet, waarin 

het nut en belang van vrijhandel ter sprake is ge-

komen. Bilaterale protectionistische maatregelen 

en heffingen dragen hier niet aan bij. 

Stemmen in het buitenland
Er wonen bijna een miljoen Nederlanders in het 

buitenland, echter nog geen 80.000 personen ma-

ken gebruik van hun stemrecht tijdens landelijke 

verkiezingen. D66 en VVD zijn de grote favoriet, 

maar ook Groen Links komt op. De lage opkomst 

komt volgens de aanwezigen deels door de ad-

ministratieve rompslomp rondom de stempro-

cedure maar ook door het gebrek aan duidelijke 

standpunten die Nederlanders in het buitenland 

aangaan, zoals kwesties in de sociale zekerheid, 

belasting- en familierecht.

Wonen en werken in China
Tijdens dit onderwerp werden de verschillen in 

ervaringen tussen de leden uit Hong Kong en 

Mainland China duidelijk. In Hong Kong is de 

rechtszekerheid en vrijheid van meningsuiting 

en informatie duidelijk anders georganiseerd 

dan in de rest van China. Het contrast werd nog 

eens benadrukt door het zogenaamde social cre-

dit scoring systeem, waarin Chinese burgers en 

bedrijven worden beoordeeld op hun gedrag. Af-

hankelijk van de score kan deelname aan bepaal-

de facetten van de samenleving worden ontzegd 

variërend van het boeken van een vliegticket tot 

het vinden van een baan. 

VVD de één na grootste partij van China?
De VVD China is in 2015 opgericht op initiatief 

van Ibo Gülsen (ondernemer en oud-raadslid VVD 

Den Haag) en Filip Lauwerysen (diplomaat) om de 

binding van Nederlanders in China met de VVD 

en de Nederlandse politiek en vis versa te bevor-

deren. “Gekscherend zeggen we vaak dat we de 

tweede partij van het land zijn”, aldus huidig 

voorzitter Howard Klooster, “maar we houden ons 

verder niet bezig met de binnenlandse politiek”. 

Vanwege de omvang van het land, willen we de 

komende jaren lokale vertegenwoordigingen 

opzetten dan wel uitbreiden in steden als Hong 

Kong en Shanghai. Geïnteresseerden die actief 

zouden willen worden, kunnen een bericht stu-

ren naar howardklooster@outlook.com 

Op 30 januari organiseerde het Thematisch Net-

werk Financiën een bijeenkomst over het thema 

“De toekomst van de Economische en Monetai-

re Unie (EMU)”. In de Tweede Kamer kwamen 

leden van het netwerk tezamen om hierover in 

gesprek te gaan met Kamerleden Jeanine Hennis 

en Roald van der Linde en met Europarlementa-

riër Caroline Nagtegaal en VVD-fractiemedewer-

ker Eelco Heinen.

De aanleiding voor de bijeenkomst was de speci-

ale EU-top in december 2017, waar een Roadmap 

voor de verdere economische integratie van de 

eurozone werd gepresenteerd. Deze Roadmap sa-

men met de concrete voorstellen van de Europese 

Raad en de Europese Commissie vormden voor 

het Financiën-netwerk de aanzet voor een discus-

sie over de EMU. Hoe moeten we deze voorstellen 

duiden? Wat kunnen we hier als Nederland nou 

nog aan doen, en hoe gaat dat in zijn werk? 

De inleiding van het onderwerp werd gegeven 

door Eelco Heinen. Vanuit zijn ervaring schetste 

hij de politieke context waarin de besluitvorming 

plaatsvindt: wat zijn de spelregels, en hoe komen 

de adviseurs tot hun adviezen? Hij liet zien dat 

we de afgelopen acht jaar vele grote, voorheen 

ondenkbare maatregelen hebben doorgevoerd, 

zoals het six-pack, Europees Stabiliteits Mecha-

nisme (ESM), de Bankenunie en Quantitative 

Easing (QE). Wat kunnen we de komende acht 

jaar verwachten? Gesteld werd dat Nederland op 

Europees niveau het Verenigd Koninkrijk als gro-

te bondgenoot kwijt is door Brexit. Tegelijkertijd 

wint de Frans-Duitse as, met Macron en Merkel 

aan de leiding, opnieuw aan kracht. Op landelijk 

niveau is de paragraaf in het Regeerakkoord over 

de EMU strenger en minder ruim dan die in het 

akkoord van de voorgaande coalitie. 

Met dit politiek kader, werden de vier voorstellen 

van de Europese Commissie onder de loep geno-

men. Één van de voorstellen betreft het omvor-

men van het ESM tot het Europees Monetair Fonds 

(EMF), met daarbij enkele subtiele wijzigingen. Fi-

nanciën-woordvoerder Jeanine Hennis lichtte toe 

dat de VVD-fractie niet tegen de oprichting van 

het EMF is, maar dat het aankomt op de inrich-

ting ervan. De Commissie stelt een communau-

tair fonds voor, waarbij het Europees Parlement 

aan zet is en voorstellen met 85% meerderheid 

kunnen worden aangenomen. De VVD streeft in 

plaats daarvan naar een intergouvernementeel 

fonds, waarbij de nationale parlementen in de 

lead zijn en besluiten louter unaniem genomen 

worden. 

In een ander voorstel stipuleert de Commissie om 

een stabilisatiefunctie in te passen, zodat bij gro-

te schokken de investeringen op peil blijven. Dit 

zou lidstaten die zich voorafgaand aan een econo-

mische terugval aan de EU-begrotingsregels heb-

ben gehouden, zonder nadere voorwaarden, een 

stabiliserende uitkering ter grootte van minimaal 

1% van het BBP moeten geven – waarbij de kans 

dat een lidstaat hier aanspraak op maakt pre-

cies even groot zou zijn (volgens de Commissie). 

De VVD-fractie is daar geen voorstander van, zo 

duidde Jeanine Hennis: landen zijn verantwoor-

delijk voor hun eigen veerkracht. De bijeenkomst 

maakte duidelijk dat de toekomst van de EMU de 

komende jaren een relevant en enerverend on-

derwerp van discussie zal blijven.

DE TOEKOMST VAN DE EUROZONE: WAAR WILLEN WE HEEN?



Dit voorjaarscongres hebben wij op de sportieve congreslocatie Papendal weer een bomvol programma. 

Vrijdagavond kijken we samen terug op de gemeenteraadsverkiezingen die op 21 maart plaatsvonden, 

kunt u onze bewindspersonen nog beter leren kennen en zal Klaas Dijkhoff u toespreken.

Op zaterdagochtend vindt de Algemene Vergadering plaats en de speech van Mark Rutte. Daarna hebben 

wij voor u ieder uur, in iedere zaal een andere activiteit. Van debatteren, campagnevoeren, trainingen 

tot sport. Kortom: doe mee dit congres!

Aanmelden voor het VVD Voorjaarscongres kan via 

MijnVVD (www.mijnvvd.nl). Op MijnVVD vindt u 

ook alle beschikbare arrangementen.

PROGRAMMA  |  Vrijdag 25 mei 2018
     
17:00 uur Registratiebalie open
 
18.00 uur - 19.30 uur Diner     
 
19.30 uur - 21.00 uur Plenair Avondprogramma
 • Successen van GR2018
    met Bas van ’t Wout en lokale   
    campagnehelden
 •  Bewindspersonen interview
 • Speech Klaas Dijkhoff  

21.00 uur Feestavond 

PROGRAMMA  |  Zaterdag 26 mei 2018
09.00 uur   Registratiebalies open

10.00 uur - 11.30 uur Algemene Vergadering 
   en speech van Mark Rute

11.30 uur - 15.30 uur Diversiteit aan programmaonderdelen,  
   met onder andere debatsessies,   
   netwerken en ontspanning.

11.30 uur - 14.00 uur Gelegenheid om te lunchen   
   
15.30 uur - 16.30 uur  Borrel 
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DE VVD HEEFT ALLE ZORG GEGEVEN AAN HET 

NAKOMEN VAN WETTELIJKE REPRORECHTEN.

IS HET DESONDANKS ZO, DAT ER RECHTHEBBENDEN 

ZIJN, DIE NIET GETRACEERD KONDEN WORDEN OF 

VAN WIE DE CLAIM OP GEBRUIKT MATERIAAL NIET 

BEKEND WAS, DAN WORDEN ZIJ VERZOCHT ZICH 

SCHRIFTELIJK MET DE VVD IN VERBINDING TE STELLEN, 

MET OPGAVE VAN HUN CLAIM EN DE UITGAVE WAAR-

OP DEZE CLAIM GEBASEERD IS.

Beste leden,

De sfeer is onze partij is goed, het kabi-
net is hard aan het werk en we staan nog 
steeds bovenaan in de peilingen. Als klap 
op de vuurpijl werd de VVD bij de afge-
lopen gemeenteraadsverkiezingen alsnog 
de grootste. De VVD is hiermee voor het 
eerst in de geschiedenis de grootste lan-
delijke partij bij de gemeenteraadsverkie-
zingen. Fantastisch!

De VVD staat er dus goed voor, zo lijkt 
het. Maar niets is minder waar. Daarom 
gooide ik op het voorjaarscongres een 
steen in de vijver. Want als we achterover 
leunen, dan komt er een dag waarop we 
niet meer zo blij en tevreden zijn.

Want die goede peilingen en die positieve 
sfeer, dat is vandaag. Ik houd me bezig 
met morgen. Hoe staan we er dan voor? 
En over een paar jaar? Zijn we dan nog 
steeds de grootste partij? Hebben we dan 
nog steeds het beste verhaal voor Neder-
land? Kunnen we de lijsten dan nog vullen 
met voldoende talenten uit alle regio’s? En 
hebben we dan überhaupt nog genoeg le-
den?

De afgelopen maanden bezocht ik veel 
lokale netwerken. Vrijwel overal hoor je 
hetzelfde. Je hoort dat de netwerken niet 
goed draaien – er zijn simpelweg te weinig 
mensen. Je hoort dat ze graag zoveel wil-
len – maar er is simpelweg te weinig geld. 
Als we hier niets aan doen, dan overkomt 
ons wat andere partijen is overkomen na 

meerdere periodes de grootste te zijn ge-
weest. Dan gaan we van groot naar klein. 
Van veel naar weinig. Van veel invloed 
naar tetteren langs de zijlijn.

Gelukkig zijn wij VVD’ers. Als wij een 
probleem zien, dan doen we er wat aan! 
Daarom heb ik samen met het hoofdbe-
stuur maar één simpele boodschap: we 
moeten aan de bak. Allemaal. Wat nou, 
als we manieren bedenken om richting 
de 60.000 leden gaan? Dat zijn er bijna 
twee keer zoveel als nu. Dat betekent in 
ieder lokale netwerk twee keer zoveel vrij-
willigers. Twee keer zoveel kandidaten. 
Verkiezingen blijven winnen. Superveel 
raadsleden en statenleden. Meer geld. 
Al je ideeën kunnen uitvoeren. Het leven 
van mensen écht beter maken. Het bete-
kent op straat lopen en een duim omhoog 
krijgen, simpelweg omdat je van de VVD 
bent. Het betekent dat je een club bent 
waar mensen graag bij willen horen. Daar 
doen we het voor!

Daarom vroeg ik jullie om mee te doen om 
onze partij te vernieuwen. Aan deze op-
roep werd massaal gehoor gegeven. Via 
vvd.nl/christianne kwamen talloze mail-
tjes en apps met praktische ideeën bin-
nen. Super! Daar krijg ik nou energie van. 
Blijf dit de komende weken dan ook doen. 
Want de sleutel voor deze vernieuwingen 
ligt bij ons allemaal. Aan de bak!

Christianne van der Wal - Zeggelink

Partijvoorzitter 

De VVD werd bij de afgelopen gemeenteraadsverkiezingen toch 

de grootste! Waar aanvankelijk het CDA nét iets groter leek, 

maakte de Kiesraad vorige maand bekend dat de VVD uiteindelijk 

ruim zesduizend stemmen meer kreeg. De VVD is hiermee 

voor het eerst in de geschiedenis de grootste landelijke partij 

bij gemeenteraadsverkiezingen. Een waanzinnig resultaat!  

We bedanken nogmaals alle campagneleiders en andere 

vrijwilligers die zich hier keihard voor ingezet hebben!

Geloof het of niet, maar de voorbereidingen voor 

de komende verkiezingen zijn al in volle gang! 

Dit jaar zijn er weer herindelingsverkiezingen en 

in 2019 zijn er verkiezingen voor de Provinciale 

Staten (Eerste Kamer) de waterschappen en het 

Europees Parlement. Er staat dus veel op het spel! 

Het hoofdbestuur heeft Tweede Kamerlid Sophie 

Hermans benoemd als campagneleider om deze 

grote klussen samen te klaren. 

Sophie: “Eervol om dit te mogen gaan doen. 

Ik verheug me erop om samen met jullie 

geweldige campagnes te gaan voeren de komende 

maanden. We gaan nu vol aan de slag met de 

voorbereidingen. In de tussentijd zijn natuurlijk 

alle tips en suggesties van harte welkom. Mail ons 

alsjeblieft op campagne@vvd.nl”.

AAN DE BAK MET

Heb jij een goed idee voor de VVD? Stuur Christianne dan:

• Een WhatsApp (beginnend met ‘Beste Christianne…’) via +31623937475.

• Een e-mail naar voorzitter@vvd.nl.

• Of nodig Christianne uit bij jouw lokale netwerk!

Reserveer 8 september in je agenda! 

Dan nodigen wij je uit voor de 

VVD Europadag. Binnenkort meer 

informatie op: www.VVD.nl/activiteiten.
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VOORJAARSCONGRES
MEEDOEN!

Goed volk
Op vrijdagavond was het de beurt aan Klaas Dijk-

hoff om de zaal toe te spreken. Het was zijn eerste 

speech als voorzitter van de Tweede Kamerfrac-

tie. Hij vertelde hoe hij tegen een aantal zaken 

aankijkt. Dat de VVD is gestart als actiepartij te-

gen de gevestigde orde, maar dat het liberalisme 

nu de leidende stroming is en dat dat grote ver-

antwoordelijkheden met zich meebrengt. En dat 

het een kritische blik naar onszelf vereist. 

Klaas wil dat de VVD er is voor mensen die er ge-

zamenlijk wat van willen maken. Die snappen dat 

het geven en nemen is. Wat ze vroeger bij hem 

thuis „goed volk” noemden. “En goed volk is al-

tijd welkom.” Nederland moet volgens hem een 

beschermde samenleving zijn waar buitenstaan-

ders alleen kunnen toetreden als ze de liberale 

waarden delen. De gehele speech van Klaas is 

terug te kijken via de website van de VVD (www.

VVD.nl). 

Een geweldige prestatie
Na Klaas was het woord aan Bas van ’t Wout, 

vicevoorzitter van de Tweede Kamerfractie en 

campagneleider tijdens de gemeenteraadsverkie-

zingen van 2018. Samen met hem keken we te-

rug op de campagne. Bijzondere slogans en pos-

ters, de inzet van alle vrijwilligers was ook deze 

campagne geweldig. En met resultaat! De VVD is 

voor het eerst in de geschiedenis de grootste lan-

delijke partij bij de gemeenteraadsverkiezingen.

Traditiegetrouw werd ook dit congres de V-factor 

uitgereikt. De Oostzaanse VVD, vertegenwoor-

digd op het podium door Rosemarijn Dral (wet-

houder VVD Oostzaan), ontving uit handen van 

Bas de V-factor voor de beste campagne. 

Tot slot betraden onze bewindspersonen het po-

dium om onder leiding van Vincent Karremans, 

fractievoorzitter VVD Rotterdam, vragen uit het 

publiek te beantwoorden. Rond 21:00 uur kwam 

het plenaire programma ten einde en was het tijd 

voor een feestje. 

De partij vernieuwen
Op zaterdagochtend stond de Algemene Verga-

dering op de agenda. Partijvoorzitter Christianne 

van der Wal sprak de zaal vol energie toe over 

haar plannen voor onze VVD. 

“Ik wil jullie vragen om mee te doen”, aldus 

Christianne. “Meedoen, is niet voor niets het 

thema van dit congres. Meedoen om Nederland 

het fijne land te houden dat het is. Maar ook 

meedoen om onze partij te vernieuwen. Nieuwe 

manieren om talent te scouten en te ontwikke-

len. Aan de slag met het thema integriteit. Met 

een nieuw verhaal. Met fondsenwerving. En met 

nieuwe manieren om leden te winnen.”

De komende maanden verzamelt het hoofd-

bestuur zoveel mogelijk praktische en concrete 

ideeën voor de VVD van morgen. In aanloop naar 

het najaarscongres worden de uitkomsten hier-

van gepresenteerd. 

Ook werden de nieuwe leden van het hoofdbe-

stuur benoemd. We verwelkomen Ton van Nim-

wegen als landelijk penningmeester, hoofdbe-

stuurslid opleiding en talentmanagement Lennart 

Salemink en Fons van Rooij als hoofdbestuurslid 

leden- en fondsenwerving. Maar we namen daar-

mee ook afscheid van Tanja Haseloop en Marian-

ne Schuurmans als leden van het Hoofdbestuur. 

Motievolgsysteem
Volg de discussie en debat via het motievolg-

systeem! Ledenvergaderingen kunnen actuele 

moties indienen op de congressen. Wanneer zo’n 

motie wordt aangenomen, geldt dat als advies 

aan de fractie van de Tweede Kamer, Eerste Ka-

mer of Europees Parlement. Benieuwd wat zij met 

het advies hebben gedaan? Dit kan je vanaf nu 

volgen via de website van de VVD!

De besluitenlijst van deze vergadering wordt bin-

nenkort gepubliceerd op de website van de VVD. 

Jouw idee voor Europa
Het woord was direct na de vergadering aan de 

voorzitter van de verkiezingsprogrammacommis-

sie voor de Europese Parlementsverkiezingen van 

2019, Ruben Brekelmans. Op pagina 8 van deze 

Liber vind je een uitgebreid interview over het 

verkiezingsprogramma met Ruben. 

Ook werd het podium geboden aan Splinter Cha-

bot, voorzitter van de JOVD, om een speech te 

houden voor de leden. 

Het slotwoord deze ochtend was aan Mark Rut-

te. Hij sprak over de belangrijkste speerpunten de 

komende jaren voor het kabinet. Binnen Europa 

om te zorgen voor stabiliteit en veiligheid. En op 

het gebied van klimaat. Om ervoor te zorgen dat 

we verantwoordelijkheid nemen en de rommel 

niet doorschuiven naar de volgende generatie 

maar zelf opruimen. En dat bij deze uitdagingen 

de VVD hard nodig is. Je kunt de speech van Mark 

Rutte terugkijken op de website van de VVD. 

Daarna konden de aanwezigen deelnemen aan 

het middagprogramma vol workshops, trainin-

gen, debat en sport. Zo was er het ‘vragenuurtje’ 

Onze Tweede Kamerleden stonden klaar om al 

jouw vragen te beantwoorden. Maar gaf ook ons 

Kamerlid Rudmer Heerema een rondleiding door 

het Olympisch Sportcentrum Papendal. Maar ook 

de discussie werd deze middag niet geschuwd, zo 

kon men deelnemen aan het Lagerhuisdebat over 

Europa. Tot slot organiseerde de Haya van Some-

renstichting diverse trainingen over integriteit en 

de VVD. 

Wij kijken terug op een geslaagd congres. We 

hopen je dan ook te mogen verwelkomen op 24 

november in Den Bosch op ons najaarscongres. 
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Op de sportiefste locatie van Nederland verzamelden een groot aantal VVD’ers 
voor het voorjaarscongres. Niet alleen de vertrouwde onderdelen zoals de 
Algemene Vergadering stonden op het programma. Op zaterdagmiddag 
konden de deelnemers kiezen uit een groot aantal onderdelen. Van sport en 
debatteren tot workshops, er was genoeg te doen!
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Fons is al jaren werkzaam in de wereld 

van goede doelen. Een gevestigde naam. 

Aanvankelijk als dienstverlener vanuit de 

reclame en marketingsector, later als marketing-

manager van een groot landelijk goed doel. “In 

de jaren negentig heb ik een marketing- en com-

municatiebureau (WWAV) opgezet met als specia-

lisme goede doelen. In de loop der jaren hebben 

Lennart is negen jaar geleden actief gewor-

den voor de VVD. “Ik was toen nog student 

en kwam net terug naar Nederland na-

dat ik veldwerk had verricht voor mijn scriptie 

op de Balkan. Om langer door te studeren had 

ik een bijbaan nodig. Daarnaast wilde ik graag 

de VVD goed leren kennen. Zo kwam ik terecht 

op het partijbureau waar ik beide kansen kreeg.  

Ik mocht aan de slag als medewerker opleiding 

en talentmanagement. Het was maar voor korte 

duur, ik was op dat moment invalkracht omdat 

het afdelingshoofd met verlof was. Toch ben ik 

altijd actief gebleven bij de VVD.  Door trainingen 

te volgen, zelf trainingen te geven en ben ik lid 

van de scoutingscommissie in Amsterdam waar 

ik woon.  Maar ook als beleidsmedewerker buiten-

landse zaken bij de Tweede Kamerfractie en poli-

tiek adviseur van minister Schultz.”

Hart voor de zaak
Op dit moment is Lennart werkzaam als manager 

metropoolregio Amsterdam op het ministerie van 

Infrastructuur en Waterstaat. “De metropoolregio 

Amsterdam groeit tot 2040 met nog eens 250.000 

woningen. Met een team van experts van het Rijk 

en de regio kijken we wat er nodig is om te zorgen 

dat de regio bereikbaar blijft met de auto, de fiets 

en het openbaar vervoer. Daarbij verliezen we de 

mensen die om de stad heen moeten reizen niet 

uit het oog.”

 

Lennart heeft hart voor de zaak. Voor hem is op-

leiding en talentmanagement de leukste plek bin-

nen onze partij. “Het is een veilige omgeving om 

te leren, jezelf te ontwikkelen en te ontdekken 

wat bij je past. Maar je kunt je ook aansluiten om 

nieuwe talenten verder te helpen als coach, trai-

ner of ervaringsdeskundige. Het lijkt soms van-

zelfsprekend, maar het is zo bijzonder dat tachtig 

trainers, tientallen scouts en ongeveer 200 orga-

nisatoren in hun vrije tijd hard werken aan ons 

opleiding en talentmanagementprogramma, sa-

men met de professionals van het partijbureau.” 

we vrijwel alle grote doelen tot onze klantenkring 

mogen rekenen.” In 2011 heeft Fons zijn bedrijf 

overgedragen aan zijn opvolgers. Sindsdien is hij 

nagenoeg fulltime vrijwilliger en parttime in-

terim manager. Zo is hij op dit moment voorzit-

ter van de branchevereniging voor goede doelen 

Nederland Filantropieland, lid van de Raad van 

Toezicht van de Koninklijke Nederlandse Redding 

Aan de slag!
Op het voorjaarscongres in Papendal is Lennart 

benoemd tot hoofdbestuurslid opleiding en ta-

lentmanagement. “Hoewel we al heel veel goed 

doen, moeten we nog echt hard aan het werk. We 

mogen als partij geen enkel talent mislopen. Daar 

wil ik met de netwerken en regio’s mee aan de 

slag. De talenten van Studio VVD hebben daar het 

afgelopen jaar een toolbox voor ontwikkeld. Die 

gaat ons hier zeker bij helpen! Daarnaast moeten 

Maatschappij (KNRM) en – in deeltijd – partner in 

een (nieuw) adviesbureau voor goede doelen. 

Speerpunt
Sinds zijn dertigste is Fons lid van de VVD, maar 

hij is ook even weggeweest. “Domweg omdat het 

lidmaatschap mij op dat moment niets bood. 

Maar dat is alweer twintig jaar terug. Ik heb af en 

aan geprobeerd bij te dragen aan de professionali-

sering van de ledenwerving en het ledenbehoud. 

Nu merk ik dat het hoog op de agenda staat en het 

een speerpunt van het hoofdbestuur is.”

Samen de samenleving 
beter maken
Niet voor niets is Fons daarom benoemd op het 

voorjaarscongres tot hoofdbestuurslid fondsen- 

en ledenwerving. Op het congres sprak Fons zijn 

ambitie uit. “Ik wil persoonlijk leiding geven 

aan de ambitie om het ledenaantal van de VVD 

te verdubbelen in uiterlijk 2021. Dat vraagt een 

waanzinnige inspanning, ook financieel. Bij deze 

missie hebben wij iedereen nodig die eraan wil 

of kan bijdragen. Daarnaast wil ik de VVD helpen 

pleitbezorger te worden van de filantropie in Ne-

derland. Dat thema past bij geen partij zo goed als 

bij de VVD! Mensen die opstaan om – samen met 

anderen – de samenleving beter te maken. Het is 

in de eerste plaats het domein van het particulier 

initatief, zonder overheidsbemoeienis. Liberaal 

denken optima forma.”

 

Deel nieuwe ideeën 
“Op het voorjaarscongres deed Christianne een 

oproep aan de leden om goede ideeën om de 

partij te vernieuwen te delen. Ik sluit mij daarbij 

aan. Op dit moment zijn we bezig met de ver-

nieuwingsagenda. Het is aan ons, als leden van 

het hoofdbestuur, om die ideeen warm te ont-

halen en de ideeënmakers te honoreren door ze 

zorgvuldig te betrekken bij de uitvoering van die  

agenda.”

we snel aan de slag met de campagnetrainingen 

voor de verkiezingen van 2019.”

“Ik roep alle leden op zich aan te melden voor één 

van de trainingen die wij aanbieden. Gun jezelf 

de kans om nieuwe dingen te leren, te ontdekken 

waar je goed in bent en wat bij je past. Word op 

een manier actief binnen de VVD. Dat kan op heel 

veel manieren! 

HOOFDBESTUURSLID FONDSEN- EN LEDENWERVING HOOFDBESTUURSLID OPLEIDING EN TALENTMANAGEMENT

“Het lijkt zo gewoon, 
  maar het is heel bijzonder”

Op het voorjaarcongres in Papendal zijn er twee nieuwe hoofdbestuurleden benoemd. 
Maak kennis met Fons van Rooij en Lennart Salemink!

“Filantropie past bij geen 
  partij zo goed als bij de VVD!”
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Hans van Baalen
Europees Parlement,
Buitenlandse Zaken,
Veiligheids- en Defensiebeleid, 
Internationale Handel

Jan Huitema
Europees Parlement, 
Commissie Landbouw, 
Milieucommissie

In november 2015 constateerde Mark Rutte in de 

Financial Times dat de EU hetzelfde lot wacht 

als het Romeinse Rijk indien het de toestroom 

van migranten uit het Midden-Oosten en Cen-

traal-Azië niet weet in te dammen. 

Ook tijdens zijn speech in het Europees Parlement 

te Straatsburg hamerde Rutte op een krachtig mi-

gratiebeleid, waarbij illegale vreemdelingen en 

uitgeprocedeerde asielzoekers snel worden uitge-

zet. De premier sloeg hiermee de spijker op zijn 

kop, want Europa talmt nog steeds met de aanpak 

van illegale migratie. Recent dieptepunt is het ge-

sol met het schip Aquarius.

Nu het weer beter wordt zullen tienduizenden 

migranten de illegale oversteek wagen naar Eu-

ropa. Een nieuwe migratiecrisis dreigt. Daarom 

De beelden van Mark Rutte gingen afgelopen 

week de wereld over. Een staatshoofd dat zijn ei-

gen rommel opruimt, ongekend! Het zou echter 

niemand moeten verbazen dat onze premier zo in 

de wereld staat. Niet alleen past het idee van je ei-

gen rommel opruimen, je eigen broek ophouden 

en kansen zien binnen het liberale denken van de 

VVD, je zou het ook als Nederlandse nuchterheid 

kunnen typeren. 

 

Die pragmatische instelling liet de premier ook 

zien in Straatsburg, tijdens zijn speech in het Eu-

ropees Parlement over de toekomst van Europa. 

Hij schetste een Europese Unie waarin de focus 

ligt op het gezamenlijk aanpakken van grensover-

Europa moet gaan over die dingen waar door sa-

menwerking het geheel meer is dan de som der 

delen. Een veld waar dat steeds meer voor geldt 

is onderzoek en innovatie, bijvoorbeeld met het 

programma ‘Horizon Europe’. Het doel daarvan is 

te zorgen dat Europa (en daarmee Nederland) we-

reldleider blijft in de wetenschap. Bij mijn werk-

bezoeken afgelopen weken bij TNO, NLR, Airbor-

ne, ESTEC, TU Delft, RoboValley, YesDelft! en Delft 

Dynamics heb ik met eigen ogen gezien wat een 

gave dingen daardoor mogelijk zijn. 

Waar Europa ons echt tot veel meer in staat stelt 

dan we in ons eentje zouden kunnen, is ruimte-

vaarttechnologie. Op dit moment zijn er twee Eu-

schrijdende uitdagingen, en niet op een constan-

te drang naar ‘ever closer Union’. Op het gebied 

van klimaat en milieu bijvoorbeeld, pleit Mark 

voor meer Europese samenwerking om de spreek-

woordelijke rotzooi samen op te ruimen. Die 

pragmatische instelling onderschrijf ik volledig. 

 

Neem de plastic soep in onze zeeën die we samen 

gecreëerd hebben. Iedereen is het erover eens dat 

we die moeten aanpakken. Nederland kan die 

uitdaging niet alleen aan. Samen staan we hierin 

sterker. Belangrijk is dat we niet blijven hangen in 

doemdenken, maar dat we kijken naar de kansen 

om dit aan te pakken. Het zoeken naar alterna-

tieven voor plastic is een kans voor verschillende 

ondernemingen. Wordt er dan toch nog plastic 

gebruikt, dan moeten we kijken hoe we de plastic 

afval weer kunnen hergebruiken. In mijn ogen be-

ropese satelliet-projecten, Galileo en Copernicus, 

die waanzinnige dingen mogelijk maken. Galileo 

is het Europese alternatief voor het Amerikaanse 

GPS en is zelfs veel sneller en nauwkeuriger. Met 

Copernicus wordt data verzameld over ontwikke-

lingen in de atmosfeer en op het aardoppervlak. 

Daarmee kunnen we bijvoorbeeld heel nauwkeu-

rig klimaatonwikkelingen volgen. En dan is er 

ook nog EGNOS, een navigatiedienst die zo nauw-

keurig is dat vliegtuigen er ‘blind’ mee kunnen 

landen. Het mooie van een project als Copernicus 

is dat alle data die ze genereren vrij toegankelijk 

zijn. Voor wetenschappers, maar bijvoorbeeld ook 

voor appbouwers. Voor Nederland levert dit heel 

veel op: op dit moment al zo’n 4000 banen en on-

geveer 600 miljoen euro omzet. Hierdoor zitten 

Nederlanders in de voorhoede van de innovatie, 

staat er niet zoiets als afval. We moeten de waarde 

van afval als grondstof veel meer gaan inzien.  

 

De VVD kiest ervoor om klimaat- en milieu-uitda-

gingen aan de ene kant, en economische kansen 

aan de andere kant, niet te zien als elkaar uitslui-

tende zaken maar als een mogelijkheid tot inno-

vatie en nieuwe, duurzame businessmodellen. 

Niet doemdenken dus, maar aanpakken. Natuur-

lijk met een dosis boerenverstand. 

Indammen illegale migratie

Het milieu kan wel 
wat VVD gebruiken

Voorop in innovatie

Caroline Nagtegaal
Europees Parlement
Economische en 
Monetaire Zaken.
Industrie, Research 
en Energie

bijvoorbeeld als het gaat om het stiller maken van 

vliegtuigen, precisielandbouw en rampenbestrij-

ding. 

Ik ben er trots op dat ik door de Europese libe-

ralen ben aangewezen als schaduwrapporteur op 

het ruimtevaartprogramma. Wij hebben er heel 

veel belang bij dat Europees geld aan dit soort za-

ken wordt besteed en dat dit goed gebeurt. Daar 

blijf ik voor werken! 

Wat zijn jouw persoonlijke 
ervaringen met Europa? 
“Op dit moment heb ik vrijwel dagelijks te ma-

ken met Europa. Ik werk als politiek assistent van 

Mark Harbers, onze Staatssecretaris voor Asiel en 

Migratie. Om grip te houden op migratie is het 

nodig om afspraken te maken in Europa en met 

landen daaromheen. We herinneren ons allemaal 

nog de asielcrisis van een paar jaar geleden. In 

het dorp waar ik ben opgegroeid, Kaatsheuvel, 

moest een vakantiepark worden omgebouwd tot 

één van de grootste noodopvanglocaties van Ne-

derland. Dat vakantiepark lag langs de weg naar 

een sportpark. Veel ouders maakten zich zorgen: 

kan mijn kind straks nog wel veilig naar het voet-

bal of hockey fietsen? Gelukkig kwamen we in 

Europa tot een afspraak met Turkije, waardoor de 

asielinstroom daalde en de noodopvang in Kaats-

heuvel kon sluiten. Op dat moment konden we in 

Europa het verschil maken om lokale problemen 

op te lossen. Nu proberen we in Europa tot meer 

structurele afspraken te komen om migratiestro-

men te beheersen.“

Hoe ziet de programmacommissie eruit? 
“We hebben een enthousiast team van acht per-

sonen met uiteenlopende achtergronden. Twee 

commissieleden werken in Brussel, terwijl ande-

ren een frisse blik van buiten brengen. Sommigen 

hebben vooral ervaring in het bedrijfsleven, an-

deren juist bij de overheid. Het is een mooie mix. 

Toch proberen we niet te veel met elkaar te ver-

gaderen, maar juist veel mensen binnen en buiten 

de VVD te spreken. Alleen door veel ideeën en 

persoonlijke ervaringen te verzamelen, kunnen 

we tot een sterk programma komen.”

Wat willen jullie als commissie anders 
doen dan de voorgaande commissies?  
“We willen natuurlijk niet te veel verklappen, 

maar wat ons direct opviel aan Europese verkie-

zingsprogramma’s is dat het te veel gaat over 

systemen. De focus ligt op Brussel, bijvoorbeeld 

op het aantal Eurocommissarissen of hoe het Eu-

ropees Parlement functioneert. Dit is uiteraard 

allemaal belangrijk, maar dit zijn niet de onder-

werpen waar mensen aan de keukentafel over 

praten. In ons programma willen we niet syste-

men centraal stellen, maar mensen. Waar maken 

mensen zich zorgen over, wat vinden wij daar-

voor de beste oplossing, en welke bijdrage kan 

Europa daaraan leveren? Dit klinkt vanzelfspre-

kend, maar het is echt een andere insteek dan in 

veel eerdere programma’s. “

Wat zie jij als een uitdaging 
voor de programmacommissie?   
“De veranderingen in Europa gaan momenteel 

snel. Er zijn voortdurend nieuwe voorstellen over 

migratie, de Monetaire Unie en de begroting. 

Ook de Brexit wordt de komende maanden waar-

schijnlijk nog turbulenter, naarmate de deadline 

in maart 2019 nadert. Ongeacht wat er op korte 

termijn allemaal speelt, wij moeten ervoor zorgen 

dat ons verkiezingsprogramma toekomstbesten-

dig is. Daarbij moeten we ook rekening houden 

met belangrijke trends. Zo baart het mij zorgen 

dat Europa moeite heeft te concurreren met de 

VS en China op het gebied van technologische 

innovatie, bijvoorbeeld op het gebied van kunst-

matige intelligentie. Dat klinkt abstract en inge-

wikkeld, maar het gaat over onze banen over tien 

jaar. Hoe verdienen wij dan ons geld? Ik vind dat 

wij als VVD over dit soort grote ontwikkelingen 

moeten nadenken. Als wij niet vooruit durven kij-

ken, doet niemand het. “ 

DE TOEKOMST VAN EUROPA
VERKIEZINGSPROGRAMMA EUROPESE PARLEMENTSVERKIEZINGEN

Onder het voorzitterschap van Ruben Brekelmans is de verkiezingsprogrammacommissie van 

start met het programma voor de Europese Parlementsverkiezingen van 2019. De komende 

maanden gaat de commissie door het land om goed ideeën over de toekomst van Europa op 

te halen. Liber gaat in gesprek met Ruben Brekelmans over Europa en het VVD-programma.

DEEL DIRECT JOUW 
IDEE VOOR EUROPA!
Heb jij een goed idee voor Europa? 
Dan horen wij dat graag! Stuur een 
e-mail met jouw idee naar 
verkiezingsprogrammaeuropa@vvd.nl

Wie weet lees je jouw idee terug in 
het verkiezingsprogramma van de 
VVD. De bedenkers van de drie beste 
ideeën zetten we in het zonnetje op 
het VVD najaarscongres in november!

DE VERKIEZINGS-
PROGRAMMACOMMISSIE
De commissie bestaat uit de 
volgende leden:
Ruben Brekelmans (voorzitter)
Martijn Grevink
Bart Groothuis
Nanda Kelly
Mark Pol
Lucas Vos
Annemarie Litjens (schrijver)
Debbie van de Wijngaard (secretaris)

HOE WORDT HET 
VERKIEZINGSPROGRAMMA 
VASTGESTELD?
Op 12 oktober wordt op de 
website van de VVD het concept-
verkiezingsprogramma gepubliceerd. 
Vanaf dit moment kunnen er door de 
ledenvergaderingen van de regio’s, 
lokale – en thematische netwerken 
amendementen worden ingediend op 
het programma. Dit kan tot en met 
26 oktober 12:00 uur.

Op het najaarscongres van de VVD 
op zaterdag 24 november wordt het 
definitieve verkiezingsprogramma 
vastgesteld door de leden.

moet Europa met een daadkrachtige aanpak 

komen. Allereerst moeten de bewaking van de 

Europese buitengrenzen worden versterkt. Hier-

toe dient de nieuwgevormde Europese grens- en 

kustwacht snel op sterkte te worden gebracht. De 

VVD pleit in de nieuwe Europese meerjarenbegro-

ting voor extra geld om de grens- en kustwacht 

effectief uit te rusten. Ook moet Europa investe-

ren in het trainen en uitrusten van grenswachten 

in aangrenzende landen, zoals thans in Libië ge-

beurt. Samenwerking met landen in de Magreb 

en sub-Sahara Afrika om migratie te reguleren, 

vluchtelingen en migranten in de regio op te van-

gen en illegale migranten terug te sturen, heeft 

absolute prioriteit. Hierbij moet Europa het prin-

cipe van de ‘carrot and the stick’ hanteren. Ont-

wikkelingsgeld en andere vormen van (financiële) 

steun worden afhankelijk gemaakt van de mate 

waarin Afrikaanse landen met de EU meewerken 

op het gebied van migratiebeperking. Illegale mi-

gratie naar Europa moet actief worden ontmoe-

digd, waarbij de EU een voorbeeld kan nemen aan 

het Australische model, waar potentiele asielzoe-

kers, vluchtelingen en migranten via social-medi-

acampagnes worden gewezen op de gevaren en 

consequenties wanneer zij Australië op illegale 

wijze proberen binnen te komen. Wie illegaal 

Australië tracht binnen te komen wordt daadwer-

kelijk uitgewezen en komt desnoods terecht in 

opvangfaciliteiten in landen waarmee Australië 

afspraken heeft gemaakt. De verkiezingsoverwin-

ning van de 5-sterrenbeweging en de Lega in Italië 

is een direct gevolg van het falende Europese (en 

in dit kader ook de Italiaanse) immigratiebeleid. 

Deze nieuwe Italiaanse regering wil de illegale 

immigratie drastisch beperken. Indien Europa 

niet met een robuuste, effectieve aanpak komt 

om de illegale migratie in te dammen, zullen veel 

landen het Italiaanse voorbeeld volgen. Dan zal 

de Europa Unie - net als het Romeins Rijk destijds 

- langzaam uiteenrafelen.



Pagina 10 VVD Liber • 2018 • Nr. 3 VVD Liber • 2018 • Nr. 3 Pagina 11

Een alternatief
De pizza’s kostten destijds ongeveer 25 dol-
lar. Mocht de pizzaleverancier die 10 000 bit-
coins vandaag nog in zijn bezit hebben, dan 
is hij ruim 50 miljoen dollar rijker geworden. 
Geen slechte deal! Maar wat blijft er uitein-
delijk over van deze hype? Kan de bitcoin 
ooit ons normale geld vervangen? En wat 
betekent dat voor de economie, voor de toe-
zichthouders en voor de politiek? Afgelopen 
maand trapten we in de plenaire zaal van de 
Tweede Kamer de politieke discussie daar-
over af. 

Er zijn nu ongeveer 1400 van die cryptova-
luta’s, waarvan de bitcoin de bekendste is. 
De bitcoin startte als experiment van ene 
Satoshi Nakamoto. We weten dus niet wie 
de echte uitvinder is. Het idee van de bitcoin 
was een munteenheid die niet viel onder een 
centraal gezag en wereldwijd kon worden 
gebruikt, a-politiek en democratisch. Daar-

mee was het meteen een alternatief voor het 
internationale monetaire stelsel, dat op dat 
moment, midden in de kredietcrisis, zwaar 
onder druk stond. Technisch zat het razend 
knap in elkaar: de administratie was ver-
spreid over het internet, waardoor je er bijna 
niet mee kunt frauderen. 

Haken en ogen
Maar de werkelijkheid is toch wat minder 
utopisch. Een munt die zo sterk in waarde 
schommelt, is eigenlijk niet geschikt als be-
taalmiddel, laat staan als spaarmiddel. De 
waarde is gemakkelijk te manipuleren en dat 
zet de deur open voor handige types en cri-
minelen: partijen die de koers omhoog druk-
ken, onschuldige mensen laten instappen 
en zelf snel weer uitstappen. Weg investe-
ringen, weg spaargeld. Er zijn ook nogal wat 
vraagtekens te zetten bij de transactiesnel-
heid. Het aantal transacties is beperkt tot 
ongeveer zeven per seconde. Dat komt niet 
in de buurt van het Nederlandse betalings-
verkeer: op de zaterdag voor kerst werden 

meer dan 200 pinbetalingen per seconde 
moeiteloos verwerkt. Tel deze problemen 
op bij het gigantische energieverbruik van 
de bitcoin – per transactie net zoveel als 
een huishouden maandelijks verbruikt – en 
je voelt dat dit niet de wereldwijde munt zal 
worden die sommigen voor ogen hadden.

Verbieden of omarmen?
Wat willen we als VVD nu met zoiets? Enkele 
partijen in de Tweede Kamer pleitten al di-
rect voor een verbod op nieuwe producten 
rond de bitcoin. Ook zou je geen bitcoins 
mogen afrekenen met je creditcard. Op die 
betutteling zitten we niet te wachten. Heel 
veel Nederlanders vinden het gewoon inte-
ressant om een klein bedragje uit te geven 
en zich op hun gemak te verdiepen in de mo-
gelijkheden. Natuurlijk heeft de bitcoin tal 
van kinderziektes, maar juist die nieuwsgie-
righeid stimuleert verdere ontwikkeling. Ons 
uitgangspunt is: techniek omarmen, mensen 

vrij laten, maar goedwillende Nederlanders 
beschermen tegen misbruik. 

De blockchaintechnologie, de technologie 
achter de bitcoin, stelt je in staat veilig inge-
wikkelde administraties bij te houden, zon-
der een centraal kantoor. Dat is niet alleen 
veelbelovend voor de financiële wereld, maar 
ook voor bijvoorbeeld ziekenhuisadministra-
ties en de rechtspraak. De Nederlandsche 
Bank heeft de afgelopen drie jaar uitvoerig 
onderzoek gedaan en geëxperimenteerd 
met verschillende varianten van de block-
chain. De onderzoekers probeerden meer te 
weten te komen over de mogelijkheden en te 
kijken hoe bruikbaar de blockchain is voor de 
financiële markten. Hun voorlopige conclu-
sie is dat de capaciteit nu nog onvoldoende 
is, zeker als je daarmee het bestaande stel-
sel helemaal zou willen vervangen.  

Maar we moeten er rekening mee houden 
dat de ontwikkelingen elkaar snel zullen op-
volgen. Het wordt steeds gemakkelijker een 

virtuele bank op te zetten met behulp van dit 
soort techniek. Mensen zullen daarop hun 
salaris ontvangen, sparen en wellicht ook 
verzekeringen afsluiten. Goede regelgeving 
is dan wel noodzakelijk. Dat hoeven geen 
nieuwe regels te zijn. We hebben regels ge-
noeg in Nederland: voor betalen, voor beleg-
gen, voor gokken. Laten we eerst eens kijken 
hoe we die kunnen gebruiken. De bestaande 
toezichthouders, DNB en AFM, kunnen dan 
snel hun verantwoordelijkheid oppakken. 

Koesteren
Bijzondere aandacht moeten we schenken 
aan fraude en witwassen. De digitale munt 
is namelijk niet alleen a-politiek en demo-
cratisch, maar vooral ook heel anoniem. Er 
is daarmee een enorm risico van belasting-
ontduiking, terrorismefinanciering of koers-
manipulatie. 

Het zal je niet verbazen: ik geloof niet dat ik 
over een paar jaar mijn pizza’s bij Albert He-
ijn afreken in bitcoins. Die eer zal zijn weg-
gelegd voor een crypto-opvolger die waarde-
vast, energiezuinig en nog veiliger is. Toch 
moeten we die bitcoin koesteren. Dit is de 
eerste stap naar een wereldwijde munt en ik 
ben heel benieuwd welke financiële innova-
ties er nog volgen. 

Als je in de tussentijd wat spaargeld wilt 
investeren in cryptovaluta: doe dat vooral.  
Je begrijpt zelf heel goed wat de risico’s zijn, 
zeker zolang de regelgeving nog krakkemik-
kig is. Intussen zullen wij ons huiswerk doen. 
Geniet van uw volgende Bitcoin Pizza Day!

Roald van der Linde,
Tweede Kamerlid
Woordvoerder Toezicht financiële 
markten & pensioenen

Wat moeten we nu 
doen met bitcoins?
Op 22 mei vieren liefhebbers van de bitcoin ‘Bitcoin Pizza Day’. Het is 

een ode aan de allereerste keer dat de bitcoin werd gebruikt om iets 

te kopen, in 2010. Een liefhebber van het eerste uur, Laszlo Hayecz, 

zette een bericht online met de vraag of iemand pizza kon bestellen. 

Wie op dat aanbod inging zou 10 000 bitcoins ontvangen.

“De bitcoin zal niet de 
wereldwijde munt worden die 
sommige voor ogen hadden”
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Gemeenteraadscampagne
De VVD heeft dit jaar opnieuw een heel succesvol-

le campagne achter de rug, met een geweldige uit-

slag bij de gemeenteraadsverkiezingen. We zijn 

de grootste van de landelijke partijen geworden!  

Onder andere in de grote steden heeft de VVD een 

mooi resultaat geboekt. En zelfs het feit dat Am-

sterdam nu met een links college zit opgescheept, 

zien wij als een kans. Een geweldige kans om te la-

ten zien dat het echt uitmaakt wat je stemt en het 

beste bewijs dat het verstandig is om de volgende 

keer weer VVD te stemmen. 

Er is onwaarschijnlijk hard gewerkt door alle 

lijsttrekkers in het land. Met als resultaat dat de 

VVD in net iets meer dan 200 colleges vertegen-

woordigd zal zijn. Een geweldige uitslag die een 

prachtige basis biedt voor de Statenverkiezingen, 

waterschapsverkiezingen en de verkiezing voor 

het Europees Parlement, die al bijna weer voor de 

deur staan.

Nederland na de crisis
De VVD heeft campagne gevoerd met de bood-

schap dat nu Nederland uit de crisis is gekomen, 

wij willen dat mensen dat ook in hun persoonlijk 

leven gaan voelen. Dat is deels in je portemonnee, 

dus er komt een lastenverlichting vanaf 1 januari 

aanstaande. Daarnaast gaan we ook geld uitgeven 

aan zaken die we met zijn allen belangrijk vin-

den. De VVD heeft in de campagne sterk ingezet 

op de ouderenzorg, veiligheid, defensie en infra-

structuur. Aan al die zaken wordt de komende ja-

ren extra geld besteed. Zodat we daar de kwaliteit 

kunnen verbeteren. Ook dat is, als je sterker uit de 

crisis komt, ervoor zorgen dat mensen dat gaan 

voelen.

Als politiek heb je twee taken. In de eerste plaats 

moeten we ervoor gaan zorgen dat dit land vei-

lig en stabiel is. En in de tweede plaats dat je in 

dit land vooruit kan komen. Dat er genoeg banen 

zijn. Dat we zorgen voor een sterke economie die 

zorgt voor die banen. Dus daar gaan we ook de 

komende tijd vreselijk hard aan werken. 

Tegen die achtergrond zijn de komende jaren 

twee onderwerpen belangrijk. Namelijk het be-

lang van ons lidmaatschap van de Europese Unie 

om ons land veilig en stabiel te houden en de 

strijd tegen klimaatverandering en de kansen die 

dat ons biedt. 

Europa
Lange tijd was Europa voor de VVD in twee woor-

den samen te vatten: markt en munt. De interne 

markt en de sterke munt waren de voornaamste 

reden om lid te zijn van de Europese Unie. Van-

daag de dag zien wij hoe instabiel de wereld aan 

het worden is. Rusland. Oekraïne. Syrië. Libië. 

Egypte. Het Midden-Oosten vredesproces. De on-

voorspelbaarheid van de nieuwe Amerikaanse 

regering. Dat roept de vraag op hoe je dit kleine 

en welvarende land veilig en stabiel kan houden. 

Dat kan alleen als we zijn ingebed in sterke in-

ternationale structuren zoals de NAVO en de VN. 

Maar ook ons lidmaatschap van de EU is dan 

van heel groot belang. Het is belangrijk dat de 

discussie over de EU niet gekaapt wordt door de 

uitersten met aan de ene kant de groep die wil 

dat Nederland uit de EU stapt en aan de andere 

kant de groep die wil dat we naar een federaal Eu-

ropa gaan. Wij willen beide niet. We moeten er 

wel voor zorgen dat de Europese Unie zich met 

de juiste onderwerpen bezighoudt. Natuurlijk 

zijn dat de onderwerpen markt en munt, maar 

ook grensoverschrijdende misdaad en terrorisme,  

de gezamenlijke bewaking van de buitengrenzen, 

migratie en het klimaatprobleem. Dit zijn vraag-

stukken die we niet alleen kunnen oplossen. Dat 

lukt alleen als je ingebed zit in dit soort sterke 

internationale structuren. In het belang, van vei-

ligheid, stabiliteit en een sterke economie, zijn 

wij voorstander van een lidmaatschap van de EU. 

Klimaatverandering 
Een van de belangrijkste uitdagingen waar wij 

voor staan, is de strijd tegen de klimaatverande-

ring. De enorme opgave die er ligt om verdere op-

warming van de aarde tegen te gaan. En zoals wij 

onze staatsschuld niet doorschuiven, schuiven 

we de  ecologische schuld ook niet door naar de 

volgende generatie. Ook als je kijkt naar onze af-

hankelijkheid van andere landen als het gaat om 

onze fossiele brandstoffen, moet er iets gebeuren. 

Daar is een energietransitie voor nodig. We moe-

ten werken aan alternatieven voor onze vervuilen-

de en oprakende energiebronnen. Ook hier geldt 

dat het debat hierover niet gekaapt mag worden 

door de uitersten. Aan de ene kant staan de kli-

maatsceptici die zeggen dat er niks aan de hand 

is. Aan de andere kant die GroenLinks-achtige 

sfeer dat we alleen nog in een zwart-wit foto mo-

gen wonen, waarin je geen auto meer mag rijden 

en een extra trui aan moet als het koud wordt en 

het leven niet meer leuk mag zijn. Met een discus-

sie langs alleen deze twee uitersten gaat het ons 

niet lukken.

Met betrekking tot de energietransitie bestaan 

twee grote vraagstukken. De eerste vraag leeft 

sterk bij individuele mensen: Gaat mijn leven 

plotseling dramatisch veranderen? Het is belang-

rijk dat we nu beginnen aan de transitie, maar we 

hebben er een generatie de tijd voor. Zoiets gaat 

niet in een paar jaar. Het is onvermijdelijk dat we 

er iets van gaan merken, maar we moeten er voor 

gaan zorgen dat het in redelijke stappen gaat. Zo 

lang wij er bij betrokken zijn, blijven wij er op ha-

meren dat de energietransitie zo kostenefficiënt 

mogelijk gebeurt. Voor zowel mensen als bedrij-

ven. 

Het tweede vraagstuk ziet op bedrijven. Wat links 

wil doen om het klimaatvraagstuk aan te pak-

ken, is alle bedrijven het land uitjagen. Dat is een 

slecht plan, het lost niks op en het is niet nodig. 

We moeten slim zijn en de voordelen die Neder-

land heeft gebruiken. Het slim omgaan door de 

politiek en bedrijven met de energietransitie leidt 

tot veel kansen. Het leidt tot nieuwe banen voor 

mensen niet alleen aan de onder- en bovenkant 

van de arbeidsmarkt, maar juist ook voor het mid-

den.

We moeten de kansen die deze transitie ons biedt 

met beide handen aangrijpen. Kansen voor ons 

innovatieve land, dat altijd voorop loopt als het 

gaat om oplossingen voor nieuwe uitdagingen. 

Op dit moment is Nederland de absolute num-

mer één als het gaat om landbouw, maar ook als 

het gaat om watermanagement. Dit gaan we ook 

voor elkaar krijgen met de manier waarop wij de 

strijd tegen de klimaatverandering aanpakken. Je 

ziet dit al gebeuren. De technologie ontwikkelt 

zich razendsnel. Zo wekt een Nederlands bedrijf 

nu energie op uit het zonlicht dat door de ramen 

valt. En wordt er door een ander gewerkt aan che-

mische bouwstenen uit een combinatie van CO2 

en zonlicht als alternatief voor fossiele brandstof-

fen. 

Wij zijn dat mooie, slimme land met die sterke 

economie en kansen voor iedereen, die deze kan-

sen willen grijpen. We zijn een nuchtere partij, 

we weten wat we willen, we zijn in staat coalities 

te smeden en afspraak is afspraak. Zo kijken we 

naar de EU en zo pakken we de strijd tegen de 

klimaatverandering aan. Onze aanpak is cruciaal 

om ons land veilig en stabiel te houden en te zor-

gen voor een sterke economie met veel banen. De 

VVD zorgt voor een sterk land!

DE EERSTE MAANDEN
RUTTE III
Als deze Liber op de mat ligt, is het zomerreces begonnen. Een periode van welverdiende rust én tijd om de 

gedachten te laten gaan over het politieke jaar dat achter ons ligt. Een jaar waarin het kabinet-Rutte III, dat nu een 

maand of acht aan de slag is, hard heeft gewerkt aan oplossingen voor de problemen waar u als inwoner van ons 

land tegenaan loopt. 

Tijdens het laatste congres van de VVD in mei van dit jaar, heeft Mark Rutte op dit bijzondere jaar teruggekeken 

en vooruitgeblikt op de komende kabinetsperiode. Dit artikel is een bewerking van zijn speech tijdens het congres.

VVD Liber • 2018 • Nr. 3 Pagina 13Pagina 12 VVD Liber • 2018 • Nr. 3



Pagina 14 VVD Liber • 2018 • Nr. 3 VVD Liber • 2018 • Nr. 3 Pagina 15

Door: Nathalie Felix

Gaat blockchain de financiële sector bepa-

len? Welke kant gaan we op met de Eurozone?  

Bestaan er straks nog wel retailbanken? Kortom: 

hoe ziet de toekomst van de financiële sector er-

uit? Deze hoofdvraag vormde het thema tijdens 

de tweede editie van de VVD Financiën Dag op 

9 juni 2018.  Op Koetshuis de Zadelhoff in Breu-

kelen kwamen politici, academici, het bedrijfs-

leven, en belangstellenden tezamen om hierover 

te discussiëren.

De dag werd geopend door Iwein Borm, voorzit-

ter van het Thematisch Netwerk Financiën met 

een reflectie op menselijk gedrag, eerdere hy-

pes, eerdere crises en de relevantie hiervan voor 

de politiek en regelgevers van nu en de onder-

werpen op de Financiën Dag. 

De Europese waakhond
Daarna volgde als hoogtepunt van de dag: Steven 

Maijoor, voorzitter van de European Securities 

and Markets Authority (ESMA), de Europese 'waak-

hond' van de financiële markten. Maijoor besprak 

de activiteiten van ESMA en de hedendaagse ont-

wikkelingen op Europese financiële markten. 

Door de grote interpretatievrijheid van nationale 

toezichthouders is er vaak geen gelijk speelveld, 

maar kiest de markt het land met de meest ruime 

interpretatie. De angst bestaat dat EU-lidstaten na 

Brexit de regels zodanig zullen interpreteren, dat 

het feitelijke werk vanuit Londen gedaan zal wor-

den, terwijl enkel de brievenbus ergens anders zal 

staan. Volgens Maijoor is de oplossing een grotere 

rol voor ESMA en minder interpretatievrijheid 

voor nationale toezichthouders.

Beleggers met ballen
Vervolgens had het publiek de keuze uit twee 

deelsessies. De eerste deelsessie behandelde de 

maatschappelijke rol van beleggers. Roelof Salo-

mons, hoofdstrateeg bij Kempen en hoogleraar 

Beleggingstheorie, leidde de discussie. De meer-

derheid kon zich vinden in het idee dat beleggers 

gezamenlijk een belangrijke maatschappelijke 

rol vervullen in het richting geven aan lange ter-

mijn doelen, zoals de energietransitie. Salomons 

legde daarbij het verschil tussen actieve en pas-

sieve beleggers bloot: waar passieve beleggingen 

vertrouwen op ‘de markt’, kunnen actieve beleg-

gers helpen die markt de juiste kant op te sturen. 

Door regelgeving of andere factoren kunnen prik-

kels in het systeem ontstaan, die leiden tot een te 

grote focus op korte termijn doelen. We hebben 

meer  beleggers met ballen nodig, om de juiste 

lange termijn doelen te kunnen bereiken en zo 

goed mogelijk verder te komen als maatschappij. 

De cryptomunt
De tweede deelsessie, in samenwerking met het 

thematisch netwerk economische zaken en inno-

vatie, behandelde de toekomst van blockchain. 

Bart Brands, voorzitter van de European Block-

chain Foundation, gaf de voorzet. Brands is voor-

vechter van de acceptatie van heldere regelgeving 

omtrent crypto's en blockchain. Waar de zaal nog 

enigszins sceptisch stond tegenover de betrouw-

baarheid van de cryptomunt, betoogde Brands 

dat de munt wel degelijk voldoet aan de eisen 

van een betaalmiddel, en dat het voor Nederland 

voordelig zou zijn om een positief vestigingskli-

maat voor cryptomunten te creëren. 

Weeffouten
Na een lunch in de zon, splitste het publiek zich 

weer op voor twee interactieve deelsessies. De 

eerste behandelde de toekomst van de Europese 

en Monetaire Unie (EMU) en werd geleid door 

Carlo Trojan, voormalig Nederlands en Europees 

topambtenaar, en Caroline Nagtegaal, VVD Euro-

parlementariër. Trojan bood het publiek de his-

torische context van de EMU. Het project leidde 

succesvol tot een gezamenlijke munt, maar bleek 

weeffouten te bevatten. Zo is er te weinig con-

vergentie tussen de lidstaten, is de naleving van 

de regels gebrekkig, vormen de non-performing 

loans (zoals in Italië) een groot probleem en is de 

governance van de Eurozone ontoereikend. Tro-

jan benadrukte dat het uitzetten van leden uit de 

Eurozone geen optie is. Nagtegaal betoogde dat 

het beste hulpmiddel dat wij als EU aan falende 

landen als Italië kunnen bieden, het aansporen 

tot hervormingen is. Dat zou de rol van de Euro-

pese Commissie moeten zijn.

Nostalgisch vasthouden
In de laatste deelsessie vouwde Adrian de Groot 

Ruiz het concept van de True Price uiteen. De 

Groot Ruiz is directeur van de True Price Foun-

dation, een sociale onderneming die organisaties 

een platform biedt om ‘echte prijzen’ in kaart te 

brengen. Prijzen in de winkel reflecteren niet de 

(negatieve) externaliteiten van productie. De ech-

te prijs is de kostprijs in de winkel, plus negatieve 

milieu- of sociale effecten, zoals onderbetaling, 

kinderarbeid, CO2-uitstoot, et cetera. Het doel van 

de True Price is niet om de prijs van producten 

in de winkel te verhogen, maar om de negatieve 

impact van productie zo klein mogelijk te maken. 

Dit betekent produceren en consumeren op een 

sociaal verantwoorde en duurzame wijze. Over de 

True Price zal later dit jaar een expertsessie geor-

ganiseerd worden.

De dag werd afgesloten met een Q&A met 

VVD-Tweede Kamerlid Roald van der Linde, welke 

stelde dat er over 10 jaar geen retailbanken meer 

zullen bestaan. In plaats van nostalgisch vasthou-

den aan het dure bankfiliaal en pinautomaat om 

elke hoek, moeten we vernieuwing omarmen. 

Daarna volgde de borrel, waar uitgepraat werd 

nagepraat over de vele interessante sessies. 

VVD FINANCIËN DAG 2018
DE TOEKOMST VAN DE FINANCIËLE SECTOR

 

Op het Algemeen Secretariaat van de 

VVD wordt iedere dag hard gewerkt 

om de vereniging te ondersteunen. In 

deze Liber willen we speciaal aandacht 

vragen voor drie toppers. Mathieu 

Borsboom, Anneke van Oosten en Wim 

de Zwart werken dit jaar alle drie 20 

jaar op het partijbureau. Hun inzet 

is van onschatbare waarde voor de 

organisatie. Waar bij andere partijen 

zes man sterk de ledenadministratie 

bijhouden, doet Wim dit al jaren al-

leen. Anneke zorgt met een scherp oog 

voor de boekhouding en Mathieu heb 

je vast en zeker aan de telefoon gehad 

toen je belde naar het partijbureau.  

 
Mathieu, Anneke en Wim 

bedankt!

Wil jij bij de volgende 
VVD Financiën Dag 
aanwezig zijn?
Dat kan! 

Houd de website van de 

VVD in de gaten 

(www.vvd.nl/activiteiten) 

of sluit je aan bij het thematisch 

netwerk financiën. Schrijf je in 

voor het thematisch netwerk via 

MijnVVD (www.mijnvvd.nl). 
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"Your goal: WIN!" Nee, over het doel van de Euro-

pean Women's Academy (EWA) kan geen misver-

stand bestaan. De afgelopen maanden kwamen 

30 liberale vrouwen vanuit alle hoeken van Euro-

pa bij elkaar om te winnen! Verkiezingen welte-

verstaan: lokale, regionale, nationale en Europese 

verkiezingen, met als uiteindelijke doel Europa 

nog sterker en liberaler te maken.

Een succesvolle campagne
Namens de VVD ben ik dit jaar met Inge van Dijk 

(VVD Nijmegen) deelnemer aan de EWA die voor 

de derde keer door de ALDE wordt georganiseerd. 

In de loop van het jaar komen we drie weeken-

den in Brussel en Potsdam bijeen om te leren over 

alles wat bij een succesvolle campagne komt kij-

ken, variërend van het schrijven van een ronken-

de speech tot de pizza voor vrijwilligers en alles 

daartussen. 

Tussen de sessies hebben we tijd om van gedach-

ten te wisselen over de dingen die ons bezig 

houden en waar we tegenaan lopen. Hoewel de 

politieke kiessystemen aanzienlijk van elkaar ver-

schillen, hebben de soms starre structuren bin-

nen de politieke partijen veel met elkaar gemeen. 

Het welbekende glazen plafond en het old boys 

network komen aan bod, maar gelukkig zet MEP 

Angelika Mlinar tijdens de eerste sessie direct de 

toon, “Ladies, don't be afraid of power, fight for 

it!" 

De zere plek
Door het internationale gezelschap passeren zo-

wat alle recente ontwikkelingen in Europa de re-

vue. Tijdens de lunch spreekt een Italiaanse libe-

raal hel en verdoemenis over de recent gevormde 

coalitie in haar mooie Italië en tijdens het diner 

steekt een lid van de Liberal Democrats haar af-

schuw over het vooruitzicht van een Brexit niet 

onder stoelen of banken. Deze ontwikkelingen 

leggen meteen de vinger op de zere plek, we heb-

ben meer liberalen nodig in Europa. Ook de EU is 

een liberaal project, maar helaas met nog te wei-

nig liberalen.  

De komende jaren zijn beslissend voor de toe-

komst van Europa en we zijn het als liberalen 

onder elkaar gelukkig snel eens over de thema's 

die daarbij een prominente rol zullen spelen. De 

versterking van onze munt en economie, de af-

spraken over het klimaat, de bewaking van onze 

buitengrenzen en de veiligheid op ons continent 

zijn de belangrijkste thema’s waar de komende 

Europese verkiezingen over moeten gaan.

Tijdens onze eerste bijeenkomst in Brussel kon-

digen Frankrijk, het Verenigd Koninkrijk en de 

Verenigde Staten aan strategische doelen in Syrië 

te bombarderen als reactie op gifgasaanvallen 

door het regime van Assad. Het laat opnieuw zien 

hoe instabiel de wereld rondom Europa is gewor-

den en wakkert direct de discussie aan over de 

vraag hoe we Europa veilig kunnen houden. In 

een wereld met steeds veranderende dreigingen 

zal Europa serieus invulling moeten gaan geven 

aan haar rol als relevante en geloofwaardige geo-

politieke speler op het wereldtoneel. We moeten 

ons realiseren dat wanneer onze veiligheid wordt 

aangetast, onze vrijheid en welvaart niet lang 

achter zullen blijven. 

Hoe het wél moet                           
Naast deze zware politieke thema's leveren de 

sessies over campagnevoeren ook veel mooie mo-

De discussie over een Europees migratiebeleid 

is weer in een versnelling geraakt. Dat is een 

goede zaak, maar we zijn er nog lang niet. 

We werken hard aan oplossingen om grip te 

houden op de migratiestromen, om verdrin-

kingen te voorkomen en om onze Europese 

grenzen beter te bewaken. Maar los van onze 

ambitie en ongeduld om dingen te verbete-

ren, wil ik even stilstaan bij een succes.

 

In 2015 heeft onze Malik Azmani een plan 

gepresenteerd om vluchtelingen in de eigen 

regio op te vangen. Door afspraken te ma-

ken met veilige derde landen buiten de EU. 

En door eventueel te werken met hervesti-

gingsprogramma’s. Het is simpelweg de enige 

manier om te voorkomen dat vluchtelingen 

hun leven op het spel zetten om Europa te 

bereiken.

 

Toen Malik dit plan presenteerde kreeg hij op 

zijn zachtst gezegd weinig bijval. Links riep 

dat het inhumaan was en onhaalbaar. Fou-

te populisten noemden het ongeloofwaardig 

en hadden nog liever geen oplossing dan een 

Europese oplossing. Malik was de boeman en 

mensen waren ook niet te beroerd het op de 

man te spelen.

Drie jaar later ziet de politieke wereld er in-

eens heel anders uit. We hebben een EU-Tur-

kije deal waarmee bewezen is dat Malik’s plan 

realistisch is. We hebben een EU-voorstel van 

Donald Tusk dat bijzonder veel lijkt op plan 

Azmani. En inmiddels steunt ook 85% van de 

Tweede Kamer ons idee. Diezelfde partijen die 

al die jaren zijn blijven roepen zonder alterna-

tief geven schoorvoetend toe dat Malik ge-

woon gelijk had en zijn plan het juiste plan is.

Natuurlijk, mensen die in nood zijn, die help 

je. Maar aan ons als politici de terechte vraag, 

hoe wij dat het beste doen. Dat is niet door 

een inhumaan asielsysteem in de lucht te hou-

den waardoor je mensen aanzet op levensge-

vaarlijke wijze te reizen. Of door vervolgens 

ook maar iedereen onderdak en opvang te 

bieden. Het klinkt misschien sympathiek, 

maar het is naïef. Het is naïef omdat ons land 

grote aantallen migranten simpelweg niet aan 

kan.  Het is naïef omdat je niet weet wie ons 

land binnenkomen. En het is naïef omdat op 

die manier de aantrekkingskracht van Europa 

blijft bestaan. En daarmee de keiharde busi-

ness van de mensensmokkelaars.

 

Met het voorstel van Malik kunnen we daad-

werkelijk vormgeven aan een migratiebeleid 

waarin wij bepalen hoeveel vluchtelingen 

wél in ons land kunnen worden opgenomen. 

Waarin we van tevoren weten wie er binnen-

komt. En waarin we dus kunnen bepalen wat 

wij als land aankunnen.

Ik ben trots op hoe Malik vanuit de VVD-frac-

tie dit aangepakt heeft. Het probleem goed 

analyseren, komen met oplossingen en door-

zetten als er kritiek komt. Als je in de politiek 

iets wil bereiken moet je hard werken en niet 

voor makkelijk scorende sprintjes gaan. Het is 

een zaak van lange adem, maar dan kun je 

wel problemen oplossen en onze samenleving 

vooruit helpen. 

Malik’s marathon 

is daar een prachtig 

voorbeeld van.

 

Klaas Dijkhoff

Fractievoorzitter VVD

menten op. De VVD wordt regelmatig aangehaald 

als voorbeeld van hoe het wél moet, Jan Huitema 

op een tractor, de actie van 'een bakkie doen' en 

een filmpje van een dweilende Mark Rutte gone 

viral. Hoewel we bij de VVD niet graag over cam-

pagnevoeren praten maar het liever doen, heeft 

deze ervaring me opnieuw doen beseffen dat we 

met recht heel trots mogen zijn. Trots op de cam-

pagnes die we afgelopen jaren hebben neergezet, 

maar bovenal trots op alle mensen die met bak-

kies, flyers en smartphones in de hand die cam-

pagnes tot een succes hebben gemaakt. Daarmee 

maken ook wij Europa steeds een beetje liberaler!

Liesje Schreinemacher

VVD Amsterdam

Winnen!
European Women’s Academy
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“Ladies, don't be afraid
of power, fight for it!"

Senioren Netwerkcongres: De financiële verrekijker
Op vrijdag 14 september organiseert het seniorennetwerk het jaarlijkse congres. 
Je bent vanaf 10:00 uur van harte welkom in het Provinciehuis Flevoland (Visarenddreef 1, Lelystad).
Programma
10.00 uur  Ontvangst met koffie

10.30 uur  Welkom door Monique Boskma, (dag)voorzitter

10.35 uur  Opening door Christianne van der Wal, voorzitter van de VVD

10.45 uur  Toelichting congresprogramma

10.50 uur - Bankieren in de 21ste eeuw door mr. Auke D. Veenstra, managing director EM bij Cloud Lending Solutions Inc. 

  (Londen, San Mateo & Bangalore)

11.15 uur  Vragen en discussie

11.45 uur  Toekomstig pensioenstelsel door prof. Dr. Erik Lutjens, hoogleraar Pensioenrecht aan de Vrije Universiteit Amsterdam

12.05 uur  Vragen en discussie

12.35 uur  Lunch 

13.20 uur  Toelichting op de vier workshops

13.30 uur - Workshops

14.45 uur  Thee- en koffiepauze

 15.15 uur  Plenaire terugkoppeling workshops

 15.55 uur  Epiloog: Drs. Johan Krul, voorzitter Raad van Bestuur Patyna over wonen 2.0

 16.10 uur:  Afsluiting

 
Meer informatie over het programma en de inhoud van de workshops vind je 
op de website van de VVD (www.vvd.nl/activiteiten).

Aanmelden
Meld je aan via MijnVVD (www.mijnvvd.nl) 

of stuur een e-mail naar: 

secretaris@seniorennetwerken.vvd.nl. 

Eigen bijdrage: 20,-. Voor introducés is 

een betaling aan de deur mogelijk via een 

machtiging. Opgeven kan tot 7 september. 
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PROVINCIALE STATENVERKIEZINGEN OF 
WATERSCHAPSVERKIEZINGEN
Zowel de ledenvergaderingen van de regio’s als 

de ledenvergaderingen van de lokale netwerken 

kunnen kandidaten voordragen. Wil jij je voor 

kandidaat stellen? Meld je dan bij het bestuur 

van jouw regio of lokale netwerk. De kandidaat-

stelling voor de verkiezingen, en dus jouw kandi-

datuur, wordt tijdens de ledenvergadering van de 

regio of het lokale netwerk besproken.

Voor meer informatie over de kandidaatstellings-

procedure en wat hierbij komt kijken verwijzen 

wij je naar het document ‘Uitleg procedure voor-

bereiding kandidaatstelling PS/WS 2019’ op Mijn-

VVD (www.MijnVVD.nl).

EUROPEES PARLEMENT OF EERSTE KAMER
Het hoofdbestuur is verantwoordelijk voor de 

kandidaatstellingsprocedure voor het Europees 

Parlement en de Eerste Kamer. Daarom is het 

hoofdbestuur bevoegd om kandidaten voor te 

dragen. Maar kandidaten kunnen ook worden 

voorgedragen door de ledenvergadering van een 

thematisch netwerk, lokaal netwerk of de regio. 

Wil jij je kandidaat stellen voor het Europees Par-

lement of de Eerste Kamer? Meld je dan bij het 

bestuur van één van de netwerken of de regio. Op 

de ledenvergadering van de lokale, thematische 

netwerken of de regio wordt de kandidaatstelling 

besproken. 

Voor meer informatie over de kandidaatstellings-

procedure en wat hierbij komt kijken verwijzen 

wij je naar het document ‘Uitleg procedure voor-

bereiding kandidaatstelling EP/EK 2019’ op Mijn-

VVD (www.MijnVVD.nl).

DEADLINE
Voor alle verkiezingen die in 2019 zullen plaats-

vinden, geldt de deadline van 31 augustus 2018 

waarop de kandidatuur rond moet zijn. Wacht 

dus niet te lang met het bekendmaken van jouw 

ambitie!

De regio’s en netwerken kunnen door de plannen 

van de ALV’s deze deadline naar voren hebben ge-

schoven. Informeer dus goed bij je eigen netwerk 

of regio wat de mogelijkheden zijn.

ER VALT WEER IETS TE KIEZEN
STEL JIJ JE KANDIDAAT?
Het jaar 2019 wordt een spannend jaar met maar liefst vier verkiezingen. De kiezer mag naar de stembus voor de 
Provinciale Statenverkiezingen, de waterschapsverkiezingen en het Europees Parlement. Tot slot worden ook de leden 
van de Eerste Kamer gekozen. 

Wil jij je kandidaat stellen voor één van deze verkiezingen? Wij leggen je hieronder precies uit hoe je je kunt kandideren 
en wat hierbij komt kijken.

“De provincie Groningen verkrimpt en vergrijst. Tegelijkertijd hebben we met een 
gemiddelde leeftijd van 36 jaar de 'jongste' hoofdstad van Nederland. Voor de VVD is 
het daarom van belang om voldoende politiek actieve jongeren en jong volwassenen te 
hebben. Het bevordert de groei van een nieuwe generatie politici, borgt de kwaliteit en 
houdt een frisse blik op bestuur en politiek. Ik heb mij daarom opgegeven als kandidaat 
en als Statenlid bezig gehouden met onder andere innovatie, onderwijs en digitalisering.”

- Laura Dijkstra, Statenlid Groningen

Woensdag 18 april organiseerde het Young  

Professional netwerk de eerste editie van het 

Young Leadership diner.

Na de opening door voorzitter Robert van Hit-

tersum en de introductie van Sophie Hermans 

als moderator van de avond, gingen ruim vijftig 

young professionals onder genot van een drie-

gangendiner in ´t Goude Hooft in gesprek met 

Jeanine Hennis-Plasschaert, Cora van Nieuwen-

huizen en Klaas Dijkhoff. 

In de vraaggesprekken met Sophie en aan tafel 

vertelden Klaas, Cora en Jeanine heel open over 

hun carriére, welke kansen en valkuilen ze zijn 

tegengekomen en wat ze gebracht heeft waar ze 

nu zijn. Op de vraag wat Klaas vond van zijn aan-

kondiging als ‘young professional in blessuretijd’ 

liet hij tot hilariteit van de zaal, in stijlvol driede-

lig, weten vooral ‘oud’ geboren te zijn. 

De avond was een groot succes en staat wat de 

young professionals betreft aan het begin van 

een nieuwe dinertraditie. 

Gelokaliseerd net onder het ‘Monument voor het 

Sovjetleger’ werd op zaterdag 9 juni het start-

schot gegeven voor de elfde editie van de So-

fia Pride. Het monument, ter nagedachtenis aan 

de Bulgaarse bevrijding door het Sovjetleger in 

1954, is de laatste jaren uitgegroeid tot dé pro-

testlocatie van de Bulgaarse hoofdstad. En een 

protest, dat is de Sofia Pride in sommige opzich-

ten nog steeds.

De ‘strijd’
Hoewel daar tijdens de Sofia Pride zelf op het 

eerste oog weinig van te merken viel, is de ‘strijd’ 

voor gelijke rechten in dit Balkanland nog zeker 

niet over. Waar in Utrecht onlangs nog de poli-

tieke partijen de handen ineen sloegen voor een 

gezamenlijke deelname aan de Utrecht Pride, is 

er bij de Pride in Sofia geen sprake van een pro-

minente politieke aanwezigheid. Daar is de hoop 

voornamelijk gevestigd op de buitenlandse gas-

ten, variërend van verschillende Ambassadeurs 

tot aan niet-Bulgaarse Europarlementariërs. Bul-

gaarse parlementsleden of Europarlementariërs 

werden ook bij deze editie niet gezien.

Jezelf zijn
En dat is echt een gemiste kans. Wat wij als 

VVD-delegatie tijdens de Sofia Pride hebben 

mogen aanschouwen is op zijn minst hoopvol 

te noemen. Allereerst zorgde de massale politie 

aanwezigheid ervoor dat de Pride probleemloos 

verliep. Protestacties door extreem rechts-conser-

vatieve groepen werden ongemerkt door het po-

litieapparaat weggewerkt. Hierdoor werd de weg 

vrijgemaakt voor een echte viering van diversiteit 

door een groep van meer dan drieduizend jonge 

Bulgaren in een land wat daar misschien nog niet 

helemaal klaar voor is. 

Dat maakt een Pride Sofia, zeker voor buiten-

staanders, zo bijzonder. Terwijl wij vooraf ge-

waarschuwd werden voor tegenacties, negatieve 

reacties van voorbijgangers of een grimmige sfeer 

door de massale aanwezigheid van de politie, was 

hiervan eigenlijk geen sprake. Wat we wel zagen 

was een uitbundige, diverse groep jonge en vro-

lijke mensen die op een regenachtige zomerdag 

zichzelf konden zijn. Met beperkte middelen 

zorgden zij ervoor dat de Sofia Pride niet alleen 

heel succesvol was, maar vooral ook heel leuk. 

En laten we dat laatste alstublieft niet vergeten. 

Steentje bijdragen
De aanwezigheid van zoveel jonge Bulgaren is 

het meest hoopvolle van die dag. Het zal naar 

alle waarschijnlijkheid nog enkele edities duren 

voordat de organisatie en haar deelnemers ook 

daadwerkelijk hun volksvertegenwoordigers tij-

dens de Sofia Pride kunnen verwelkomen. Maar 

gezien de snelheid waarmee de Pride is gegroeid 

en blijft groeien, is het een kwestie van tijd voor-

dat de huidige Bulgaarse politieke partijen deze 

groep serieus gaat nemen. Pas dan zal er voor 

de Bulgaarse LHBT’er echt iets veranderen in hun 

acceptatie. En tot die tijd ben ik in ieder geval blij 

dat de VVD zijn steentje in deze emancipatiestrijd 

bijdraagt.

“Als je het hebt over uitdagingen waar je als burger of bedrijf regelmatig mee te maken 
hebt kom je al snel uit bij Europese regelgeving. Ik heb zelf een boerenbedrijf en loop 
dagelijks tegen Europese wetten en regels aan die vaak ingewikkeld, onduidelijk of zelfs 
onnodig zijn. Ik vond dan ook dat Brussel wel wat boerenverstand kon gebruiken om 
ervoor te zorgen dat de Europese Unie zich richt op duidelijk beleid met een aantoonbare 
toegevoegde waarde, en de focus legt op grensoverschrijdende uitdagingen.”

- Jan Huitema, Lid Europees Parlement namens de VVD

MEER INFORMATIE
Voor nog meer informatie over de kandidaatstel-

lingsprocedure voor de Provinciale Staten of het 

waterschap verwijzen we je naar de ‘Leidraad Pro-

cedure Provinciale Staten en Waterschapsverkie-

zingen 2019’. Dit document bevat een uitgebreid 

tijdsschema, informatie over de procedure en een 

overzicht van alle waterschappen per regio. 

Voor de verkiezingen voor het Europees Parle-

ment en de Eerste Kamer verwijzen we je graag 

naar het Kaderstellend Advies. Hierin zijn het 

tijdsschema, het profiel van de kandidaat en de 

randvoorwaarden voor de kandidatuur in vastge-

legd. 

Beide documenten vind je op MijnVVD 

(www.MijnVVD.nl).

“Droge voeten en schoon water zijn sinds mijn jeugd niet vanzelfsprekend. Ik heb me gekandideerd voor de 
waterschapsverkiezingen omdat we met z'n allen in een laaggelegen gebied wonen en werken en oplossingen 
moeten vinden voor de effecten van de klimaatveranderingen op ons waterbeheer. Voor een VVD'er in een 
functioneel bestuur als het waterschap zijn er genoeg liberale uitdagingen om je voor in te zetten.”

- Karima Bouchtaoui, Lid van het algemeen bestuur van het hoogheemraadschap Schieland en de Krimpenerwaard 

Door: Mart Teunissen Voorzitter thematisch netwerk LHBT
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LIJSTTREKKERS EERSTE KAMER
EN EUROPEES PARLEMENT
Annemarie Jorritsma wordt onze lijstrekker voor
de Eerste Kamerverkiezingen. MalikAzmani trekt
de kar voor de Europese parlementsverkiezingen.

"Ik ben tot in mijn haarvaten gemotiveerd om
deze uitdaging aan te gaan en straks, met een
mooi team, in het Europees Parlement het ver
schil te maken voor de mensen in ons land", aldus
Azmani. "Ik ga er voor en reken op uw steun!"

Annemarie: "Ik ben er trots op dat de partij mij
voordraagt. Het is een uitdaging, maar vooral een
groot voorrecht om als lijsttrekker voor de Eerste
Kamerverkiezingen aan de slag te mogen gaan."

"Malik en Annemarie zijn toppers", vulde voor
zitter Christianne van der Wal-Zeggelink aan. "Zij
zijn praktische VVD'ers die de problemen die er
zijn, aanpakken. Zij zitten er niet voor het spelle
tje ofvoor het systeem, maar voor oplossingen die
het leven van mensen écht beter maken."

Lijsttrekkers 3 Zuid-Holland op toer! 11

Ik heb een idee! 4 Bespaar op uw contributie 11

ALDE 6 Europadag 2018 12

VVD Festival 8 Wie maak jij lid? 14
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Hebjij een leuk idee?
www.vvd.nl/christianne

Daar krijg ik nou energie van
NIEUWE LEDEN

HARD NODIGSteen in de vijver
er moet een flexibele

contributie komen
optimistische aanpakker

Iedereen moet kunnen meepraten
en meedoen

Bweer departij van gezelligheid worden!
iertje na de vergadering

HANDEN UIT DE MOUWEN
laagdrempelige manier van meepraten
FACEBOOK De VVD heeft meer kennis en ervaring nodig

Aanscherpen van ons morele kompas
Discussie is broodnodig om een partij scherp te houden

GEEN KLOON VAN ELKAARWORDEN,
MAAR JEZELF ZIJN
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De Europese begroting
---------- ~--------------- ~

Irr+ -- ---
Nu het politieke schooljaar weer in volle gang is,
kijken we in Brussel uit naar een interessant en
druk jaar. Niet alleen staan de Europese verkie
zingen op het programma, er zijn een aantal be
langrijke dossiers die in het Europees Parlement
zullen spelen de komende maanden. Een van die
dossiers, en daarnaast een van mijn belangrijkste
prioriteiten, is het Europees budget voor de perio
de na 2020. Het is cruciaal om goed na te denken
over de begroting en waar we met het Europees
belastinggeld de prioriteiten willen leggen in
de komende zeven jaar. De Europese Commissie
heeft gesteld dat 25% van het budget geïnvesteerd
moet worden in de aanpak van klimaatverande
ring. Dat commitment om reële stappen te ne
men om toe te werken naar een circulaire Europe
se economie steun ik volledig. De vraag is echter
wel, waar halen we dat geld vandaan? In plaats
van een verhoging van de nationale contributies
aan de EU of inzetten op eigen inkomsten voor
de Europese Unie, lijkt het me tijd voor een her
ziening van de huidige klassieke uitgavenposten
binnen het budget. Om meer geld vrij te maken
voor bijvoorbeeld onderzoek en innovatie op het
gebied van duurzame oplossingen, pleit ik daar-

-ups

om onder andere voor de hervorming van het ge
meenschappelijk landbouwbeleid.

Nog steeds beslaat landbouw meer dan een derde
van de Europese begroting, en de directe inko
menssteun is daarbinnen de grootste uitgaven
post. Het is tijd om de stap te durven nemen naar
een nieuwe blik op het landbouwbeleid en de
boer te helpen investeren in kringlooplandbouw
in plaats van het huidige systeemwaarbij de boer
afhankelijk blijft van subsidies. Zo slaan we niet
twee maar drie vliegen in een klap; de zelfstan
digheid van de ondernemende boer bevorderen,
steviger inzetten op een circulaire economie én
voorkomen dat het Europees budget uit de klau
wen loopt.

Jan Huitema
Europees Parlement,
Commissie Landbouw,
Milieucommissie

Ondernemerschap en innovatie gaan hand in len nu per Europese lidstaat en zijn vaak onwijs
hand. De vele start-ups en scale-ups die Nederland ingewikkeld. Dat is supervervelendwanneerje als
rijk is, bewijzen dat elke dag opnieuw. Duizenden Nederlandse startup je product ook in Duitsland,
ambitieuze ondernemers, onderzoekers en harde • België en/of Frankrijk wilt verkopen. Daarom heb
werkers zijn bezig om met nieuwe technologie en ik namens de VVD gepleit dit te versimpelen en
nieuwe inzichten ons dagelijks leven gemakkelij- dat gaat nu ook gebeuren.
keren beter te maken. In Amsterdam, Rotterdam,
Delft, Eindhoven en Wageningen is de ontwikke- En een mooi voorbeeld, waar ik op dit moment

Als liberaal is mij dat een doorn in het oog, dus
we moeten dit veranderen. Als een bedrijf een
geweldig idee heeft voor een nieuw product en
mensen willen daarin investeren, dan moet dat
gewoon kunnen. Zo kan ik vanuit de VVD in Eu
ropa het verschil maken voor ondernemers. Daar
ga ik de komende maanden mijn mouwen voor
opstropen!

ling van start-ups booming. En dat moet wat mij
betreft volop de ruimte krijgen.

Wat heeft dit met Europa te maken? Alles. Steeds
vaker zijn producten digitaal, ofkunnen ze dank
zij IT heel gemakkelijk en spotgoedkoop inter
nationaal worden verzonden. Deze opkomende
bedrijven worden dankzij informatietechnologie
steeds minder door landsgrenzen beperkt. Maar:
dat gebeurt helaas door overbodige regeldruk als
nog. Neem bijvoorbeeld btw-regels. Die verschil-
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keihard aan werk, is crowdfunding. Je kent dat
misschien wel van Kickstarter uit de VS of Start
Green Capital en Symbid uit Nederland. Crowd
funding stelt startende bedrijven in staat geld op
te halen voor investeringenwanneer ze bij een ge
wone bank daarvoor niet in aanmerking komen
- en dat gebeurt helaas te vaak. Het mooie is dat
zo'n online crowdfundingactie gelijk internati
onaal kan worden opgezet. Zou je denken. Maar
helaas gelden ook hiervoor in elk land andere
regeltjes, waardoor dit in de praktijk niet kan.

Caroline Nagtegaal
Europees Parlement
Economische en
Monetaire Zaken.
Industrie, Research
en Energie
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HEB JIJ
EEN IDEE?
Bij de VVD zijn we altijd op zoek naar mensen
met ideeën Ofje nou expertise hebt op het ge
bied van landbouw, onderwijs, of misschien
zelfs cultuur; alle input is welkom!

Om deze reden zijn de thematische netwer
ken opgericht, dé plek waar deze expertise
samenkomt en waar vanuit interessante eve
nementen worden georganiseerd.

Naast deze expertise-netwerken zijn er ook
specifieke netwerken gericht op senioren,
jongeren en vrouwen. Wil je graag een breder
netwerk ontwikkelen binnen de partij? Dan is
dit wellicht iets voor jou!

Ben je benieuwd en wil je meer informatie?
Stuur dan vooral een mailtje naar strategie@
vvd.nl.

Aanmelden voor de thematische netwerken is
mogelijk via www.MijnWD.nl:

Lisa Ubachs,
Coördinator thematische netwerken

ZO VRIJ ALS WIJ ALLEMAAL HOREN TE ZIJN
Niet overal in ons land zijn onze vrije Neder
landse waarden leidend. Er zijn te veel plek
ken waar mensen onvoldoende integreren of
binnen hun cultuur klein gehouden worden.
Die mensen moeten we helpen. Het meisje
dat haar toekomst al door haar vader uitge
stippeld ziet. Het kind dat op z'n vierde als hij
voor het eerst naar school gaat, pas voor het
eerst echt Nederlands hoort. De jongen die
homo is, maar wanneer hij uit de kast komt
door zijn klasgenoten in elkaar geslagen zal
worden. We kunnen niet tolereren dat er in
Nederland intolerantie is.

minst meetellen en meedoen. Daarom heb
ik aan het kabinet gevraagd om deze wijken
te identificeren en mensen daar te bevrijden.
Door te zorgen dat kinderen zo snel mogelijk
Nederlands leren. Dat mensen onze geschie
denis, cultuur en waarden kennen. Door af te
dwingen wat voor de rest van Nederland zo
normaal is: dat meisjes mogen doorleren en
vrouwen mogen werken. Maak de mensen zo
vrij als wij allemaal horen te zijn.

Maar ook door gemeenten te belonen als ze
in die wijken meer mensen aan het werk en
aan het leren krijgen.

Daar hoort nog wel iets bij. Dan moeten we
ook niet intolerantie aan de andere kant tole
reren. Dan moeten we elkaar ook aanspreken
op intolerant gedrag tegen mensen die volle
dig meedraaien in onze samenleving. Alleen
dan hebben we een samenleving die werkelijk
vrij, gelijkwaardig en open is voor iedereen
die onze vrije Nederlandse waarden omarmt.

Ik wil mensen die vrij willen zijn maar klein
worden gehouden, gericht bevrijden. Te be
ginnen in die wijken waar de armoede en on
veiligheid het grootst is. Waar het minst Ne-

Ik wil de mensen die in deze wijken wonen
en niet vrij zijn, beschermen. Dat kan bijvoor-
beeld door criminaliteit daar hard aan te pak- Klaas Dijkhoff
ken. Door via huisvestingsregels de samen- Fractievoorzitter VVD

stelling van die wijken te veranderen. En door
kinderen verplicht naar een kinderdagverblijf
te laten gaan, zodat ze al vroeg in aanraking

derlands gesproken wordt. Waar vrouwen het komen met de Nederlandse taal en gebruiken.
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PROGRAMMACOMMISSIE
ZUID-HOLLAND OP TOER!
De programmacommissie PS Zuid-Holland heeft
in september bijeenkomsten georganiseerd om
het concept verkiezingsprogramma PS 2019-
2023 te bespreken. De eerste bijeenkomst was in
het prachtige historische hart van Delft. Daarna
deed men het zuidelijke deel van Zuid-Holland
aan in Nissewaard. Beiden bijeenkomsten zijn
goed bezocht en door de deelnemers als waar
devol ervaren. Diverse externe partijen, leden
en bestuurders van de VVD in Zuid-Holland zijn
uitgenodigd mee te denken over het concept ver
kiezingsprogramma. Externe partijen als Port of
Rotterdam, Wandelnet en het Zuid-Hollands land
schap, leden en VVD bestuurders zijn met elkaar
in gesprek gegaan om te kijken hoe Zuid-Holland
duurzaam vooruit kan. Onderwerpen als Ruimte,
Mobiliteit, Duurzaamheid, Economie en de rol
van de provincie zijn goed besproken met elkaar.

Spijkenisse en Leiden staan op de planning voor
de maand oktober en zo blijft de programmacom
missie scherp vooreen ambitieus verkiezingspro
gramma van deVVD Zuid-Holland.

BESPAAR OP UW CONTRIBUTIE
Meer zekerheid voor de VVD, meer gemak voor
u en ook nog eens besparen op uw contributie?
Het klinkt bijna te mooi om waar te zijn, maar
het kan. Door uw contributie vast te leggen
met een periodieke schenkingsovereenkomst.

CONTRIBUTIE
De VVD is aangewezen als een Algemeen Nut
Beoogde Instelling (ANBI). Dat betekent dat
u onder bepaalde voorwaarden uw contribu
tieals aftrekpost bij debelastingdienst kunt

D
opvoeren. Sterker nog: als u, uw contributie
voor vijf jaar vastlegt behaalt u nog meer be
lastingvoordeel. Dan is het volledige bedrag
aftrekbaar. Dat betekent dat u bespaart op
uw contributie. Ook wordt uw contributie af
geschreven door middel van automatische in
casso, zo heeft u er ook geen omkijken meer

r
naar. Voor de VVD betekent het meer zekerheid
en de middelen om in te blijven investeren in
campagnes, evenementen en in opleiding en
training van onze mensen.

GIFTEN Door de contributie en een schenking schrifte-
Ook eventuele giften aan de VVD die u voor lijk vast te leggen, kunt u meer geven zonder
ministens vijfjaar vastlegt zijn volledig aftrek- dat het u meer kost. Uw steun is van groot be-
baar van uw belastbaar inkomen. U ontvangt lang voor deWD. Nu én in de toekomst.
dus een deel van uw gift terug van de Belas-
tingdienst. Giften die niet schriftelijk zijn vast- VVD.NL/BESPAAR
gelegd als periodieke schenking zijn niet of Wij helpen u graag bij het vastleggen
slechts voor een klein deel aftrekbaar. van uw contributie en/of gift. Ga naar

www.vvd.nl/bespaar en vul uw gegevens in.
UW STEUN IS BELANGRIJK Wij nemen daarna direct contact met u op
Er gebeurt ontzettend veel binnen onze partij. en ondersteunen u bij het in orde maken van
Eind november staat het VVD-festival op de uw aanvraag. Liever telefonisch contact? De
agenda. Het hoofdbestuur is druk bezig met medewerkers van het partijbureau helpen u
het vernieuwen van de partij. Belangrijke ver- graag. Zij zijn bereikbaar op 070 361 3061 en
kiezingen, voor de Provinciale Staten en het via info@vvd.nl
Europees Parlement, komen rap dichterbij. De
campagne barst straks weer in alle hevigheid Ik dank u hartelijk voor uw steun aan de VVD!
los, vele vrijwilligers zullen de straat opgaan.
Geweldig, maar we hoeven er geen doekjes om Ton van Nimwegen,
te winden, er is geld nodig om dit allemaal te Penningmeester

doen.
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Niet alleen WD-leden waren
aanwezig deze dag. 15 deelnemers

uit het buitenland volgende
voorafgaand aan de Europadag

een opleidingsprogramma
georganiseerd in samenwerking
met het European Liberal Forum

(ELF). Op zaterdagochtend
hadden zij een korte ontmoeting

met Mark Rutte.

Hans van Baaien, delegatieleider
van de VVD in het Europees
Parlement vertelt hier over de
toekomst van ALDE en over de
opkomst van En Marche! op het

Europese toneel.

De keynote speech over de
toekomst van Europa werd
verzorgd door Mark Rutte.

Europarlementariër Jan Huitema
vertelt over zijn inzet in het

Europees Parlement.

Naast een vol programma met
speeches, persoonlijke verhalen
en vragen werden er voor de

deelnemers ook korte rondleidingen
door Madurodam georganiseerd
langs Nederlandse monumenten
die een sleutelrol speelde in de

Europese geschiedenis.

Tot slot was het woord aan Malik Azmani. Azmani is door het Hoofdbestuur
voorgedragen als lijsttrekker voor de Europese Parlementsverkiezingen. Nu er
geen tegenkandidaten zijn is het officieel: Malik Azmani voert de kandidatenlijst

voor de Europese Parlementsverkiezingen aan.

".;-··,;,-\'-c''-·• .-
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Sollicitatietour met Dennis Wiersma,
Sophie Hermans en Leendert de Lange!
Vind jij het ook zo lastig een goede sollicitatie
brief te schrijven? Kun je de juiste vacature maar
niet vinden? Of wil je jouw kansen op de arbeids
markt verbreden?

Dan organiseert het thematisch netwerk Werk
en Inkomen samen met De Broekriem hét evene
ment voor jou! Kom naar de Sollicitatietour met
o.a. Tamara van Ark, Dennis Wiersma, Sophie
Hermans en Leendert de Lange.

Naast interactieve sessies zijn er verschillende
workshops, zoals het zo aantrekkelijk mogelijk
maken van je Linkedln pagina of inspiratie voor
een carrièreswitch.

Deze dag zal plaats vinden bij Heilige Boontjes in
Rotterdam en staat geheel in het teken van kan
sen op de arbeidsmarkt.

Deze dag bijwonen?
Meld je aan via sollicitatieto_ur@debroekriem.nl

Gott77__
INSCHRIJVING KADERTRAINING 2019 GE0PEND!

Tijdens de Kadertraining worden interessante De Kadertraining 2019 vindt
sprekers vanuit de VVD en daarbuiten genodigd plaats op de volgende data:
om hun visie met ons te delen. Staatssecretaris
Mark Harbers is dagvoorzitter tijdens alle bij
eenkomsten. Diverse VVD-Kamerleden en andere
prominenten zullen hun medewerking aan deze
training verlenen.

~-ya van Somerenstichting

M

19 januari 2019

Voor wie is de Kadertraining bedoeld?
De Kadertraining is bedoeld voor talentvolle
VVD'ers die al enige jaren actief zijn. Ook wordt
verwacht dat deelnemers de regionale Master
class, of een flink aantal andere trainingen heb
ben gevolgd.

> 9 februari 2019

> 23 maart 2019

> 6 april 2019

Hoe kari ik me aanmelden?
Op https://www.mijnvvd.nl/ kunt u uzelf
inschrijven tot 10 november. Omdat het aantal
beschikbare plaatsen beperkt is hanteert de Haya
van Somerenstichting een selectieprocedure.

Als u vragen heeft over de Kadertraining kunt u contact opnemen met de Haya van Somerenstichting via haya@vvd.nl
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Volgend jaar vinden de verkiezingen van het Europees Parlement en de Eerste
Kamer plaats. Op 18 december heeft het Hoofdbestuur de advieslijsten voor
beide verkiezingen gepubliceerd. Als lid van de VVD ben JIJ nu aan zet om je
voorkeursvolgorde door te geven, dus laatje stem horen!

Op 2 januari 2019 ontvang je de officiële oproeping met meer informatie over de
ledenraadpleging. Vanafwoensdag 9 januari kunje je stem uitbrengen tot zondag
20 januari 12.00 uur.

Stemmen kan gemakkelijk vanuit huis op je computer of laptop, of onderweg
naar werk op je mobiel en iPad. Per e-mail ontvang je een link van vvd@
digitaleverkiezing.nl die je doorverwijst naar een speciale verkiezingswebsite. Hier
kun je vervolgens je stem uitbrengen. Anders dan eerdere jaren wordt er dus niet
meer gestemd via MijnVVD.

Wil je meer weten over de ledenraadpleging? Raadpleeg dan de 'Q&A Landelijke
Ledenraadpleging' op MijnVVD. De Q&A vind je onder 'Documenten'. Scroll dan
naar het kopje 'Documenten van en voor landelijk'.

'gang
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LEVE DE
DOENERS!
De buurman die elke dag even bij zijn oude moeder langsgaat.
De leerkracht die onze kinderen een goede start voor de toe
komst geeft. De ondernemer die voor banen zorgt. De vrijwil
liger in de bibliotheek. De jonge vrouw met een lichamelijke
beperking die zich niet laat weerhouden door alles wat niet
kan, maar doorzet en nu zelfstandig woont en een vaste baan
heeft. De gemeenteambtenaar die in zijn vrije tijd het voet
balelftal van zijn zoon traint. Het echtpaar dat zich een leven
lang heeft ingezet voor Nederland en nu van hun pensioen
geniet. De glazenwasser, de advocaat, de boerin. Dat zijn de
doeners. Samen met al die doeners hebben we heel wat op
gebouwd in dit land. Heel wat om trots op te zijn. Nu komt
het erop aan dat we dit met elkaar beschermen en nog beter
maken.

De doeners, dat zijn de mensen op wie dit land drijft. Dit zijn
de mensen die de verantwoordelijkheid voelen er samen iets
van te maken. Maar die ook zien dat er problemen op ons
af komen die we aan moeten pakken. Dat we aan het werk
moeten voor onze toekomst. Voor goede en liefdevolle zorg,
die ook betaalbaar is. Voor een pensioenstelsel dat tot de beste
van de wereld blijft behoren. Voor banen, goede scholen en
universiteiten.

We willen onze wereld schoon doorgeven aan onze kinde
ren, maar wel op een manier die voor iedereen betaalbaar is.
Op een manier dat we morgen niet ineens ons hele leven om
moeten gooien. We willen ons land veilig en stabiel houden in
een wereld waarin van alles gebeurt. We willen dat Nederland
een leuk en fijn land blijft om in te wonen. Een land waarin we
op een normale manier omgaan met elkaar. Waarin onze waar
den en vrijheden niet ter discussie staan en we met elkaar het
gesprek voeren als we het niet met elkaar eens zijn.

Met de doeners willen wij ook de komende jaren aan de slag
voor Nederland. Met die doeners strijden we tegen iedereen
die hier alleen maar met zichzelf bezig is en niet snapt dat wat
we met elkaar hebben opgebouwd, niet vanzelfsprekend is.
Dat dat heel makkelijke kapot kan. En dat we dat alleen kun- A

nen behouden als we naast elkaar staan en niet tegenover el
kaar. Als we allemaal de verantwoordelijkheid voelen om er in
ons land wat van te maken. Daarom zetten wij de doeners deze
campagne in het zonnetje.

Natuurlijk laten we ook zien dat er maar één partij is in
Nederland die er is voor de doeners. Dat zijn wij. De VVD.
Van en Voor Doeners.

Laten wij er met elkaar een fantastische campagne van maken
en een geweldige uitslag neerzetten. Zodat we samen met al
die doeners verder kunnen werken aan Nederland.
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HAARLEMMERMEER
Met onze lijsttrekker Jurgen Nobel aan kop,
hebben we Haarlemmermeer de afgelopen
periode bestormd met een enorm team
enthousiastelingen en de slogan "Optimis
tisch aan de slag." En dat zijn we gegaan:
zowel online als offline!
Het laatste weekend werd pas echt duide
lijk met hoeveel mensen we continue aan
de slag waren toen Mark Rutte door zijn
komst op 17 november ons nét die extra
boost gaf om de laatste dagen nog even
te knallen.

De uitslag is inmiddels bekend, de zetels
verdeeld en de eerste coalitiebesprekingen

i worden gevoerd. En onze optimisten? Die
bereiden zich voor op de volgende verkie
zingen.

Voor de feiten: Haarlemmermeer heeft per
1 januari zo'n 150.000 inwoners en 31 ker
nen. VVD Haarlemmermeer is 21 novem
ber met een kleine meerderheid de groot
ste geworden qua aantal stemmen. Qua
aantal zetels delen zij nu deze plaats met

, de grootste lokale partij. Van de 39 zetels
heeft VVD Haarlemmermeer de huidige 7
zetels weten te behouden.

VIJ FHEERENLANDEN
De gemeente Leerdam, Vianen en Zederik
vormen vanaf 1 januari de nieuwe gemeente
Vijfheerenlanden. We zijn vooraf gestart als
lijst 6 en staan nu na de verkiezingen als vijfde
partij te boek. Er is wel wat teleurstelling dat
we de 4e zetel niet binnen hebben gehaald.
Het verschil met de 4e partij in stemmen was
nog geen 80 en daar is de 4e zetel er wel. Hoe
onze fractie eruit ziet is nog even spannend
want 6 december besluit de raad van Leerdam
of er een hertelling voor een tweetal stembu-

GRONINGEN
Het waren mooie en energieke weken naar
de verkiezingen op 21 november jl. Met
onze positieve insteek heb ik het genoegen
gehad om een topteam met vrijwilligers te
mogen leiden. Hoewel we graag op meer
hadden gehoopt is onze inzet beloond met
een 4e zetel in de nieuwe raad. Daarmee
is de klus nog niet geklaard. De komende
periode willen wij laten zien wat de VVD
daadwerkelijk kan betekenen voor de nieu
we gemeente Groningen. De uitdagingen
van vandaag en morgen vragen niet om
mooie praatjes maar om DOEN!

HET HOGELAND
De VVD in de nieuwe gemeente Het Hoge
land is met twee zetels in de raad gekomen.
Na een enthousiaste en positieve campag- '
ne is lijsttrekker Stefan van Keijzerswaard
blij met het behaalde resultaat. "Natuurlijk
hoop je altijd op een zetel meer, maar gelet
op de uitdagingen. in het gebied, is dit een

1 heel mooi resultaat," aldus Van Keijzers
waard. "Dit hebben wij met een geweldige
gemotiveerde groep vrijwilligers gedaan."
VVD Het Hogeland had "Samen Doen" als

1
thema in de campagne. Samen met inwo
ners, organisaties en bedrijven gaan zij nu
werken aan een van de grootste en mooiste
gemeentes van Nederland.

BEEKDAELEN
De gemeenten Onderbanken, Nuth en
Schinnen fuseren per 1 januari tot ge
meente Beekdaelen. Een gemeente met 16
dorpskernen, grenzend aan Duitsland waar
de VVD in elke gemeenteraad al vertegen
woordigd is. De VVD Beekdaelen heeft in
gezet op een positieve boodschap "Beter
Beekdaelen". Een intensieve korte campag
ne waarin we met de op 1 na grootste lijst
(34 kandidaten) het verschil wilde maken
door zoveel mogelijk mensen individuele

'-
ruimte te geven om zich te profileren. On-
dersteund door oa Gedeputeerde Joost vd
Akker, Tweede Kamerlid Chantal Nijkerken
en Minister Sander Dekker hebben we een
mooi resultaat behaald; 3 zetels in de 1e
gemeenteraad van Beekdaelen. Een solide
basis om verder op door te bouwen.
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Voor Nederland en de VVD in Europa
Over iets meer dan zes maanden staan de Euro- Als Europarlementariër vind ik het van groot be-
pese verkiezingen voor de deur. In een recent ver- lang dat meer mensen zich betrokken voelen bij
schenen Eurobarometer rapport staat dat 32% van het werk dat ik doe in het Europees Parlement.
de Nederlanders weet dat de verkiezingen in 2019 Door veel van mijn werk te delen op bijvoorbeeld
zullen plaatsvinden. Dat is een mooi begin, maar sociale media, bezoekersgroepen te ontvangen,
wat zegt dat over de mogelijke opkomst op 23 mei maar ook door veel op werkbezoeken te gaan in
2019? Volgens dit rapport geeft 71% van de Neder- Nederland en daar met mensen te spreken, pro-
landers aan waarschijnlijk tot zeer waarschijnlijk beer ik erachter te komen waar de vragen en zor-
te gaan stemmen. Dat is een goed signaal, want in gen van Nederland over Europa liggen. Ik wil aan

de afspraken houden, bijvoorbeeld als het over be
grotingsdiscipline gaat. Een sterk Europa dus, dat
het lef heeft om grote problemen aan te pakken
en dat kansen biedt voor Nederland. Daar sta ik
voor en daar wil ik me ook na de Europese verkie
zingen weer voor gaan inzetten. Voor Nederland
en voor de VVD in Europa.

2014 ging maar 37,32% van de Nederlanders naar
de stembus. Dit terwijl we ons in de EU en na
mens Nederland bezighouden met onderwerpen
die iedereen aangaan, vari jong tot oud. Om maar
eens wat te noemen: de digitale interne markt,
migratie, innovatie, cybersecurity, klimaat en
voedselveiligheid. Allemaal onderwerpen die ons
bezighouden en toch voelt Europa vaak ver weg.

de ene kant graag meer kennis delen over hoe
de EU werkt en waar ik me dagelijks mee bezig
hou. Aan de andere kant wil ik zorgen dat Euro
pa beter voor Nederland gaat werken door onder
andere gefocust in te zetten op een toekomstbe
stendig landbouwbeleid, ruimte voor innovatie
en aandacht voor duurzaamheid. Maar ook door
ervoor te zorgen dat Europese lidstaten zich aan

Jan Huitema
Europees Parlement,
Commissie Landbouw,
Milieucommissie

Daarom doen liberalen het goed
met de verkiezingen!
Het duurt nog ruim een halfjaar, maar de ver
kiezingskoorts heeft in Brussel al veel mensen te
pakken- en niet alleen onder politici. Zo trof ik
mezelf twee weken geleden op een event in het
Brusselse, die over hele andere dingen ging dan
politiek. Ineens werd ik op het podium gehesen
om de vraag beantwoorden, waarom ik denk dat
juist liberalen het de komende Europese verkie
zingen zo goed zullen gaan doen. Nóu, leuk datje
het vraagt, dacht ik!

Aan de andere kant was het leven voor de mees
te inwoners van Europese lidstaten nog nooit zo
goed als nu. Zoveel mensen genieten van het goe
de leven hier in Europa, van de vrijheid, van open
grenzen, het vrije reizen, en natuurlijk de bieren,
de kazen en de wijnen. De meeste mensen hebben
een prima baan, goed onderwijs voor hun kinde
ren en goede zorg voor de ouders. Heel veel men
sen hebben heel veel te verliezen, en is er terecht
veel aan gelegen om dat te voorkomen.

bij tegenwind harder trappen en die het overzicht
behouden, als de rest het verliest. En we zijn ook
de club die beter dan wie ook begrijpt wat op het
spel staat. Wij begrijpen wat onze kiezers te ver
liezen hebben, en daarom gaan wij het in mei
heel goed doen!

Het antwoord begint ermee dat een grote tegen
stelling in onze tijd zit. Aan de ene kant hebben
we, het zal u niet zijn ontgaan, te maken met een
aantal grote problemen. De Brexit, klimaatveran
dering, migratie en in veel landen de opkomst
van 'sterke' leiders met een opvallende compen
satiedrang. Het voelt daardoor echt als een tijd
waarin we Europa kunnen maken ofbreken.
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Deze tijd vereist daarom van politici drie dingen:
optimisme, een mentaliteit van aanpakken en
een goed besef van wat er op het spel staat. Wij,
liberalen, hebben deze eigenschappen alle drie in
overvloed. De VVD is de partij die altijd optimis
tisch blijft en die keer op keer heeft bewezen be
ter dan wie ook te kunnen aanpakken als het las
tig wordt. Wij liberalen zijn de mensen die juist f

Europees Parlement
Economische en
Monetaire Zaken.
Industrie, Research
en Energie
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Wijsheden
van 1e es • Door: Sven Ringelberg

Liberaal Maatschappelijk Middenvel

Maandag 15 oktober heb ik vanuit
de VVD een event mede mogen or
ganiseren met het WWF. Een van
de hoofdsprekers was Eric Wiebes,

Minister van Economische zaken enKlimaat. Voor
iemand die zelf in de duurzaamheidssector werkt
was dit natuurlijk een prachtige kans inzicht
te krijgen in de uitdagingen en kansen voor Ne
derland. Vooral met alle ontwikkelingen aan de
Klimaattafels en onderzoeken die je om de oren
vliegen is het soms moeilijk positief te blijven en
verzucht ik regelmatig "kunnen we deze opgave
wel aan?."

Minister Wiebes kwam aan het woord en binnen
15 minuten wist hij met een aantal wijsheden de
uitdagingweer terug te brengen tot zijn kern. Dit
betekent niet dat hij de complexiteit van de ener
gietransitie ontkent, sterker nog: "Het probleem
heeft talent voor complexiteit- waar we het voor
heen vooral hadden over milieuvervuiling, zit
Co2 overal. In uwhuis zit gemiddeld 7 ton CO2 en
in de kleding van één huishouden 2 ton."

De boodschap: Co2 zit dus in ons leven en vereist
zelfs oplossingen niet nog niet zijn uitgevonden.
In dit artikel wil ik deze wijsheden graag delen,
want ze hebben mij geholpen om met nieuwe
energie aan de slag te gaan en de uitdaging in
perspectief te plaatsen.

De kosten "Kunnen we van ons
nationaal inkomen niet een half
procent reserveren? Toe nou'
MinisterWiebes gaf terecht aan de dat klimaatop
gave ons geld gaat kosten en dat we dit allemaal
in onze portemonnee gaan voelen (zie artikel: On
betaalbaar Duurzaam). Tot 2030 zijn de jaarlijk
se kosten van de klimaatopgave 0,5% van ons
bbp en gaat de opgave ons 3 á 4 miljard euro per
jaar kosten. Als de economie draait zoals die nu
draait krijgen we er tot aan 2030 33% nationaal
inkomen bij. Ter vergelijking, de zorg is nu al 25
keer duurder. Niemand heeft ooit in Nederland
gezegd: "De zorg, nee dat kunnen we niet meer
betalen."

Inpassing in het gebied
'In de jaren 50 heeft iemand bedacht dat alleen
benzine in je auto doen niet genoeg is. Nee, daar
hebben we lichtbakken voor nodig die 20 meter
boven het landschap uitsteken." Terecht geeft
minister Wiebes aan dat we in het verleden keu
zes hebben gemaakt waar we nu nooit meer voor
zouden kiezen. Perfect voorbeeld hierbij zijn
natuurlijk die lichtbakken, maar ook hoogspan
ningskabels door het gehele landschap gespan
nen zijn etc. We zijn als Nederlanders ook niet de
gemakkelijkste doelgroep. Gemiddeld genomen
zijn we tegen kernenergie, geothermie is eng en
windmolens mogen niet in het zicht. Maar goed
als we in het verleden ook genoegen hebben geno
men met lastige inpassing, dan moet dat nu ook
gaan lukken.

Gaan natuur en milieu nog samen?
"Een van onze belangrijkste energiebronnen
straks is wind op zee, maar dat is niet goed voor

de vogels. Als we vogels nu heilig verklaren komt
er niets terecht van de 25GWwind op zee." Waar
in het verleden het samenspel tussen natuur en
milieu vanzelfsprekend was, staat dat bondge
nootschap nu ter discussie. Waar gebruik van
bepaalde chemicaliën voor iedereen slecht was,
is dat bij de inzet van die windmolens een hele
andere discussie. Gelukkig is het maken van deze
afwegingen iets waar we goed in zijn of zoals Mi
nister Wiebes het omschrijft: "We zijn een coali
tieland, er zijn 13 partijen in de Tweede Kamer en
ja, het ziet er op tv niet altijd even fris uit, sorry
daarvoor, maar het land is nog bestuurbaar." We
zijn natuurlijk een land van polderen zoals de
minister beschrijft.-En het is natuurlijk ook knap
datwe aan de Klimaattafels met circa 300 partijen
binnen 3,5 maand een Klimaatvoorstel weten te

d / ..produceren.We kunnen daar natuurlijk van alles
van vinden, maar volgens het PBL halen we wel
met die voorstellen wel de doelstellingen in 2050.
Toch knap die sprongen vooruit als kikkerlandje.
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